

# လွှတ်တော်အစည်းအဝေးများကျင်းပရေးပဟိုကော်မတီနှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီများ၏ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄

လွှတ်တော်အစည်းအဝေးများ ကျင်းပရေးပဟိုကော်မတီနှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီများ၏ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး အမှတ်စဉ်(၃/၂၀၁၉)ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံဗဟိုရုံးဆောင် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။  
စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ☆



ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ် လွှတ်တော်အစည်းအဝေးများ ကျင်းပရေးပဟိုကော်မတီနှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီများ၏ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး အမှတ်စဉ်(၃/၂၀၁၉)တွင် အမှာစကား ပြောကြားစဉ်။

## မြန်မာ့ပင်လယ်ကမ်းရိုးတန်းက အာရှစီးပွားရေး အင်အားကြီးနိုင်ငံများကို ဆွဲဆောင်



ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၄  
အာရှတိုက်၏ စီးပွားရေးအင်အား အကြီးမားဆုံးနိုင်ငံများဖြစ်သည့် တရုတ်၊ ဂျပန်နှင့် အိန္ဒိယတို့က မြန်မာနိုင်ငံရှိ ဆိပ်ကမ်းသစ် တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်းများကို ငွေကြေးပံ့ပိုးပေးနေပြီး ပထဝီအနေအထားအရ အားသာချက်များရှိသော မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပင်လယ်ကမ်းရိုးတန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဝိုင်းဝန်းဖော်ဆောင်နေသည်။ တရုတ်၊ အိန္ဒိယနှင့် အာဆီယံဒေသကြားတည်ရှိသည့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ထောက်ပံ့ပို့ဆောင်ရေးဆိုင်ရာ ချိတ်ဆက်မှုမြှင့်တင်မည့် အစီအစဉ်များ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

### ဆိပ်ခံတားတိုးချဲ့ရေးဆွေးနွေး

ဂျပန်နိုင်ငံမှ ထောက်ပံ့ပို့ဆောင်ရေးကုမ္ပဏီ Kamigumi နှင့် ကုန်သွယ်ရေးကုမ္ပဏီ Sumitomo Corp. နှင့် Toyota Tsusho တို့သည် ဇွန်လအစောပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့တော်မှ ကီလိုမီတာ ၂၀ အကွာရှိ သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန်အနီး၌ ဆိပ်ခံတားသစ်တစ်ခု ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။ အဆိုပါဆိပ်ခံတားမှာ တစ်နှစ်လျှင် ပေ ၂၀ ကုန်သေတ္တာ အလုံး ၂၄၀၀၀၀ အတင်အချှုလုပ်နိုင်သည်။ ယင်းဆိပ်ခံတား တည်ဆောက်မှုမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၁၂ သန်းနှင့်ညီမျှသည့် ချေးငွေ ဂျပန်ယန်း ၂၃ ဘီလီယံဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ဆိပ်ခံတားတိုးချဲ့ရေးကို ဆွေးနွေးနေပြီဖြစ်သည်။  
စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၄ သို့ ☆

09 682 682 682  
 info@mtb-bank.com  
 www.mmtourismbank.com  
 MyanmaTourismBank

မြန်မာ့ခရီးသွားဘဏ်  
**MTB**  
 မြန်မာ့ခရီးသွားဘဏ်  
 MYANMA TOURISM BANK

“သင့်အနာဂတ်ဖန်တီးဖို့ MTB နဲ့လက်တွဲဖို့”

မြန်မာ့

တာဝန်နှင့်အခွင့်အရေးဒွန်တွဲပေး

မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးကော်မတီက ဦးဆောင်ကျင်းပသည့် မြန်မာအမျိုးသမီးများနေ့ အခမ်းအနားကို ဇူလိုင်လ ၃ ရက်နေ့က နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန (MICC-2) ဌာနကွင်းပရဟိတအတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် တက်ရောက်ပြီး နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတွင် အမျိုးသမီးများအရေး၊ ပညာရေးနှင့် ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးတို့ကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်ပြောကြားခဲ့သည်။

ယနေ့ကမ္ဘာကြီးတွင် နိုင်ငံများ၏ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှုများကြောင့် ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်နေသည်ကို မြင်တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။ သို့သော် လူ့ဘောင်လောက သာယာလှပရေးအတွက် ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတစ်ခုတည်းဖြင့် မလုံလောက်ဘဲ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် မှန်မှန်ကန်ကန် ပေါင်းစပ်လုပ်ကိုင်နိုင်မှ ရေရှည်တည်တံ့သော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများကို ဆောင်ကြဉ်းပေးနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က “တန်ဖိုးရှိတဲ့ နိုင်ငံဖြစ်ဖို့အတွက် ကျွန်ုပ်တို့အမျိုးသမီးတွေက ဦးဆောင်ပြီး လုပ်စေချင်ပါတယ်။ အခွင့်အရေးကိုစဉ်းစားရင် တစ်ခါတည်း တာဝန်ယူမှုကိုပါ စဉ်းစားပါ။ အခုခေတ်ကြီးမှာ အခွင့်အရေးဆိုတာ အများကို အကျိုးပြုဆိုတဲ့ တာဝန်နဲ့ ထိန်းထားရမှာဖြစ်ပါတယ်။ တာဝန်နဲ့ဒွန်တွဲပြီးတော့ အခွင့်အရေးကို ကိုင်ထားမှ ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံက တကယ်တန်ဖိုးရှိတဲ့ နိုင်ငံဖြစ်လာမှာပါ” ဟု မှာကြားထားသည်။

ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများကို လွန်စွာအားပေးနေသော ယနေ့ခေတ်ကာလကြီးတွင် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာတိုးတက်မှုများကိုပါ ထည့်သွင်းတွက်ချက် စဉ်းစားရမည်ဖြစ်သည်။ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုသည် ချစ်ခင်ရင်းနှီးမှု၊ စည်းလုံးညီညွတ်မှု၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများမှ တစ်ဆင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို ဦးတည်စေပေးသည်။ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ မည်မျှပင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော်လည်း စည်းလုံးညီညွတ်မှုမရှိပါက ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်နေသော ရုပ်ဝတ္ထုသည် တစ်နေ့တွင် ပြိုကွဲပျက်စီးခြင်းသို့ ရောက်ရှိသွားမည်ဖြစ်သည်။

စည်းလုံးညီညွတ်မှု လက်နက်ကို မည်သည့်လက်နက်နှင့်မျှ ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းရှိမည်မဟုတ်ချေ။ နိုင်ငံအတွင်း၌ တစ်ဦးချင်းတစ်ယောက်ချင်း၊ တစ်ဖွဲ့ချင်း တကွတပြားစီ ပြုလုပ်မည်ဆိုပါက နိုင်ငံ၏တိုးတက်မှုကို ရရှိနိုင်မည်မဟုတ်ချေ။ ယနေ့ကာလတွင် သမိုင်းပေးအခြေအနေအရ နယ်ပယ်ကဏ္ဍအသီးသီးတွင် အမျိုးသမီးများမှာ အများစုဦးဆောင်ပါဝင်နေသည်။ မိသားစုအတွင်းမှာသာမက လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းအတွင်းမှာပါ အရေးပါသည့်ကဏ္ဍများ၌ရှိနေရာ ယင်းအခြေအနေကို နိုင်ငံအတွက် အကောင်းဆုံးဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သည်။ တာဝန်နှင့် အခွင့်အရေးကို နိုင်ငံအတွက် အကျိုးရှိအောင်လုပ်ကိုင်ရမည်ဖြစ်သည်။

ယနေ့ကမ္ဘာကြီးတွင် တစ်နေ့တခြား တိုးတက်လာသည်နှင့်အမျှ စိန်ခေါ်မှုများ အမျိုးမျိုးရှိလာပါသည်။ ထိုစိန်ခေါ်မှုများ မည်မျှပင်ရှိနေပါစေ၊ ယင်းတို့ကိုကျော်လွှားနိုင်ရန်အတွက် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ တိုးတက်မှုများ ဖြစ်ထွန်းလာအောင် ကိုယ်စီကိုယ်စီသာမက ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ တိုးတက်မှုများရှိလာသည်နှင့်အမျှ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ မေတ္တာ၊ ကရုဏာ၊ မုဒိတာတရားများ အမှန်တကယ်တိုးပွားအောင် ကြိုးပမ်းအားထုတ်နိုင်မည်ဆိုလျှင် မျှော်မှန်းထားသောပန်းတိုင်သို့ ရောက်ရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာနှင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို မျှတစွာ တိုးတက်စေခြင်းဖြင့် အောင်မြင်မှုများ ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်သလို ထိုဝတ္ထုပစ္စည်းဆိုင်ရာ ရုပ်လောက၊ နာမ်ပိုင်းဆိုင်ရာ စိတ်လောကတို့ကို ဦးစီးဦးဆောင်ပြုမည်၊ လက်တွေ့ဖော်ဆောင်ကြမည့်သူများအနေဖြင့် ပေးအပ်ထားသော တာဝန်များသည် အများပြည်သူတို့အားပေးမည့် အခွင့်အရေးများဖြစ်သည် ဟူသော ခံယူချက်ဖြင့် ကြိုးပမ်းအားထုတ်ကြရမည်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ လူ့ဘောင်လောကကြီး မှန်ကန်စွာဖြင့် ရေရှည်တည်တံ့ ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်လမ်းညွှန်ထားသည့် တာဝန်နှင့် အခွင့်အရေးကို ဒွန်တွဲဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ။



အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသမဝါယမနေ့

၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ(၆)ရက် (စနေနေ့)



“ Coops 4 Decent Work ”

“ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းတိုးတက်ဖို့ သမဝါယမအသင်းများဆောင်ရွက်ဖို့ ”

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄  
မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် တစ်ခါတစ်ရံ မိုးသက်လေပြင်းများကျရောက်ပြီး လှိုင်းကြီးနိုင်သည်။ မိုးသက်လေပြင်းကျစဉ် ရေပြင်/မြေပြင်လေသည် တစ်နာရီလျှင် ၃၅ မိုင်မှ ၄၀ အထိ တိုက်ခတ်နိုင်သည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် ကိုးပေမှ ၁၂ ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။  
မိုး/လေ

(၁၄)ကြိမ်မြောက် စူပရင်းသွေးလှူရှင်များမိသားစု သွေးလှူရှင်အသင်းများနှင့် ပြည်သူများ စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄  
စူပရင်းသွေးလှူရှင်များအသင်းက ဦးစီး၍ သွေးလှူရှင်အသင်းများ၊ ပြည်သူများ ပူးပေါင်းကာ (၁၄)ကြိမ်မြောက် စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော် ခုတင်(၁၀၀၀) ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ကျင်းပသည်။  
ဆောင်ရွက်



အခမ်းအနားတွင် တာဝန်ရှိသူများက အမှာစကားပြောကြားခြင်း၊ သွေးလှူဒါန်းမှု ရည်ရွယ်ချက်များ ရှင်းလင်းတင်ပြခြင်း၊ သွေးလှူဒါန်းခြင်းနှင့်သက်ဆိုင်သည့် အသိပညာများမျှဝေခြင်း၊ အလှူငွေများပေးအပ် လှူဒါန်းခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ကြပြီး အခမ်းအနားသို့ ကျွန်းမာရေးနှင့် အာကစားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြလေးစိန်၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် သွေးလှူရှင်များ တက်ရောက်ကြသည်။  
(၁၄)ကြိမ်မြောက် စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းပွဲတွင် ရဟန်းသံဃာများ၊ စူပရင်းမိသားစု သွေးလှူရှင်အသင်း၊ နေပြည်တော် ကောင်စီနယ်မြေ အတွင်းရှိ မြို့နယ်များနှင့် ကျေးရွာများမှ သွေးလှူရှင်အသင်းများ၊

ပရဟိတအသင်းအဖွဲ့များ၊ တစ်ဦးချင်း သွေးလှူဒါန်းသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများမှ သွေးလှူရှင်များ စုစုပေါင်း ၁၀၀၀ ကျော် ပါဝင်လှူဒါန်းကြသည်။  
ပူးပေါင်းလှူဒါန်း  
“ စူပရင်းသွေးလှူရှင်များမိသားစု အနေနဲ့ အရင်ကရန်ကုန်မြို့မှာပဲ သွေးလှူပွဲတွေ ကျင်းပခဲ့တာ ဖြစ်ပြီး နေပြည်တော်အနီးတစ်ဝိုက် သွေးလှူအပ်တဲ့အခါ သွေးလှူရှင် ရှာဖွေရာမှာ ခက်ခဲမှုတွေရှိတယ်လို့ ကြားရတဲ့

အတွက် နေပြည်တော်က သွေးလှူရှင်တွေနဲ့ပူးပေါင်းပြီး လာရောက်လှူဒါန်း များမှ သွေးလှူရှင်များ စုစုပေါင်း ၁၀၀၀ ကျော် ပါဝင်လှူဒါန်းကြသည်။ ကွန်ရက်ချိတ်ဆက်မှု ရရှိစေပြီး လိုအပ်တဲ့အခါမှာ လွယ်ကူအဆင်ပြေစွာနဲ့ အသက်ကယ်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်စေဖို့ ရည်ရွယ်ကျင်းပတာဖြစ်ပါတယ်” ဟု စူပရင်းသွေးလှူရှင်များမိသားစု၏ ပူးတွဲဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်မြတ်သန္တာက ပြောသည်။

ယခု သွေးလှူဒါန်းပွဲကို ဇူလိုင် ၅ ရက်အထိ နှစ်ရက်ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး သွေးပုလင်းပေါင်း ၁၀၀၀ ခန့် ရရှိရန် မျှော်မှန်းထားပြီး စူပရင်းသွေးလှူရှင်များမိသားစုက ပါဝင်လှူဒါန်းကြသည့် သွေးလှူရှင်များကို ငွေကျပ်သိန်း ၁၃၀ တန်ဖိုးရှိ အာဟာရဖြည့် အစားအစာများနှင့် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ၊ ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်များကို ပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေ လဲလှယ်နှုန်း

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄		မန္တလေး(ရွှေဈေး) ၁၁၂၀၀၀ - ၁၁၂၀၀၀	
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း	ရန်ကုန်	မန္တလေး	
(က) ဒီဇယ်	တစ်လီတာ ၈၇၅/၉၃၀ ကျပ်	၉၃၅/၉၅၀ ကျပ်	
(ခ) အောက်တိုန်း ၉၅	တစ်လီတာ ၈၄၀/၉၀၅ ကျပ်	၉၅၀/၉၆၅ ကျပ်	
(ဂ) အောက်တိုန်း ၉၂	တစ်လီတာ ၇၆၀/၈၁၅ ကျပ်	၈၄၅/၈၇၀ ကျပ်	
(ဃ) အဆင့်မြင့်ဒီဇယ်	တစ်လီတာ ၈၅၅/၉၄၀ ကျပ်	၉၅၅/၉၆၅ ကျပ်	

ရန်ကုန် လက်ကားဈေး  
ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၈၆၃/၈၇၀ ကျပ်၊ အဆင့်မြင့်ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၈၇၂/၈၈၀ ကျပ်၊ အောက်တိုန်း ၉၂ တစ်လီတာ ၇၆၀/၇၆၅ ကျပ်

(မြန်မာနိုင်ငံစက်သုံးဆီအသင်း)

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း		
(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	= ၁၅၀၆.၆
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို	= ၁၆၉၉.၇
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ်	= ၂၁၉.၂၇
(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ်	= ၄၉.၁၃၁
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	= ၃၆၄.၃၁
(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	= ၂၁.၉၀၄
(ဆ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း	= ၁၃၉၇.၄
(ဇ) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ်	= ၁၂၆.၇၇
(ဈ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ	= ၁၀၅၇.၃
(ည) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	= ၁၁၁၀.၈

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှရယူသည်

စာတည်းမှူးချုပ် - ဦးဝင်းရွှေ  
စာတည်းမှူး - ဦးဝင်းနိုင်  
စာတည်းများ - ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအောင်စိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း  
သတင်းထောက်မှူး - ဦးမြင့်စိုး  
ဘာသာပြန်စာတည်းများ - ဦးဇော်ဝင်း၊ ဦးအောင်ကျော်ကျော်  
အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ဦးတိန်းထက်လင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊ ဦးသက်ထွေး  
အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ - ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးကိုမင်း၊ ဒေါ်ခင်နန်းယဉ်ဥ၊ ဒေါ်ခင်စုစုလှိုင်၊ ဒေါ်ခင်ဇောထွန်း၊ ဦးအေးမင်းသူ  
ဓာတ်ပုံသတင်းထောက် - ဦးခင်မောင်ဝင်း

### ဝံသာနုရက္ခိတတရား

လူမျိုးဆိုသည်မှာ သုခ ဒုက္ခ အတူခံစားကြ၍ နီးနီးစပ်စပ်အကျိုးချင်းထပ်ပြီးလျှင် နှစ်ပရိစ္ဆေဒ ရှည်လျားစွာ တစ်မျိုးတစ်စားတည်းပင်ဟု စိတ်ထားရှိသူတို့ကို တစ်စုတည်းပေါင်း၍ ခေါ်ဝေါ်ခြင်းသာ ဖြစ်ပေသည်။ အမျိုးအနွယ်၊ ကိုးကွယ်သည့်ဘာသာတရား၊ ပြောဆိုသည့်စကားတို့ကို အရေးထားရမည်ဖြစ်သော်လည်း စင်စစ်မှာ အေးအတူပူအမျှ၊ ကောင်းတူဆိုးဖက် ပူးပေါင်းနေလိုသော အစဉ်အလာ ဆန္ဒအပေါ်တွင် ဝံသာနုရက္ခိတတရားသည် တည်နေပေ၏။

(ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ ၁၉၄၆ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၂၀ ရက်နေ့ ရွှေတိဂုံအလယ်ပစ္စယံညီလာခံ၌ ပြောကြားခဲ့သော မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)



အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း လွှတ်တော်အစည်းအဝေးများကျင်းပရေးဗဟိုကော်မတီနှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီများ၏ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး အမှတ်စဉ်(၃/၂၀၁၉)တွင် အမှာစကား ပြောကြားစဉ်။

★ ရှေ့မှ  
အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်က ဒုတိယအကြိမ် လွှတ်တော်အသီးသီး၏ (၁၃)ကြိမ် မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးများကို ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁၅ ရက်တွင် စတင်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းလွှတ်တော်အစည်းအဝေးများ တွင် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်းဥပဒေကြမ်း၊ ပြည်ထောင်စု ၏ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းနှင့် ပြည်ထောင်စု၏ အခွန် အကောက်ဥပဒေကြမ်းတို့ကို ဆွေးနွေးအတည်ပြု ပြဋ္ဌာန်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက် မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ပြင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပြင်ဆင်ရေးကိစ္စရပ်များ ဆက်လက်ဆောင်ရွက် မည်ဖြစ်ပြီး လွှတ်တော်အသီးသီးတွင် ဆောင်ရွက်နေဆဲဖြစ်သည့် ဥပဒေကြမ်း နှင့် အခြားသောလွှတ်တော်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများကို ဦးစားပေးအလိုက်

ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ ဗဟိုကော်မတီနှင့် လုပ်ငန်း ကော်မတီများအနေဖြင့် လုပ်ငန်းတာဝန်အလိုက် လိုအပ်ချက်များကို ဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းပြီး ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်စေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။  
ဦးဝန်းဆောင်ရွက်ပေးစေလို  
ဆက်လက်၍ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းက ဒုတိယ အကြိမ် လွှတ်တော်ပုံမှန်အစည်းအဝေးများကို ပထမအကြိမ်မှ (၁၂)ကြိမ်မြောက် အထိ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်၍ အတွေ့အကြုံများစွာ ရရှိခဲ့ကြောင်း၊ ယခင်အတွေ့အကြုံများအရ လိုအပ်ချက်များအပေါ် ဖြည့်စွက်၍ ယခုကျင်းပ မည့် (၁၃) ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးကို အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရန် ဆက်လက်ဦးစားဆောင်ရွက်ပေးစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။  
ထို့နောက် အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် သက်ဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဝန်ကြီး၊

အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လုပ်ငန်းကော်မတီအလိုက် စီမံဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။ ဆက်လက် ၍ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက က လုပ်ငန်းကော်မတီများ၏ ဆွေးနွေး တင်ပြချက်များအပေါ် ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေး၍ နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားပြီး အစည်းအဝေးကို ရပ်သိမ်းလိုက်သည်။  
တက်ရောက်  
အစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဒုတိယနာယက၊ ပြည်သူ့ လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းအောင်(ခ)ဦးထွန်းထွန်းဟိန်၊ အမျိုးသား လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဝန်ကြီး၊ သက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းကော်မတီ အတွင်းရေးမှူးများနှင့် လွှတ်တော်ရုံးအသီးသီးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက် ကြသည်။  
သတင်းစဉ်

### ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းပူးပေါင်းကော်မတီအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄  
ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဥပဒေကြမ်း ပူးပေါင်းကော်မတီသည် လွှတ်တော် နှစ်ရပ် သဘောကွဲလွဲသော ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ မြေသိမ်းဥပဒေကြမ်းနှင့်မြန်မာ့ ဆက်သွယ်ရေးကော်ပိုရေးရှင်းဥပဒေ ကြမ်း၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတက သဘော ထားမှတ်ချက်ဖြင့် ပြန်လည်ပေးပို့လာ သော ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေး များဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းတို့နှင့် စပ်လျဉ်းသည့် အစည်းအဝေးများကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော် D ဆောင် ဒုတိယထပ် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



တက်ရောက်  
အဆိုပါ အစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဒုတိယ နာယက၊ ဥပဒေကြမ်း ပူးပေါင်း ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းအောင်(ခ) ဦးထွန်းထွန်းဟိန်၊ ဥပဒေကြမ်း

ပူးပေါင်းကော်မတီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများ၊ အတွင်းရေးမှူး၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး နှင့် ကော်မတီဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးဌာန၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီး ဌာန၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ် ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ရုံးနှင့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံး တို့မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ ကြသည်။  
သတင်းစဉ်

### ILO ရာပြည့်မှစ သင့်လျော်ကောင်းမွန်သော အလုပ်အကိုင်တိုးမြှင့်ရေးနှင့် လူမှုတရားမျှတရေးမြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ကြ ဆောင်းပါးပြိုင်ပွဲ ဆုရရှိသူစာရင်း ထုတ်ပြန်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄  
အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနက ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင်ကျရောက်မည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အလုပ်သမားရေးရာအဖွဲ့ (ILO)၏ ရာပြည့်နှစ် အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် “ILO ရာပြည့်မှစ သင့်လျော် ကောင်းမွန်သော အလုပ်အကိုင်တိုးမြှင့်ရေးနှင့် လူမှုတရားမျှတရေး မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်ကြ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆောင်းပါးပြိုင်ပွဲကို ဖိတ်ခေါ်ကျင်းပခဲ့ရာ မြန်မာနိုင်ငံအနှံ့အပြားမှ အလွတ်တန်းပညာရှင် ၅၁ ဦး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြ သည်။  
ပြိုင်ပွဲဆောင်းပါးများကို ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များပါဝင်သော ဆောင်းပါး ပြိုင်ပွဲ စိစစ်အကဲဖြတ်ရေးအဖွဲ့က စိစစ်အကဲဖြတ်ခဲ့ရာ ပထမဆု ဦးထိန်လင်း (လင်းအရုဏ်ဦး)၊ ဒုတိယဆု ထက်ဝေအောင်(စစ်ကိုင်း)၊ တတိယဆု အောင်နှင်းတို့က ရရှိခဲ့ကြပြီး သက်ဦးမောင် (NUAC)၊ ဒေါ်ရီရီထွေး၊ ကျောင်းဆရာ ကိုကိုဝင်း၊ မြမဇူဝေ(ကျုံမင်း)၊ ဒေါ်လှိုင်းအိတို့က နှစ်သိမ့်ဆု များ ရရှိကြသည်။ ဆုရရှိသူများအား အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနက ဆုများ ထိုက်တန်စွာချီးမြှင့်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်းနှင့် ဆုပေးပွဲကျင်းပမည့်ရက်အား ထပ်မံအသိပေးအကြောင်းကြား မည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။  
သတင်းစဉ်

**ပြည်တွင်းရေးရာ**

### ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ဆုံးဖြတ်ချက် ကြေညာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်  
ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်  
ကြေညာချက်အမှတ် ( ၁၀၄ / ၂၀၁၉ )  
၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ ဝါဆိုလဆန်း ၃ ရက်  
( ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၄ ရက် )

တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် သို့မဟုတ်  
ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေ  
ပုဒ်မ ၇၅(ခ) အရ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏  
ဆုံးဖြတ်ချက်ကို ကြေညာခြင်း

၁။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်၊ ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်  
မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) အတွက် ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံထား  
ရသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးနေမျိုးအောင်၏ ရွေးကောက်  
တင်မြှောက်ခံရခြင်းကို ယင်းမဲဆန္ဒနယ်၌ ယှဉ်ပြိုင်အရွေးခံသူ  
ဦးသန်းထိုက်အောင်က ရွေးကောက်ပွဲကန်ကွက်လွှာ တင်သွင်း  
သဖြင့် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က တိုင်းဒေသကြီး  
လွှတ်တော် သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ  
ဥပဒေပုဒ်မ ၆၉ အရ ရွေးကောက်ပွဲခံအဖွဲ့ဖြင့် လည်းကောင်း၊  
ပုဒ်မ ၇၅ အရ ရွေးကောက်ပွဲကန်ကွက်လွှာ အယူခံမှုဖြင့်  
လည်းကောင်း ကြားနာစစ်ဆေး၍ ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်ခဲ့ပြီးဖြစ်  
ပါသည်။

၂။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ ၄.၇.၂၀၁၉  
ရက်စွဲပါ ရွေးကောက်ပွဲကန်ကွက်လွှာအယူခံမှုအမှတ်(၁/၂၀၁၉)  
ဆုံးဖြတ်ချက်တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်၊ ဆိပ်ကမ်း  
မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)အတွက် ဦးနေမျိုးအောင်ကို  
လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံခြင်း  
သည် ဥပဒေအရ ပျက်ပြယ်ကြောင်းနှင့် ယင်းမဲဆန္ဒနယ်၏  
တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ဥပဒေနှင့်အညီ  
ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံရသူမှာ ဦးသန်းထိုက်အောင် ဖြစ်ကြောင်း  
တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်  
ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေပုဒ်မ ၇၅(က) အရ ဆုံးဖြတ်ခဲ့သည်။

၃။ သို့ဖြစ်၍ ဦးနေမျိုးအောင်သည် ယခုကြေညာသည့်နေ့မှစ၍  
လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ဆက်လက်ရပ်တည်ပိုင်ခွင့်  
မရှိတော့ကြောင်းနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်၊ ဆိပ်ကမ်း  
မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)၏ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်  
ကိုယ်စားလှယ်မှာ ဦးသန်းထိုက်အောင် [၁၂/ကမရ(နိုင်)၀၀၂၅၉၀]  
ဖြစ်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေပုဒ်မ  
၇၅(ခ) အရ သတ်မှတ်ကြေညာလိုက်သည်။

**လှသိန်း  
ဥက္ကဋ္ဌ  
ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်**

### စုံညီခုံရုံးက အယူခံမှုအမှတ် (၁ / ၂၀၁၉)ကို အပြီးသတ် အမိန့်ချမှတ်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်  
ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအဖြစ် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်သူ ဦးသန်းထိုက်အောင်က ယင်းမဲဆန္ဒနယ်တွင်  
လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံရသူ ဦးနေမျိုးအောင် အပေါ်  
ကန်ကွက်လွှာ တင်သွင်းခဲ့သဖြင့် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က လက်ခံခဲ့ပြီး  
ရွေးကောက်ပွဲခံအဖွဲ့ (၁)ဖြင့် ကြားနာစစ်ဆေးခဲ့ရာ ဦးနေမျိုးအောင်သည် ရွေးကောက်ပွဲ  
တရားမဲ့ပြုကျင့်မှုပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း ပေါ်ပေါက်ခဲ့သဖြင့် ဦးနေမျိုးအောင်အား ရွေးကောက်  
တင်မြှောက်ခြင်းသည် ပျက်ပြယ်ကြောင်း၊ လျှောက်ထားသူ ဦးသန်းထိုက်အောင်သည်  
ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခြင်းခံရသော တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဖြစ်ကြောင်း  
ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ယင်းဆုံးဖြတ်ချက်အပေါ် မူလလျှောက်ထားခံရသူ ဦးနေမျိုး  
အောင်က အယူခံမှုလျှောက်ထားတင်ပြလာရာ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်မှ  
အယူခံမှုအမှတ်(၁/၂၀၁၉) ဖြင့် လက်ခံခဲ့သည်။

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်း ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဆောင်ရွက်၍  
ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် အားလုံးပါဝင်သည့် စုံညီခုံရုံးက ယင်းအမှုကို ဇွန် ၂၇ ရက်တွင် ကြားနာမှု  
ပြုခဲ့ပြီးနောက် “ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)တွင် တိုင်းဒေသ  
ကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ဦးနေမျိုးအောင်ကို ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံရခြင်းသည်  
တရားမဝင် ပျက်ပြယ်ကြောင်းနှင့် ဦးသန်းထိုက်အောင်သည်သာ ခိုင်လုံမဲအများဆုံးရရှိသူ  
ဖြစ်ပြီး တရားဝင်ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံရသူဖြစ်ကြောင်း” ရွေးကောက်ပွဲခံအဖွဲ့ (၁)၏  
ဆုံးဖြတ်ချက်ကို အတည်ပြု၍ ဦးနေမျိုးအောင်၏ အယူခံလျှောက်ထားချက်ကို ပယ်လိုက်  
သည်ဟု ယနေ့တွင် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

**သတင်းစဉ်**

## ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ ရွေးကောက်  
ပွဲဆိုင်ရာ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီခွဲ  
တွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ  
ကော်မရှင်ရုံး သင်တန်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်  
ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးလှတင့်၊ ဦးမြင့်နိုင်၊ ဦးသန်းဌေး၊  
ဦးညွန့်စိန်၊ ဦးသက်ထွန်းနှင့် ကော်မရှင်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူ  
များ၊ သတင်းမီဒီယာအဖွဲ့ ၃၁ ဖွဲ့မှ သတင်းမီဒီယာသမား  
၄၉ ဦးတို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်  
အဖွဲ့ဝင် ဦးမြင့်နိုင်က ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေ  
ရွေးကောက်ပွဲကို စံ (၅) ချက်နှင့်အညီ ကျင်းပသွားမည်  
ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်  
အနေဖြင့် မဟာဗျူဟာစီမံကိန်း (၂၀၁၉-၂၀၂၂) ရေးဆွဲခဲ့

ပြီး ရွေးကော်မရှင် လုပ်ငန်းစဉ်အလိုက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်  
ဆောင်ရွက်ရာတွင် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများနှင့်  
ပူးပေါင်း၍ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ  
ကြောင်း၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ကြားဖြတ်ရွေးကော်မရှင်  
ကန်ကွက်လွှာ အယူခံမှုအမှတ် ( ၁ / ၂၀၁၉ ) အပြီးသတ်  
အမိန့်ချမှတ်မှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြား  
သည်။

ယင်းနောက် သတင်းမီဒီယာအဖွဲ့များမှ ၂၀၁၈ ခုနှစ်  
ကြားဖြတ်ရွေးကော်မရှင် ကန်ကွက်လွှာအမှုများ၊ မဲဆွယ်  
စည်းရုံးရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ ရွေးကော်မရှင်ကု  
စရိတ်တင်သွင်းခြင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍  
မေးမြန်းမှုများကို ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်  
အဖွဲ့ဝင် ဦးမြင့်နိုင်က ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားခဲ့  
ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

**သတင်းစဉ်**



### မြန်မာနိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံတည်း၌သာရှိသည့် မြန်မာ့ဇာတိရင်းနှီးငှက်မျိုးစိတ် တစ်ခုတည်း

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၄

ငှက်လက်မမြီးရှည်ညို (Brown Prinia) ငှက်မျိုးစိတ်များကို ကမ္ဘာ့ငှက်ပညာရှင်များက ထပ်မံမျိုးခွဲ၍ မြန်မာနိုင်ငံ  
တစ်နိုင်ငံတည်း၌သာရှိသည့် မြန်မာ့ဇာတိရင်းနှီးငှက်မျိုးစိတ်အဖြစ် သတ်မှတ်လိုက်ကြောင်း သိရသည်။

“ဒီငှက်မျိုးစိတ်က မြန်မာနိုင်ငံအလယ်ပိုင်းမှာ  
အဓိက ရှင်သန်နေထိုင်ကျက်စားတာကို တွေ့နိုင်ပါတယ်။  
ရှမ်းပြည်နယ်ဘက်မှာလည်း သူတို့ နည်းနည်းရှိပါတယ်။  
အလွန်အလွန်ကို ရှားပါးတဲ့ငှက်မျိုးစိတ်ထဲမှာတော့ မပါ  
ဝင်ပါဘူး” ဟု သားငှက်ထိန်းသိမ်းရေးအဖွဲ့ (မြန်မာနိုင်ငံ  
အစီအစဉ်)မှ ငှက်ပညာရှင် ဦးသက်ဇော်နိုင်က  
ပြောသည်။

ငှက်လက်မမြီးရှည်ညို ငှက်မျိုးစိတ်ကို ကမ္ဘာ  
ငှက်ပညာရှင်များက ထပ်မံမျိုးခွဲ သုတေသနပြုခဲ့ရာ  
မြန်မာနိုင်ငံတွင် နေထိုင်ကျက်စားသည့် ငှက်လက်မ  
မြီးရှည်ညို ငှက်မျိုးစိတ်ကို Burmese Prinia (Prinia  
cooki) မျိုးစိတ်အဖြစ် မျိုးခွဲခဲ့ပြီး ၎င်းငှက်မျိုးစိတ်ကို  
မြန်မာနိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံတည်း၌သာ တွေ့ရှိနိုင်သော  
မြန်မာ့ဇာတိရင်းနှီးငှက် (Myanmar Endemic)  
အဖြစ် သတ်မှတ်အတည်ပြုခဲ့သည်။

ယင်းကို ဇွန် ၁၇ ရက်က အတည်ပြုခဲ့ခြင်းဖြစ်  
သည်။

**ညိုတူး**



❖ မြန်မာ့ပင်လယ်မှ

မြန်မာ့စီးပွားရေးမှာ မြန်မြန်ဆန်ဆန် တိုးတက်နေခြင်း  
ကြောင့် သီလဝါနှင့် ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းနှစ်ခု၏ ကုန်တင်  
ကုန်ချပြုလုပ်နိုင်စွမ်းမှာ တစ်နှစ်လျှင် ကုန်သေတ္တာ ၁  
ဒသမ ၀၃ သန်းဖြင့် ငါးနှစ်အတွင်း နှစ်ဆအထိရှိလာခဲ့သည်။  
အဆိုပါ ဆိပ်ကမ်းနှစ်ခုစလုံးမှာ မြစ်ဝတွင်တည်ရှိခြင်း  
ကြောင့် ကြီးမားသော ကုန်တင်သင်္ဘောများ မဆိုက်ကပ်  
နိုင်ပေ။

ဂျပန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု  
အေဂျင်စီ (JICA) က သင်္ဘောကြီးများ ဆိုက်ကပ်နိုင်  
သည့် ဆိပ်ကမ်းသစ်တစ်ခု တည်ဆောက်ရန် နေရာ  
ရွေးချယ်မှုကို ယခုနှစ်အတွင်း စတင်မည်ဖြစ်သည်။  
ဆိပ်ကမ်းတည်ဆောက်မည့် နေရာများတွင် ဗီယက်နမ်  
နိုင်ငံအထိ ရောက်ရှိသည့် စီးပွားရေးစင်္ကြံတစ်ခု၏  
အနောက်ဘက်ဆုံးအပိုင်း မော်လမြိုင်မြို့နှင့် ရန်ကုန်မြစ်ဝ  
တို့ ပါဝင်သည်။ ဂျပန်နိုင်ငံသည် ဖွံ့ဖြိုးရေးထောက်ပံ့မှု  
အစီအစဉ်အရ မန္တလေးမြို့တော်ရှိ ဆိပ်ကမ်းတစ်ခု၌  
ကုန်သေတ္တာတင်ကရိန်းတစ်ခု တပ်ဆင်လျက်ရှိသည်။  
တရုတ်နိုင်ငံပိုင် Citic Group သည် ကျောက်ဖြူမြို့၌  
ဆိပ်ကမ်းတစ်ခု တည်ဆောက်ရန် ယမန်နှစ် နိုဝင်ဘာလ  
အတွင်း မြန်မာအစိုးရနှင့် သဘောတူညီချက်တစ်ရပ်  
လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည်။ “ကျွန်တော်တို့ အလုပ်အကိုင်  
နေရာ ၁၀၀၀၀ ခန့် ဖန်တီးပေးမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု

Citic Group ဥက္ကဋ္ဌ ချန်ကျန်မင်က လက်မှတ်ရေးထိုးပွဲ  
အခမ်းအနားတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

ကျောက်ဖြူဆိပ်ကမ်း၌ အရှေ့အလယ်ပိုင်းမှ ရေနံတင်  
သင်္ဘောကြီးများ ဆိုက်ကပ်နိုင်ပြီး တရုတ်နိုင်ငံသို့ ရေနံနှင့်  
ဓာတ်ငွေ့ပို့လိုက်လျှင် မှတစ်ဆင့် ချိတ်ဆက်သည်။  
ကျောက်ဖြူဆိပ်ကမ်းမှာ မလက္ကားရေလက်ကြားအတွက်  
မဟာဗျူဟာမြောက် အစားထိုးလမ်းကြောင်းတစ်ခုအဖြစ်  
တရုတ်နိုင်ငံက ယူဆသည်။ အိန္ဒိယနိုင်ငံကလည်း ရခိုင်  
ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့ရှိ ဆိပ်ကမ်းများတည်ဆောက်ရေးကို  
ပံ့ပိုးပေးပြီး အာဆီယံနိုင်ငံများနှင့် ထောက်ပံ့ပို့ဆောင်ရေး  
ချိတ်ဆက်မှုများ ခိုင်မာအောင် လုပ်ဆောင်လိုသည်။  
အိန္ဒိယအစိုးရက “Act East” မူဝါဒအရ အာဆီယံ  
နိုင်ငံများနှင့် ဆက်ဆံရေးမြှင့်တင်ရန် ဆောင်ရွက်လျက်  
ရှိပြီး စစ်တွေမြို့ကို အရေးပါသော ကုန်စည်ပို့ဆောင်ရာ  
လမ်းကြောင်းတစ်ခုအဖြစ် တည်ဆောက်ဖော်ဆောင်  
သွားရန် ရည်သန်လျက်ရှိသည်။

ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်း၌ အစိုးရနှင့် ပုဂ္ဂလိကကုမ္ပဏီများ  
ပါဝင်သော ဆိပ်ကမ်းသစ်တစ်ခု တည်ဆောက်မည်ဟု  
အိန္ဒိယကုမ္ပဏီ Adani Group က ပြီးခဲ့သည့် မေလ  
အတွင်း ကြေညာခဲ့သည်။

**ကိုးကား: Nikkei Asian Review  
ဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး**

### ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကို ဗြိတိန်သံအမတ်ကြီးအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄

သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကိုသည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဗြိတိန်သံအမတ်ကြီး Mr. Daniel Patrick Chugg နှင့် အဖွဲ့အား ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ သာသနာရေး နှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်း စွာ ဆွေးနွေးကြသည်။

သတင်းစဉ်



**သံအမတ်ကြီး ဦးသစ်လင်းအုန်းအား ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီးအဖြစ် ပြောင်းရွှေ့ခန့်အပ်**

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၅

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန် လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် သံအမတ်ကြီး ဦးသစ်လင်းအုန်းအား ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန် လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် သံအမတ်ကြီးအဖြစ် ပြောင်းရွှေ့ခန့်အပ်လိုက်ပြီး ဖြစ်သည်။

သတင်းစဉ်

## မြန်မာနိုင်ငံ လူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေဆိုင်ရာ အထူးအစီရင်ခံစာတင်သွင်းသူနှင့် အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးပွဲ၌ မြန်မာအမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်က ရှင်းလင်းပြောကြား

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄

ဂျီနီဗာမြို့ ကုလသမဂ္ဂရုံး၌ ဇွန် ၂၄ ရက်မှ ဇူလိုင် ၁၂ ရက်အထိ ကျင်းပလျက်ရှိသည့် လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီ၏ (၄၁) ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးအတွင်း ဇူလိုင် ၂ ရက်တွင် မြန်မာနိုင်ငံလူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေဆိုင်ရာ အထူးအစီရင်ခံစာတင်သွင်းသူနှင့် အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးပွဲကို ပြုလုပ်သည်။

#### အစီရင်ခံစာကို နှုတ်ဖြင့်တင်သွင်း

ယင်းဆွေးနွေးမှုတွင် မြန်မာနိုင်ငံလူ့အခွင့်အရေး အခြေအနေဆိုင်ရာ အထူးအစီရင်ခံစာ တင်သွင်းသူက မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အစီရင်ခံစာကို နှုတ်ဖြင့်တင်သွင်းခဲ့သည်။

အဆိုပါအပြန်အလှန်ဆွေးနွေးပွဲတွင် မြန်မာအမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ် ဦးကျော်မိုးထွန်းက မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဆောင်ရွက်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားရာ၌ ဒီမိုကရေစီစနစ်နှင့်အညီ ရွေးချယ်ခံထားရသည့် အရပ်သား အစိုးရသည် ဒီမိုကရေစီစနစ်နှင့် အလေ့အထများ ရှင်သန် ဖွံ့ဖြိုးစေရန်၊ ဒီမိုကရေစီယန္တရားများနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးမှု ခိုင်မာစေရန်နှင့် ရေရှည်တည်တံ့သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိ စေရန်အတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ အစိုးရ အနေဖြင့် တိုးတက်မှုများ ရရှိနေသကဲ့သို့ တစ်ဖက်တွင် ကြီးမားသည့် စိန်ခေါ်မှုများရှိနေကြောင်းနှင့် ဆက်လက် ကြိုးပမ်းအားထုတ်ရန် လိုအပ်သည်ကို ကောင်းစွာသိရှိကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းမှု၏ တိုးတက်မှုများ အပေါ် ပြည်တွင်းမှအမြင်နှင့် ပြည်ပမှအမြင်တို့မှာ မတူကြပါကြောင်းနှင့် ယခုအချိန်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ နေရာအနှံ့ အပြားမှ ပြည်သူများအနေဖြင့် နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များအား တိုက်ရိုက်ထိတွေ့တင်ပြခွင့် ရရှိနေပြီဖြစ်ကြောင်း၊ လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်၊ မီဒီယာလွတ်လပ်ခွင့်၊ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး၊ အင်တာနက်၊ လူမှုကွန်ရက်မီဒီယာများ သုံးစွဲလာနိုင်မှုတို့မှာလည်း မြင်သာသော တိုးတက်မှုများ ဖြစ်ကြောင်းနှင့် တစ်ချိန်တည်းတွင် “လုံခြုံရေးနှင့် လွတ်လပ်မှု” အကြား၊ “အခွင့်အရေးနှင့် တာဝန်” တို့ အကြား ထိန်းညှိဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ အစိုးရ



အနေဖြင့် မိမိပင်မတာဝန်ကို ကောင်းစွာသိရှိသဖြင့် နိုင်ငံတော်၏တာဝန် စတင်တာဝန်ယူခဲ့သည့်နေ့မှစ၍ ဦးစားပေးအဆင့် သတ်မှတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်ဆိုင်ရာ အကြံပေးကော်မရှင်၏ အကြံပြုချက်များနှင့် လွတ်လပ်သောစစ်ဆေးရေးကော်မရှင်တို့၏ ဆောင်ရွက်ချက်များက ပြဿနာများကို ဖြေရှင်းနိုင်ရေးအတွက် အဓိကအရေးပါသည့် လမ်းပြမီးအိမ်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရေရှည်တည်တံ့သည့် ဖြေရှင်းမှုကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဘက်ပေါင်းစုံ လွှမ်းမိုးသုံးသပ်၍ အားလုံးပါဝင်သည့် ချဉ်းကပ်ဆောင်ရွက်မှုပုံစံဖြင့် ဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ ထိခိုက်ခံစားခဲ့ရသည့် အသိုက်အဝန်းအားလုံးမှ နေရပ်စွန့်ခွာသူများအပေါ် စာနာစိုးရိမ်ပူပန်ကြောင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် နှစ်နိုင်ငံ သဘောတူစာချုပ်တွင် သဘောတူညီခဲ့သည့်အတိုင်း ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၃ ရက်ကတည်းက နေရပ်စွန့်ခွာသူများအား ပြန်လည်လက်ခံရန် အသင့်ရှိကြောင်း ထပ်လောင်းပြောကြားလိုကြောင်း၊ ယခုအချိန်တွင် ပြန်လည်လက်ခံရေးလုပ်ငန်းစဉ် အမြန်ဆုံး စတင်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ နေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်လက်ခံရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံ၏ စစ်မှန်သော ကြိုးပမ်းအားထုတ်ဆောင်ရွက်မှုအပေါ် လျစ်လျူ မသိကျိုးကျွန်

မပြုသင့်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ မျှတမှုရှိရန် လိုအပ်ကြောင်း ထောက်ပြ အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်က မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် အခြေအမြစ်မရှိသည့် စွပ်စွဲချက်များဖြင့် နာမည်ဖျက်ခြင်း၊ အရှက်ရစေခြင်း၊ ဖိအားပေးခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်မည့်အစား ရေရှည်တည်တံ့သည့် အဖြေရှာမှုအတွက် မိမိတို့နှင့်အတူ အပြုသဘောဆောင်သည့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်ရန် ဖိတ်ခေါ်ပါကြောင်း၊ မတ် ၁၁ ရက်တွင် လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီ၌ ကျင်းပခဲ့သည့် အစီရင်ခံစာ တင်သွင်းသူနှင့် အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးမှုတွင် အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်က ၎င်းအား ကော့စ်စ်ဘဇာစခန်း၌ ဟိန္ဒူ ၄၄၄ ဦးအပါအဝင် နေရပ်စွန့်ခွာသူများက နေရပ်ပြန်လာ လိုသည့်ဆန္ဒရှိကြောင်း ထပ်တလဲလဲ ဖော်ပြနေခြင်းကို သူ့အနေဖြင့် သတိပြုမိခြင်း ရှိ၊ မရှိ မေးခွန်းထုတ်ခဲ့ရာ အထူးအစီရင်ခံစာ တင်သွင်းသူက ဖြေကြားရန် ပျက်ကွက်ခဲ့သဖြင့် ယင်းမေးခွန်းကို ထပ်မံမေးမြန်းလိုကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပြီး အထူးအစီရင်ခံစာ တင်သွင်းသူတစ်ဦး အနေဖြင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာတွင် မျှတမှုရှိရန်နှင့် ရွေးချယ်ဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုလုပ်ရန် လိုအပ်ကြောင်းကို ထောက်ပြခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ အထူးအစီရင်ခံစာ တင်သွင်းသူ အနေဖြင့် ပြဿနာကို ဓမ္မဓိဋ္ဌာန်ကျကျ ဘက်မလိုက်ဘဲ ရှုမြင်တတ်ရန်၊ မှန်ကန်စွာ ဆန်းစစ်နိုင်ရန်၊ မှန်ကန်သော အဖြေရှာနိုင်ရန်၊ သက်ဆိုင်သည့်နိုင်ငံတွင် လူ့အခွင့်အရေး ကာကွယ်မြှင့်တင်ရေးအတွက် အပြုသဘောဆောင်သည့် နည်းလမ်းဖြင့် ပံ့ပိုးကူညီရန် အရေးကြီးကြောင်းကို အလေးအနက်ပြောကြားခဲ့သည့်အပြင် နိုင်ငံတွင်းရှိ ပြည်သူများနှင့် အစိုးရတို့၏ ရှုထောင့်အမြင်၊ နိုင်ငံ၏ ထူးခြားသည့် အခြေအနေနှင့် သမိုင်းကြောင်း၊ ယဉ်ကျေးမှုနောက်ခံများ၊ ကန်သတ်ချက်များ၊ စိန်ခေါ်မှုများနှင့် ရှုပ်ထွေးနက်နဲမှုများ

“ဒီမိုကရေစီ ပြည်ထောင်စုဆီသို့ ဦးတည်ခရီးနှင့်နေသည့် မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ယခုကဲ့သို့ အရေးအကြီးဆုံးအချိန်တွင် လူ့အခွင့်အရေး ကာကွယ် မြှင့်တင်ရာ၌ အပြုသဘော မဆောင်သည့် ဆောင်ရွက်မှု များနှင့် ပြည်သူများ စည်းလုံးမှု ပျက်ပြားစေသည့် အပြုအမူ များ၊ နိုင်ငံအချုပ်အခြာအာဏာ နှင့် နယ်မြေတည်တံ့ခိုင်မြဲမှုကို ထိပါးစေသည့် လုပ်ရပ်များကို လုံးဝသည်းခံမည်မဟုတ်”

ကို လျစ်လျူမရှုသင့်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ အထူးကိုယ်စားလှယ် အပါအဝင် သက်ဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂယန္တရားများနှင့် ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ကို ထပ်လောင်း အတည်ပြုပြောကြားခဲ့သည်။

#### နယ်မြေတည်တံ့ခိုင်မြဲမှုကို ထိပါးစေသည့် လုပ်ရပ်များကို သည်းခံမည်မဟုတ်ဟူ၍ ပြောကြား

ထို့ပြင် ဒီမိုကရေစီပြည်ထောင်စုဆီသို့ ဦးတည်ခရီးနှင့်နေသည့် မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ယခုကဲ့သို့ အရေးအကြီးဆုံးအချိန်တွင် လူ့အခွင့်အရေးကာကွယ် မြှင့်တင်ရာ၌ အပြုသဘောမဆောင်သည့် ဆောင်ရွက်မှု များနှင့် ပြည်သူများ စည်းလုံးမှုပျက်ပြားစေသည့် အပြုအမူများ၊ နိုင်ငံအချုပ်အခြာအာဏာနှင့် နယ်မြေ တည်တံ့ခိုင်မြဲမှုကို ထိပါးစေသည့် လုပ်ရပ်များကို လုံးဝ သည်းခံမည်မဟုတ်ဟူ၍ အခိုင်အမာပြောကြားခဲ့သည်။

နိဂုံးချုပ်တွင် မြန်မာအမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်က မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီသက်တမ်းမှာ နယ်လုံခြုံပြီးပြည့်စုံ မှု မရှိသေးကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရှေ့ဆက်မည့် ခရီးလမ်း တွင် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှ မိတ်ဆွေနိုင်ငံများမှ အပြုသဘော ဆောင်သော နည်းလမ်းဖြင့် ပံ့ပိုးကြမည်ဟု မျှော်လင့်ပါ ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

သတင်းစဉ်

“ထိခိုက်ခံစားခဲ့ရသည့် အသိုက်အဝန်းအားလုံးမှ နေရပ်စွန့်ခွာ သူများအပေါ် စာနာစိုးရိမ်ပူပန်ကြောင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် နှစ်နိုင်ငံ သဘောတူစာချုပ်တွင် သဘောတူညီခဲ့သည့်အတိုင်း ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၃ ရက်ကတည်းက နေရပ်စွန့်ခွာသူများအား ပြန်လည်လက်ခံရန် အသင့်ရှိ ”

# သမိုင်းအမွေခံစားနိုင်ပါစေ

နှစ်စဉ် ဇူလိုင်လဆန်းရောက်လာလျှင် ရေဒီယို တီဗွီတို့မှ အာဇာနည်နေ့နှင့်သက်ဆိုင်သော သီချင်းသံများ ကြားရ မြဲဖြစ်သည်။ ယနေ့နံနက် ကျောင်းအနီးရှိအိမ်မှ အာဇာ နည်နေ့သီချင်းသံ ထွက်ပေါ်လာတော့ ကလေးများနား စိုက်ထောင်နေကြသည်ကို ဆရာမလေး ယမင်းခင် သတိပြုမိသည်။ “ဪ...ဂီတအနုပညာက အတိတ် သမိုင်းကြောင်းကိုအမှတ်ရအောင် ခံစားမိစေပါလား” အမှန်ပင် ယမင်းခင်တို့လို ပြည်သူ့အားလုံး အာဇာနည်နေ့ ကို မမေ့သင့် အလေးပြုကြရမှာအမှန်ပင်။

**အတိတ်သမိုင်း ဖြစ်စဉ်များ**  
ယနေ့ ယမင်းခင် တစ်ကိုယ်လုံး ပေါ့ပါးနေသည်။ ကျောင်းကအပြန် လမ်းလျှောက်ရင်း အတွေးများက အစီအစဉ်ဖြစ်နေသည်။ တကယ်တော့ ယမင်းခင်တို့လို ခေတ်လူငယ်များသည် အာဇာနည်နေ့ကိုမိမိသူများ မဟုတ်ကြ။ ယမင်းခင်ကို မွေးဖွားခဲ့သည်မှာ ၁၉၈၈ ခုနှစ် ဇူလိုင်လဖြစ်သည်။ အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ် အောင်ဆန်းနှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ ကျဆုံးခဲ့ရသော ၁၉၄၇ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁၉ ရက်နေ့နှင့် ဆိုလျှင် ၄၁ နှစ်ကွာပါသည်။ ဒီတော့ အာဇာနည်နေ့ ပေါ်ပေါက်လာခဲ့ရသော အတိတ်သမိုင်းဖြစ်စဉ်များ ယမင်းခင် သိမှတ်ခဲ့ရသည်မှာ လူကြီးမိဘနှင့် ဆရာ ဆရာမတို့ ပြောပြခဲ့သည်မှတစ်ဆင့် သိရှိခဲ့ရ မှတ်သား ခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။ ယမင်းခင်တို့ ကြီးပြင်းလာတော့ ကျောင်းက သင်ပေးသည့် နိုင်ငံသမိုင်းနှင့် အခြားစာစောင် များ ဖတ်တတ်လာသောအခါ လူကြီးမိဘများ ပြောကြား ခဲ့သော စကားတို့မှာ ပိုပြီးပြတ်ပြတ်ထင်ထင် ဖြစ်လာခဲ့ သည်။

ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းကဲ့သို့သော ပုဂ္ဂိုလ်မှာ ယမင်းခင် တို့နိုင်ငံတွင် ယနေ့မျက်မှောက်ကာလတိုင်အောင်ပင် တစ်ဦးတစ်ယောက်မျှ မပေါ်ထွန်းသေးသော ပုဂ္ဂိုလ်မျိုး။ ကလေးဘဝ ငယ်စဉ်ကတည်းက ဇွဲသတ္တိကောင်းသူ။ အမှန်ကိုဖုံးကွယ်ပြီး လိမ်လည်ပြောသည်ကို မကြိုက်သူ။ ကျောင်းနေစဉ် အတန်းထဲတွင် ထူးချွန်ခဲ့သူ။ ကျောင်းမှာ ရောအိမ်မှာပါ စာအလွန်ဖတ်သူ။ ရေနံချောင်းမြို့ အမျိုးသားအထက်တန်းကျောင်းသားဘဝကတည်းက သူ့ကျွန်ဘဝရောက်ခဲ့ရသော ကိုယ့်တိုင်းပြည် လွတ်လပ် ရေးပြန်လည်ရရှိရန် စဉ်းစားနေတတ်သူ။

**ပြင်းပြထက်သန်**  
ဆယ်တန်းအောင်ပြီး ၁၉၄၂ ခုနှစ်တွင် ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်ရောက်သည့်အခါ ရိုးရိုးသားသားဝတ်ဆင် နေထိုင်ခဲ့သလို ကျောင်းပြင်ပတက္ကသိုလ်တစ်ခု ပေး များကို ရှာဖွေဖတ်ရှုကာနေတတ်သူ။ နိုင်ငံလွတ်လပ်ရေး အတွက်သာ အာရုံရှိနေသဖြင့် နိုင်ငံရေးကျမ်းများဖတ်ရှု ကာ လွတ်လပ်ရေးအတွက် မဖြစ်မနေကြိုးပမ်းလိုစိတ် ပြင်းပြထက်သန်နေသူ။ ယမင်းခင်တို့ သူငယ်ချင်းတစ်စု ကလည်း ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းကို ချစ်ခင်လေးစားစိတ်၊ ကြည်ညိုစိတ်၊ အလွန်အားကျရာထုတ်တိုင်းများ ဖြစ်ပေါ် ခံစားမိခဲ့ကြသည်။ ယမင်းခင်အနေနဲ့ ပြောရလျှင် တစ်ခေတ်လျှင် တစ်ယောက်ဆိုသောစကားထက် ကိုလိုနီကျွန်ဘဝမှ ယနေ့မျက်မှောက်ကာလတိုင် တစ်ယောက်ဟုဆိုနိုင်သော ဗိုလ်ချုပ်၏အကြောင်းများ မှာ တိုင်းပြည်လွတ်လပ်ရေးအတွက် ဒူးမထောက် လက် မမြှောက်တမ်း ကြိုးပမ်းခဲ့သည့် အကြောင်းများဟု ဆိုချင်ပါသည်။

နိုင်ငံသမိုင်းမှာ အထင်ကရမှတ်တိုင်များအနေဖြင့် ၁၉၄၇ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၇ ရက်နေ့တွင် လန်ဒန် မြို့ ဒေါင်းနင်းလမ်း အမှတ် (၁၀) ဟုတွင်သည့် ဗြိတိသျှ နန်းရင်းဝန်အိမ်၌ အောင်ဆန်း-အက်တလီစာချုပ်ကို ချုပ်ဆိုနိုင်ခဲ့သည်။ ထိုစာချုပ်အရ တောင်တန်းဒေသနေ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုခေါင်းဆောင်များကိုယ်တိုင်က ပြည်မနှင့် အေးအတူပူအမျှ လွတ်လပ်ရေးကို အတူရ ယူလိုပါသည်ဟုသောအချက်အတွက်လည်း ၁၉၄၇ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၂ ရက်နေ့တွင် ပင်လုံစာချုပ်ကို ဗိုလ်ချုပ်နှင့် တိုင်းရင်းသားကိုယ်စားလှယ်ခေါင်းဆောင်များ လက်မှတ်ရေးထိုး ချုပ်ဆိုနိုင်ခဲ့သည်။



## ပင်လုံစာချုပ် ချုပ်ဆိုပြီးငါးလတာနှင့် သီတင်းတစ်ပတ်အကြာမှာပင် မသမာသူ နယ်ချဲ့လက်ပါးစေလူတစ်စု၏ ရက်စက်ယုတ်မာသော လုပ်ကြံမှု၌ အသက်ဆုံးရှုံးခဲ့ရ၊ ဗိုလ်ချုပ်နှင့်တကွ အာဇာနည် ခေါင်းဆောင်ကြီးများ ကျဆုံးသည့်နေ့မှစ၍ ရေတွက်လိုက်တော့ ငါးလတာနှင့် ၁၆ ရက်မြောက်သောနေ့တွင် မိမိတို့နိုင်ငံ ကျွန်သပေါက် ဘဝမှ ပြန်လည်လွတ်လပ်ခဲ့။

ဒီလို နိုင်ငံ၏သမိုင်းအထင်ကရမှတ်တိုင်များ စိုက်ထူခဲ့သည့် အမျိုးသားခေါင်းဆောင် ဗိုလ်ချုပ် အောင်ဆန်းသည်ကား အောင်ဆန်း-အက်တလီစာချုပ် ကို ချုပ်ဆိုနိုင်ခဲ့ပြီး ခြောက်လမပြည့်သေးမီ ပင်လုံစာချုပ်ကို ချုပ်ဆိုနိုင်ခဲ့သည်။ ထိုစာချုပ်ကြောင့်ပင် နယ်ချဲ့ဗြိတိသျှတို့ သည် မြန်မာနိုင်ငံကို လွတ်လပ်ရေးပြန်လည်ပေးအပ် ခဲ့ရသည်။ ပင်လုံစာချုပ် ချုပ်ဆိုပြီးငါးလတာနှင့် သီတင်း တစ်ပတ်အကြာမှာပင် မသမာသူ နယ်ချဲ့လက်ပါးစေလူ တစ်စု၏ ရက်စက်ယုတ်မာသော လုပ်ကြံမှု၌ အသက် ဆုံးရှုံးခဲ့ရလေသည်။ ယမင်းခင် တွေးကြည့်မိပါသည်။ ဗိုလ်ချုပ်နှင့်တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ ကျဆုံးသည့်နေ့မှစ၍ ရေတွက်လိုက်တော့ ငါးလတာနှင့် ၁၆ ရက်မြောက်သောနေ့တွင် မိမိတို့နိုင်ငံ ကျွန်သပေါက် ဘဝမှ ပြန်လည်လွတ်လပ်ခဲ့သည်။ အလွန်ဝမ်းနည်းစရာ ကြီးပင် မဟုတ်ပါလား။

**တွေးကြည့်မိခဲ့**  
ဗိုလ်ချုပ်နှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ ထိုကာလတွင်မရှိတော့ပါ။ ဗြိတိသျှတို့၏ အလံကိုချ၍ မြန်မာ နိုင်ငံအလံကိုလွှင့်တင်သည့် အခမ်းအနား။ ပထမဆုံး လွတ်လပ်ရေးအောင်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပပုံကိုဗိုလ်ချုပ် နှင့်တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၊ လွတ်လပ် ရေးအတွက် အသက်ပေးသွားခဲ့သူအပေါင်းတို့သည် တမလွန်ဘဝမှ တွေ့မြင်နေကြလိမ့်လေမလား။ ယမင်းခင် တွေးကြည့်မိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

၁၉၄၇ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁၉ ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီ ၃၇ မိနစ်တွင် ဗိုလ်ချုပ်နှင့် အာဇာနည် ခေါင်းဆောင်ကြီးများ နယ်ချဲ့လက်ပါးစေတို့၏ လုပ်ကြံမှု ကြောင့် ကျဆုံးခဲ့ရသည်။ ထိုနေ့ကား အတွင်းဝန်များရုံးတွင် ဗိုလ်ချုပ်နှင့် အစိုးရဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးကျင်းပ ချိန်ဖြစ်ပြီး အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ ကျရှုံးခဲ့ရ ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

- အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများမှာ -
- ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း (၁၉၁၅-၁၉၄၇)
  - သခင်မြ (၁၈၉၇-၁၉၄၇)
  - ဦးဘချို (၁၈၉၃-၁၉၄၇)
  - ဦးရာဇော် (၁၈၉၈-၁၉၄၇)
  - ဦးဘဝင်း (၁၉၀၁-၁၉၄၇)

- မန်းဘခိုင် (၁၉၀၃-၁၉၄၇)
  - မိုင်းပွန်စော်ဘွားကြီးစစ်ထွန်း (၁၉၀၇-၁၉၄၇)
  - အတွင်းဝန် ဦးအုန်းမောင် (၁၉၁၃-၁၉၄၇)
  - သက်တော်စောင့်ရဲဘော်ကိုထွေး (၁၉၂၉-၁၉၄၇)
- တို့ဖြစ်ကြသည်။ ထို့ကြောင့် နှစ်စဉ်ဇူလိုင်လ ၁၉ ရက်နေ့ သည် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ မမေ့သင့်သည့် အာဇာနည်နေ့။ အခုဆို လျှင် (၇၂) နှစ်မြောက်ခဲ့ပြီ။

ဗိုလ်ချုပ်ကျဆုံးချိန်တွင် အသက် ၃၂ နှစ်ပင်ရှိ သေးသည်။ ယမင်းခင် အခုလတွင် ၃၁ နှစ်ပြည့်ပါသည်။ ဒီအသက်အရွယ်နှင့် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းက တိုင်းပြည်၏ ခေါင်းဆောင်။ အခုယမင်းခင်မှာ အလယ်တန်းပြဆရာမ ဘဝ။ သူ့အသက်အရွယ်မျှနှင့် ကိုလိုနီလက်အောက်ရောက် နေသော ကိုယ့်နိုင်ငံကိုကြည့်ခဲ့ပြီး ဘာတစ်ခုမျှ ကိုယ်ကျိုး မယူ။ အသက်ကိုပင် စွန့်သွားခဲ့သော ဗိုလ်ချုပ်ဘဝ စွမ်း ဆောင်ကြိုးပမ်းမှုတို့ကား အာဇာနည်မှ အာဇာနည်ပါပင်။ ဗိုလ်ချုပ်နှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ ရက်စက်စွာ လုပ်ကြံခံရသည်က ယုတ်မာလွန်းပေစွ။ ဆုံးရှုံးရမှု ကြီးမား လွန်းပေစွ။ တစ်တိုင်းတစ်ပြည်လုံး ကြိမ်မီးအုံးဝမ်းနည်းပူ ဆွေးရလွန်းပေစွ။

“ဘယ်ဘာသာသင်သင် နိုင်ငံသမိုင်းဆိုတာကို ယမင်းတို့လိုလူငယ်တွေ သိထားရမှာကွဲ့”  
ဦးကြီးတော်သူ အငြိမ်းစားကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး ဦးလှတင့် ပြောခဲ့ဖူးသည့်စကား။

**လေ့လာထားဖို့လို**  
“ဆရာ ဆရာမဖြစ်လာရင် ကိုယ်သင်တဲ့ ဘာသာ မဟုတ်ပေမယ့် ကိုယ့်နိုင်ငံသမိုင်းကို ခြေခြေမြစ်မြစ် နားလည်ထားဖို့လိုတယ်။ နောက်ပြီး ကမ္ဘာ့သမိုင်းဖြစ်ရပ် တွေကိုလည်း လေ့လာထားဖို့လိုတယ် ယမင်းရဲ့။”

ဦးကြီး မကြာခဏပြောတတ်သောစကားများကို ယမင်းခင်အမြဲသတိရနေတတ်သည်။ သို့ဖြင့် ယမင်းခင် တစ်ယောက် ကိုယ်သင်ရသောကျောင်းစာအုပ် အတိတ် က မြန်မာ့သမိုင်း၊ ကမ္ဘာ့ခေတ် သမိုင်းအကြောင်းများ ဖတ်ရှု လာတော့ အတိတ်ပစ္စုပ္ပန်ကို တွေးတောခံစားတတ်လာခဲ့ သည်။ ဒီတော့ ကိုယ်ကလည်း သမိုင်းလက်ဆင့်ကမ်းရမည့် သူတစ်ဦးဖြစ်လာခဲ့ပြီ။ ဒီနှစ်ကျောင်းဖွင့်ပြီးသည်နှင့် ယမင်း ခင်တစ်ယောက် သူတပည့်များကို အလုပ်ပေးခဲ့သည်။ ကလေးများအိမ်ပြန်ရောက်လို မိဘများနှင့်နေချိန်

### မောင်စိန်လွင် (မင်းကင်း)

အာဇာနည်နေ့အကြောင်း မေးမြန်းခဲ့ဖူး နိုင်ငံလွတ်လပ် ရေး ကြိုးပမ်းမှုသမိုင်း၊ အာဇာနည်နေ့နှင့် ပတ်သက်သော ရုပ်ပုံ၊ ပန်းချီကား၊ ဓာတ်ပုံ၊ စာရွက်စာတမ်းအထောက် အထား၊ ကဗျာများ စုဆောင်းလာကြရန် အလုပ်လေး များ ဖြစ်သည်။ အလုပ်လေးတွေလုပ်လာဖို့မခိုင်းခင် ကလေး တွေ ခေါင်းထဲသို့ သိထားသင့်သော ဗိုလ်ချုပ်နှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအကြောင်းကို စာသင်ရင်း နေ့စဉ်ရှင်းပြထားသည်။ တကယ်သမိုင်း အကြောင်းပြောပြတော့ ယမင်းခင်၏ ဆဋ္ဌမတန်းကလေး များ စိတ်ဝင်စားကြပါသည်။

တစ်ပတ်အကြာမှာ ကလေးများစုဆောင်းလာ သော အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ ကိုယ်ရေး အကျဉ်း၊ ဓာတ်ပုံ၊ ပန်းချီကား၊ ကဗျာ၊ အထောက်အထား များကို ယမင်းခင်နှင့် သူတပည့်များ ဖြတ်ညှပ်ကပ်ပိုင်း လုပ်နေကြသည်။ အာဇာနည်နေ့အကြို ဟောပြောပွဲနေ့ တွင် ပြခန်းတစ်ခုပြရန်ဖြစ်သည်။ ကျောင်းအုပ်ဆရာ ကြီးတွေသွား၍ ဤသို့ စကားဆိုလာခဲ့သည်-

“ဆရာမဒေါ်ယမင်းခင်”  
“ရှင် ဆရာကြီး”  
“ဆရာမနဲ့ဆရာမတပည့်တွေက သိပ်တော်တာပဲ”  
“ရှင်”  
“မရှင်နဲ့ဆရာမ။ ဒီနှစ်အာဇာနည်နေ့အကြို ဟော ပြောပွဲ ဆရာမကို တာဝန်ပေးပါတယ်။ ဆရာမကို ကျွန်တော်ယုံကြည်သွားပြီ”

**စိတ်ပါလက်ပါဖော်ရှု**  
အကြိုဟောပြောပွဲနံနက်တွင် ယမင်းခင်နှင့် တပည့်များ ပြခန်းလေးတစ်ခု ပြနိုင်ခဲ့သည်။ ကျောင်း သား ကျောင်းသူအားလုံး စိတ်ဝင်တစား ကြည့်ရှုလေ့ လာကြသည်။ ထိုအထဲတွင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ စစ်ဝတ်စုံဖြင့်ပါရှိသော ငွေဝတ္ထုများကို ကျောင်းသား ကျောင်းသူများပါမက ဆရာ ဆရာမများလည်း မတွေ့ မမြင်ဖူး၍ စိတ်ဝင်တစား ကိုင်းတွယ်ကြည့်ရှုကြသည်။ ဗိုလ်ချုပ်တို့ ကျဆုံးသည့်နေ့က မိုးကောင်းကင်သည် နို့မိတ်ပြသည်အလား မိုးဖွဲ့ဖွဲ့ရွာနေခဲ့ပြီး ဗိုလ်ချုပ်တို့ လုပ်ကြံခံရပြီဆိုသောသတင်းဆိုးက တောမီးပမာပျံ့နှံ့ ကြားသိကြရသောအခါ လူထုအပေါင်း ဝမ်းနည်းကြပုံ များကိုလည်း ကလေးများ စိတ်ပါလက်ပါဖော်ရှုကြသည်။ ဖတ်ရှုပြီး ကလေးတွေမှာ စိတ်ခံစားကြရပုံလည်း တွေ့ရကြသည်။

ရန်ကုန်မြို့ရှိ ဂျူဗီလီဟော့၌ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း နှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးတို့၏ ရုပ်ကလာပ်များကို ခြောက်လတိုင်တိုင် ပြည်သူများ ကြည့်ရှုရန် ထားရှိပုံ ကိုလည်း ကလေးများစိတ်ဝင်တစား မှတ်သားကြသည်။ ရုပ်ကလာပ်များကို ဇူလိုင်လ ၂၁ ရက်နေ့က ယူဆောင် လာကာ ထားရှိခြင်းဖြစ်သည်။ ဇူလိုင်လ ၂၆ ရက်နေ့ သည် ရက်လည်နေ့ဖြစ်သည်။ အစိုးရက ဝမ်းနည်းခြင်း အထိမ်းအမှတ်အနေဖြင့် ရုံးများ၊ ကျောင်းများ၊ ရုပ်ရှင်ရုံများ ပိတ်ထားကြသည်။ လူတန်းစားအလွှာစုံ လာရောက်ကြကာ အာဇာနည်ကြီးများအား အရိုအသေ ပေးကြသည်မှာ တစ်သုတ်ပြီးတစ်သုတ် မိုးချုပ်သည်တိုင် အောင် လူမစပုံမှာ ခေါင်းဆောင်ကြီးများကို တန်ဖိုး ထားကြောင်း ဆရာ ဆရာမများကိုယ်တိုင် သဘော ပေါက်မိလာကြသည်။ အားလုံးစိတ်ဝင်စားသော အခြား တစ်ခုမှာ ရန်ကုန်မြို့ ဗဟန်းမြို့နယ် ဗိုလ်ချုပ် ၃ ရပ်ကွက် အမှတ် (၂၅) ဗိုလ်ချုပ်ပြတိုက်လမ်းမှာရှိသည့် ဗိုလ်ချုပ် နေထိုင်ခဲ့ရာ နေအိမ်ကို ဗိုလ်ချုပ်ပြတိုက်အဖြစ် ထားရှိ ကြောင်း ဓာတ်ပုံနှင့် အကြောင်းအရာ အချက်အလက်တို့ ပင် ဖြစ်သည်။ တစ်ရက်ရက် လေ့လာရေးခရီးသွား ဖြစ်လျှင် ကလေးများကို ဗိုလ်ချုပ်ပြတိုက်သို့ လေ့လာ ရေးပို့ပေးမည်ဟု ယမင်းခင် တွေးထားလေသည်။

အခမ်းအနားတွင် ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီးက အဖွင့် အမှာစကားပြောကြားပြီးနောက် ယမင်းခင် ဆက်ဟော ပြောရသည်။ ယမင်းခင်ကချည်း တောက်လျှောက်ပြော မနေတော့ပါ။ ကလေးများနှင့် အဓိကအကြောင်း စာမျက်နှာ ၇ သို့

# မြန်မာအိုလံပစ်ကော်မတီ ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းရေးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအားကစားဥပဒေပြဋ္ဌာန်း ရေးဆွဲရေးဆိုင်ရာနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အတွေ့အကြုံရှင်းလင်းပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄

မြန်မာနိုင်ငံအိုလံပစ်ကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြလေးစိန်နှင့်အဖွဲ့သည် ဇူလိုင် ၂၀ ရက်မှ ၂၅ ရက်အထိ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ လော်ဇန်မြို့ရှိ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အိုလံပစ်ကော်မတီရုံးချုပ်သို့ မြန်မာအိုလံပစ်ကော်မတီ ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းရေးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအားကစားဥပဒေပြဋ္ဌာန်းရေးဆွဲရေးဆိုင်ရာနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အတွေ့အကြုံရှင်းလင်းပွဲကို ဇူလိုင် ၃ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

### ရှင်းလင်းတင်ပြ

ရှေးဦးစွာ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြလေးစိန်က ဇူလိုင် ၂၀ ရက်မှ ၂၅ ရက်အထိ အစည်းအဝေးတက်ရောက်ခဲ့သည့် ကာလအတွင်း International Olympic Council (IOC) မှ နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေးတာဝန်ခံအရာရှိ Mr. Jerome နှင့် တွေ့ဆုံ၍ မြန်မာနိုင်ငံအိုလံပစ်ကော်မတီ ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းရေးကိစ္စရပ်များနှင့် အဖွဲ့ဝင်အဖြစ်လိုက်ပါသူ မြန်မာနိုင်ငံ အိုလံပစ်ကော်မတီရုံးမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဝင်းထက်မွန်က



မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အနေဖြင့် Olympic Solidarity Program မှ တာဝန်ခံအရာရှိနှင့် တွေ့ဆုံ၍ International Olympic Council (IOC) မှ (NOC) အိုလံပစ်အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအသီးသီးသို့ စီမံချက်လုပ်ငန်းအလိုက် ထောက်ပံ့ပေးအပ်လျက်ရှိသော အကြောင်းအရာများကို အသေးစိတ်ဆွေးနွေးခဲ့ခြင်းတို့အား ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးက ဤကဲ့သို့ Olympic Solidarity Program မှ နိုင်ငံအသီးသီးရှိ အိုလံပစ်ကော်မတီများသို့ ပေးအပ်နေသည့် ပံ့ပိုးမှုများ၊ ပညာတော်သင်အခွင့်အလမ်းများကို သိရှိရယူနိုင်ရေးအတွက် အင်တာနက်တွင်ရက်ကို အသုံးပြုကာ စောင့်ကြည့်လေ့လာမည့် အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့စည်း၍ ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံ၏အခြေအနေ

အရပ်ရပ်နှင့် ကိုက်ညီသည့် အားကစားဥပဒေ (Sports Law) ထွက်ပေါ်လာခြင်းဖြင့် အားဖြည့်လုပ်ဆောင်ရမည့် ကဏ္ဍအလိုက် လုပ်ငန်းများကို သိရှိလုပ်ဆောင်နိုင်ပြီး နိုင်ငံတော်၏ ပံ့ပိုးမှုများကိုလည်း ပိုမိုရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အိုလံပစ်ရန်ပုံငွေများကိုလည်း လက်ရှိရရှိမှုအခြေအနေ၊ အသုံးပြုမှုအခြေအနေများကို ဆန်းစစ်၍ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့်အညီ ပိုမိုအကျိုးရှိထိရောက်စွာ အသုံးချနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပညာတော်သင်အခွင့်အလမ်းများကို ရယူလျှောက်ထားနိုင်ရေးအတွက် အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်း၊ အားကစားသမားများနှင့် နည်းပြများအနေဖြင့်လည်း အင်္ဂလိပ်ဘာသာစကားကို ပိုမိုကျွမ်းကျင်တတ်မြောက်စေရေး ကြိုးစားဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ပြီး ဦးစီးဌာနအနေဖြင့်လည်း ပံ့ပိုးမှုများဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အားကစားကဏ္ဍကြီး စနစ်တကျဖြင့် ပိုမိုအောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းလာစေရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ အား/ကာအဖွဲ့ချုပ်အသီးသီးနှင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များမှ လူမှုရေးဝန်ကြီးများအားလုံး ပိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်သွားကြရန်လိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

သတင်းစဉ်

# ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က မြို့နယ် / မြို့စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီများသို့ ယာဉ်၊ စက်ယန္တရားများ လွှဲပြောင်းပေးအပ်

ပုသိမ် ဇူလိုင် ၄

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့တွင် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က မြို့နယ်/မြို့စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီများသို့ ထောက်ပံ့သည့် ယာဉ်၊ စက်ယန္တရားများ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲကို ယမန်နေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီက မြို့တော်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

### လွှဲပြောင်းပေးအပ်

ရှေးဦးစွာ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှမိုးအောင်က တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ်/မြို့စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီများအနေဖြင့် စည်ပင်သာယာရေးလုပ်ငန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် လုပ်ငန်းများ ပိုမိုဆောင်ရွက်နိုင်ရေး လိုအပ်လျက်ရှိသည် ယာဉ်၊ စက်ယန္တရားများကို တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ထောက်ပံ့ရန်ပုံငွေဖြင့် ဝယ်ယူပြီး ဖြည့်တင်းလွှဲပြောင်းပေးအပ်သည့် အခမ်းအနားဖြစ်ကြောင်း၊ ယနေ့အခမ်းအနားတွင် ပေးအပ်သွားမည့် ယာဉ်၊ စက်ယန္တရားများမှာ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ထောက်ပံ့ရန်ပုံငွေကျပ် ၂ ဒသမ ၃၇၈ ဘီလီယံ တန်ဖိုးရှိ မြေတူးစက် (မြေ+ရေ)တစ်စီး၊ မြေတူးစက် (မြေ) ၁၃ စီး၊ ရေပုပ်စုပ်ယာဉ် ၂၄ စီး၊ အမှိုက်ကန်ယာဉ် သုံးစီး၊ အမှိုက်သိမ်းယာဉ်(တစ်ပါး) ၁၆ စီး၊ စုစုပေါင်း ၅၇ စီး လွှဲပြောင်းပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင်လည်း တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ထောက်ပံ့ရန်ပုံငွေကျပ် ၁ ဒသမ ၀၈၂ ဘီလီယံဖြင့် မြေတူးစက် (မြေ) ခုနစ်စီး၊ အမှိုက်သိမ်းယာဉ်(တစ်ပါး) အစီး ၂၀ တို့ကိုလည်းကောင်း၊ ဧရာဝတီဖောင်ဒေးရှင်းက ပြန်ရသည့်ငွေများအနက် ငွေကျပ် ၁ ဒသမ ၁၃ ဘီလီယံဖြင့် မြေတူးစက် ၃ ဒသမ ၅ တန် ကိုးစီး၊



မြေတူးစက်တန် ၂၀ တစ်စီး၊ ရေသယ်ယာဉ် (ကိုရီးယား) လေးစီးတို့ကိုလည်းကောင်း ဝယ်ယူထောက်ပံ့သွားမည်ဖြစ်သည့်အတွက် နောင်နှစ်ကုန်အထိ ယာဉ်၊ စက်ယန္တရား ၉၈ စီး လွှဲပြောင်းပေးအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ မြို့နယ်/မြို့စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီများသို့ ခွဲဝေချထားပေးမည့် ယာဉ်၊ စက်ယန္တရားစာရင်းအား ကြေညာသည်။ ယင်းနောက် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက မြို့နယ်/မြို့စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ဥက္ကဋ္ဌများထံသို့ ယာဉ်၊ စက်ယန္တရားများကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။ ထို့နောက် မြို့နယ်/မြို့စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီများကိုယ်စား စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီး ဦးကျော်မြင့်က ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားသည်။ အခမ်းအနားအပြီးတွင် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှမိုးအောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပြုသထားသော ယာဉ်၊ စက်ယန္တရားများကို ကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းနှင့်စာတတ်ပုံ-မောင်မောင်မြင့် (ပြန်/ဆက်)

### ★ စာမျက်နှာ ၆ မှ

အရာများကို လိုရင်းရောက်အောင် ကိုယ်ကမေးရင်း သူတပည့်များက ဖြေရင်း ပြောရင်း မမေ့အပ်သည့် အာဇာနည်နေ့အကြိယောပြောပုံ ပီပီပြင်ပြင်ဖြစ်လာခဲ့သည်။  
“ကဲ နှစ်စဉ် ဇူလိုင်လ ၁၉ ရက်နေ့ဆိုတာဘာနေ့လဲ”  
“အာဇာနည်နေ့ပါ ဆရာမ”  
“ဒါဆိုရင် အာဇာနည်ပုဂ္ဂိုလ်တွေဟာ မေ့မေ့လျော့လျော့ရှိရမယ့် ပုဂ္ဂိုလ်တွေလားကွယ်”  
“ဘယ်တော့မှ မမေ့အပ်ပါ ဆရာမ”  
“အေး...မမေ့အပ်တဲ့ အာဇာနည်ဆိုတာ ဘယ်လိုမျိုးလဲလို့ ကျော်ကျော် တစ်ယောက်တည်းထဖြေပါဦးကွယ်”  
“အာဇာနည်ပုဂ္ဂိုလ်ဆိုတာ သာမန်လူထက် လက်ရုံးရည်ရယ်၊ နှလုံးရည်ရယ် ထူးကာလွန်ပြီးအများအကျိုးအတွက် သက်စွန့်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြသူများဟာ မမေ့အပ်တဲ့ အာဇာနည်များဖြစ်ပါတယ် ဆရာမ”  
“အေး မှန်ပါတယ်ကွယ်”

ကျောင်းဖွင့်ပြီး သီတင်းပတ်တွင် ယမင်းခင်ကြီးစား မှုများက အောင်မြင်မှုအပြည့်အဝရရှိခဲ့လေပြီ။ အခု ယမင်းခင် အသက်နှင့်ပင်ကွာလှသော အာဇာနည်နေ့သမိုင်းအသိကို လက်ဆင့်မကမ်းကြလျှင် ဝေးသည်ထက် ဝေးသွားကြပေလိမ့်မည်။ ထိုသို့ ယမင်းခင် အဖြစ်မခံနိုင်၍ အတိတ်သမိုင်းအမွေတာဝန် ကျေခဲ့ရပြီ။ ဟောပြောပွဲအပြီး ယမင်းခင် အိမ်ပြန်အရောက်တွင် တီဗွီမှ ခေတ်ဟောင်းအဆိုတော်ကြီး ဒေါ်မေလှမြိုင်၏သီချင်းက ဆီးကြိုနေလေပြီ။  
“နှစ်လနာရီ ခါရာသီရွှေပေမယ့် အာဇာနည်နေ့ကိုဖြင့် မမေ့သင့်ပါသလေ.....။ ယနေ့ဖြင့် သတိတရား ထားကြဖို့အခြေ အများပြည်သူတွေ.....အများပြည်သူတွေ အာဇာနည်နေ့ကိုလေ တွေးရှုကာပဲ အလေးပြုပါမယ်လေ .....။”  
ဪ...။ ဝီတအနုပညာက အတိတ်သမိုင်းဖြစ်ရပ်ကို အမှတ်ရအောင် ခံစားမိပါတာ။ ဒေါ်ယမင်းခင် ရင်ထဲမှာတော့ အာဇာနည်နေ့သမိုင်းအသိစွဲငြိသွားလေပြီ .....။



ဇူလိုင် ၄ ရက်က နေပြည်တော် ဥက္ကဋ္ဌသီရိမြို့နယ် မောင်းရမ်းအုပ်စု ဘုရားကုန်းကျေးရွာ၌ ကျေးရွာအတွင်းရှိ ပြည်သူ ၁၅၀ အား ဥက္ကဋ္ဌ ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီး ခွန်မြတ်လင်း၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးစိန်ဝင်း၊ ခရိုင်ရဲတပ်သားသစ် စုဆောင်းရေး အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ရဲအုပ်နေမျိုးအောင်၊ နေပြည်တော် ယာဉ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့မှ ဒုတိယရဲမှူး ရန်နိုင်တို့က မှုခင်းကျဆင်းရေး၊ ယာဉ်စည်ကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းနှင့် ရဲတပ်သားသစ်စုဆောင်းရေးတို့ကို ပညာပေးဟောပြောစဉ်။ အောင်ကို

# သဘာဝဘေးဒဏ်မှ ကာကွယ်ဖို့ သစ်တောများကို ထိန်းသိမ်းစို့

# ဥပဒေမူကြမ်းကို အမြန်ဆုံး အကောင်အထည်ဖော်ပြီးတော့ ကလေးတွေရဲ့ လူ့အခွင့်အရေးကို စောင့်ရှောက်ဖို့လိုပါတယ်

ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ အောင်ထွန်းသက်

### ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာဥပဒေကြမ်း ရည်ရွယ်ချက်နှင့် အကျိုးသက်ရောက်မှုများ စကားပိုင်း

ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းရည်ရွယ်ချက်နှင့် အကျိုးသက်ရောက်မှုများစကားပိုင်းတွင် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာအောင်ထွန်းသက်၊ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာစန်းစန်းအေး၊ ပြည်ထောင်စုရေဒေချုပ်ရုံး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာသီတာစန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၀)မှ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် နော်လှလှစိုး၊ ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ အလွတ်တန်းအကြံပေး ဦးမျိုးမြင့်ထွန်းနှင့် ဦးကိုကို (စက်မှုတက္ကသိုလ်)တို့ ပါဝင်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည့်အားဖြင့် မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားမှ ရိုက်ကူးထုတ်လွှင့်ခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါစကားပိုင်းတွင် ဆွေးနွေးခဲ့သည့်အချက်များကို ဖော်ပြအပ်ပါသည်။

ရှင်မင်း

**ဦးကိုကို(စက်မှုတက္ကသိုလ်) ။** ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများ ဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းက မြန်မာနိုင်ငံမှာ လူ့အခွင့်အရေးများ စိတ်ဝင်စားနေကြတဲ့ ဥပဒေကြမ်းလိုလည်း ဆိုနိုင်ပါတယ်။ ပထမဆုံးအနေနဲ့ ဒီဥပဒေကြမ်းကို ဘယ်လို ရည်ရွယ်ချက်နဲ့ ရေးဆွဲဖြစ်တယ်ဆိုတာကို ဆွေးနွေးပေးစေလိုပါတယ်။

**ဒေါက်တာစန်းစန်းအေး ။** ကလေးသူငယ် အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ဥပဒေ ပေါ်ပေါက်တာကို အခြေတည်ပြောရရင် ကလေးသူငယ် အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂကွန်ဗင်းရှင်းကစပြီး ပေါ်ပေါက်လာတာပါ။ ဒီကွန်ဗင်းရှင်းကို မြန်မာနိုင်ငံက ၁၉၉၁ ခုနှစ်မှာ လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပါတယ်။ ဒီလိုလက်မှတ်ရေးထိုးပြီးနောက်မှာ ကွန်ဗင်းရှင်းဝင်တဲ့ နိုင်ငံတိုင်း ဆောင်ရွက်ရမယ့်အချက် ငါးချက်ရှိပါတယ်။ နံပါတ် (၁) အချက်က ဒီကွန်ဗင်းရှင်းနဲ့ လိုက်လျောညီထွေမှုရှိတဲ့ နိုင်ငံတွင်းမှာ ဆောင်ရွက်မယ့် ဥပဒေ တစ်ရပ်ရေးဆွဲရပါတယ်။ နံပါတ် (၂)က နိုင်ငံတွင်းမှာ ရှိတဲ့ National Mechanism လို့ခေါ်တဲ့ အမျိုးသား ကော်မတီကို ဖွဲ့စည်းရပါတယ်။ နံပါတ် (၃)က အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ နံပါတ် (၄)က စောင့်ကြည့်ခြင်းနဲ့ ကြီးကြပ်ခြင်း၊ နံပါတ် (၅)က အစီရင်ခံခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒါတွေ ဆောင်ရွက်ရမှာဖြစ်တဲ့အတွက် ကလေးသူငယ် အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂ ကွန်ဗင်းရှင်းလက်မှတ်ထိုးပြီးတဲ့ ၁၉၉၃ ခုနှစ်မှာ ကလေးသူငယ်ဥပဒေဆိုပြီး ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါတယ်။ ၂၀၀၁ ခုနှစ်မှာ ကလေးသူငယ် ဥပဒေရဲ့နည်းဥပဒေ ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါတယ်။



**အနေနဲ့ ထွက်ရှိခဲ့ပါတယ်။ ဘာကြောင့် ဥပဒေအသစ် တစ်ခုအနေနဲ့ ရေးဆွဲဖြစ်တယ်ဆိုတာကိုလည်း ပြောပြပေးပါ။**  
**ဒေါက်တာစန်းစန်းအေး ။** ဥပဒေနှစ်ခုကို နှိုင်းယှဉ်ပြီး ဆွေးနွေး ပြောပြချင်ပါတယ်။ ကလေးသူငယ်ဥပဒေမှာ အခန်း ၁၉ ခန်းရှိပါတယ်။ ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ

အဓိကကျတဲ့ အစိတ်အပိုင်းတွေဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီအချိန်တုန်းက တော်တော်စောတဲ့ အချိန်ပါ။ နိုင်ငံတကာအသိအမှတ်ပြုထားတဲ့ ကွန်ဗင်းရှင်း Convention on the Rights of the Child(CRC) လို့ ခေါ်ပါတယ်။ ဒါကို ကိုယ့်နိုင်ငံက ပါဝင်လက်မှတ်ထိုးနိုင်ဖို့ ကြိုးစားခဲ့ပါတယ်။ အခက်အခဲတွေ အများကြီးရှိခဲ့ပါတယ်။ ၁၉၈၈ ခုနှစ်အပြီး ၁၉၈၉ ခုနှစ်၊ ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်တွေဆိုတာ နိုင်ငံမှာ စိန်ခေါ်မှုတွေ အများကြီးရှိနေပါတယ်။ ဒီစိန်ခေါ်မှုတွေ အများကြီးထဲကနေ မဖြစ်မနေလုပ်ခဲ့ကြပါတယ်။ ဘာကြောင့် လုပ်ရသလဲဆိုတော့ ကိုယ့်နိုင်ငံမှာရှိတဲ့ ကလေးတွေကို စောင့်ရှောက်ဖို့အတွက် တစ်ကမ္ဘာလုံးက အသိအမှတ်ပြုထားတဲ့ ကွန်ဗင်းရှင်းကို ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရင် ဂုဏ်ရှိတင်တယ်တယ်။ ဂုဏ်ရှိတင်တယ်ရဲ့တင်မကဘူး။ ဒီကလေးတွေအတွက် ဘာတွေလုပ်ပေးရမယ်ဆိုတာ ဒီကွန်ဗင်းရှင်းထဲမှာပါတယ်။ လက်မှတ်ထိုးပြီးတာနဲ့ ဆက်ပြီး အကောင်အထည်ဖော်ရမှာတွေပါတယ်။ အခုလက်ရှိ ဥပဒေမူကြမ်းထွက်ပြီဆိုတော့ ပိုပြီး ဆီလျော်သွားပါတယ်။ အခုအချိန်မှာ ကိုယ့်လူ့အဖွဲ့အစည်းမှာ ကြည့်လိုက်ရင် ကလေးတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး စိတ်မကောင်းစရာတွေအများကြီးပါ။ မြန်မာနိုင်ငံနဲ့ မအပ်စပ်တဲ့ လုံးဝမထင်မှတ်တဲ့ အမှုအခင်းတွေ၊ အထူးသဖြင့် စိတ်ကူးလို့ တောင်မရတဲ့ အမှုအခင်းတွေဖြစ်လာတဲ့အတွက် ဒီဥပဒေဟာ လိုအပ်တဲ့ဥပဒေဖြစ်လာတယ်။ အခုချိန်မှာ ကလေးတွေကို ပိုပြီး စောင့်ရှောက်ရမယ်။ ဥပဒေတစ်ခုဟာ လူ့အခွင့်အရေးနဲ့ ပတ်သက်လာရင် သုံးခုလိုပါတယ်။ တစ်ခုက လေးစားမှုပါ။ တစ်ခုက ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုပါ။ ပြီးတော့ အဖြေရှာဖို့ပါ။ ကလေးတွေနဲ့ ပတ်သက်လာရင် ညစ်ညမ်းမှုဖြစ်တာ၊ လူကုန်ကူးမှုဖြစ်တာတွေက အဆိုးဆုံးပါ။ ဒီဥပဒေကို ကြိုဆိုပါတယ်။ ဒီဥပဒေမူကြမ်းကို အမြန်ဆုံး အကောင်အထည်ဖော်ပြီးတော့ ကလေးတွေရဲ့ လူ့အခွင့်အရေးကို စောင့်ရှောက်ဖို့လိုပါတယ်။ နိုင်ငံကြီးသား ပီသတဲ့ လူတိုင်းမှာ တာဝန်ရှိပါတယ်။

**တော်တော်များများ ဆွေးနွေးခဲ့ပါတယ်။ ဆရာမ နော်လှလှစိုးအနေနဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦး အနေနဲ့သာမက ဒီဥပဒေကိစ္စမှာလည်း နက်နက်ရှိုင်းရှိုင်း ပါဝင်ခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။ ဒီဥပဒေကြမ်းကို လွှတ်တော်မှာ ဘယ်လိုရေးဆွဲတယ်ဆိုတာနဲ့ လွှတ်တော်မှာ ဘယ်လို ဆွေးနွေးခဲ့တယ်ဆိုတာကို ရှင်းပြပေးပါ။**

**နော်လှလှစိုး ။** ကလေးသူငယ် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဥပဒေကို သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနက အဆင့်ဆင့် လုပ်ခဲ့ပါတယ်။ ကျွန်မတို့ လွှတ်တော်ကို ၂၀၁၇ ခုနှစ်မှာ ရောက်ရှိခဲ့ပါတယ်။ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၇ ရက်မှာ လွှတ်တော်ရဲ့ website မှာ တင်ပါတယ်။ ပြီးတော့ ဇူလိုင် ၁၃ ရက်မှာ နိုင်ငံပိုင်သတင်းစာတွေမှာ ကြေညာပါတယ်။ ဒီလို ကြေညာချက်ရဲ့အောက်မှာ ဒီဥပဒေကြမ်းနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေးချင်တဲ့ အဖွဲ့အစည်း ဖြစ်စေ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်စေ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်လို့ ရပါတယ်ဆိုပြီး စပြီး ကြေညာလိုက်ပါတယ်။ အဲဒီအချိန်မှာ ကလေးသူငယ် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဥပဒေကို စိတ်ဝင်စားတဲ့ NGO၊ INGO တွေ ချဉ်းကပ်လာပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၉ သို့ ၀

## ★ ကလေးမွေးစာရင်း ထုတ်ပေးခြင်းသည် နိုင်ငံသားအဖြစ် အသိအမှတ်ပြုခြင်း မဟုတ်။

အခုခေတ်မှာကျတော့ ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးတွေကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးဖို့ Child Protection ဆိုတဲ့ ကဏ္ဍဘက်ကပဲ ကြည့်ပါတယ်။ ကလေးသူငယ်ကို ဘာတွေ စောင့်ရှောက်ပေးဖို့ လိုအပ်လာသလဲဆိုတဲ့ အချက်တွေအပေါ်မှာ မူတည်ပြီးတော့ ကလေးသူငယ် အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းအနေနဲ့ ၂၀၁၉ ခုနှစ်မှာ ထွက်ပေါ်လာတယ်။ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနက တကယ်တမ်း အခြေတည် ရေးဆွဲခဲ့တာက ၂၀၁၁ ခုနှစ်ကတည်းက ရေးဆွဲခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလို ရေးဆွဲတဲ့အခါမှာလည်း လူမှုအဖွဲ့အစည်းတွေ သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ တိုင်ပင်ဆွေးနွေးခဲ့ပါတယ်။ ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှာ National Launch လုပ်ခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီကနေ ရေးဆွဲလာခဲ့တာ ၂၀၁၉ ခုနှစ်မှာ ပေါ်ထွက်လာတာဖြစ် ဖြစ်ပါတယ်။

**ဦးကိုကို(စက်မှုတက္ကသိုလ်) ။** ၁၉၉၃ ခုနှစ်မှာ ကလေးသူငယ်ဥပဒေ ရှိပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အခုက ဥပဒေအသစ်တစ်ခု

ဥပဒေမှာ အခန်း ၃၀ ရှိပါတယ်။ ပုဒ်မပေါင်း ၅၅ ခု ရှိခဲ့ရာကနေ ပုဒ်မ ၁၂၁ ခုအထိ ရှိလာပါတယ်။ အဓိကဘာကို ဦးတည်ရေးဆွဲခဲ့သလဲဆိုတာကတော့ ၁၉၉၃ ခုနှစ်ကနေ အခုအချိန်အထိ ကလေးသူငယ်တွေအတွက် ဘာတွေစောင့်ရှောက်ပေးဖို့ လိုအပ်တယ်ဆိုတဲ့အပေါ် မူတည်ပြီး အခန်းအသစ်တွေ ရေးဆွဲထားခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

**ဦးကိုကို(စက်မှုတက္ကသိုလ်) ။** ဆရာကြီး ဒေါက်တာ အောင်ထွန်းသက် အနေနဲ့ UN မှာ UN System Staff College မှာ ကျောင်းအုပ်ကြီးအဖြစ်လုပ်ခဲ့ပါတယ်။ ကလေးသူငယ်များ ကိစ္စမှာလည်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ ဥပဒေကြမ်း ထွက်ပေါ်လာတဲ့အပေါ်မှာ ပညာရှင်တစ်ဦးအနေနဲ့ တွေ့မြင်တာတွေကို ပြောပြပေးပါ။

**ဒေါက်တာ အောင်ထွန်းသက် ။** အဲဒီတုန်းက ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာနက တာဝန်ယူတယ်။ စတာဝန်ယူတုန်းက ကိုယ့်နိုင်ငံရဲ့လူ့အဖွဲ့အစည်းနဲ့ပတ်သက်လာရင် ကလေးသူငယ်ကိစ္စတွေက

နိုင်ငံသားဖြစ်ခွင့်ကို ၁၉၈၂ ခုနှစ် မြန်မာ နိုင်ငံသား ဥပဒေ နှင့်သာ ဆုံးဖြတ် သည်။

**ဦးကိုကို (စက်မှု တက္ကသိုလ်) ။** ဒီဥပဒေကို လွှတ်တော် မှာလည်း အသေးစိတ်



○ စာမျက်နှာ ၈ မှ

အဲဒီတုန်းက ကျွန်မက လွှတ်တော်ရဲ့အမျိုးသမီးနဲ့ ကလေးသူငယ်များဆိုင်ရာ အခွင့်အရေးကော်မတီရဲ့ အတွင်းရေးမှူးဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီမှာ အဖွဲ့ပေါင်းများစွာရဲ့ ဆွေးနွေးမှုကို ကြားသိရပါတယ်။

ကျွန်မ မှတ်မိသလောက်ဆိုရင် ဆွေးနွေးမှုလုပ်ခဲ့တာ ၁၀ ကြိမ်ကျော်ပါတယ်။ ပြီးတော့ CSO တွေဆိုတာ ပြည်သူ့ကို ကိုယ်စားပြုတဲ့ အဖွဲ့အစည်းတွေပါ။ သူတို့ အနေနဲ့ ပြည်သူတွေဆီက ကောက်ခံလာတဲ့ အချက်အလက်တွေကို ကြားသိရပါတယ်။ ကျွန်မတို့ ကော်မတီနဲ့ ဥပဒေကြမ်းကော်မတီနဲ့တွေ့ပြီး ဆွေးနွေးတာတွေလည်း ရှိတယ်။ CSO တွေကိုလည်း ဥပဒေကြမ်းကော်မတီက ဖိတ်ပါတယ်။ ဒီလိုမျိုး ဆွေးနွေးပြီးတော့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်မှာ စပြီးဆွေးနွေးပါတယ်။ ပြီးရင် အမျိုးသားလွှတ်တော်မှာလည်း ဆွေးနွေးကြတယ်။ ကျွန်မမှတ်မိသလောက် အမျိုးသားလွှတ်တော်မှာ ဆွေးနွေးတုန်းက ကန့်ကွက်ဆွေးနွေးတာမျိုးမရှိဘူး။ ကလေးသူငယ် လက်ထပ်ခြင်းနဲ့ပတ်သက်ပြီး အသက်ဆွေးနွေးတာတော့ ရှိတယ်။ လွှတ်တော်နှစ်ရပ် သဘောထားကွဲလွဲတဲ့ အချက်တွေကိုတော့

မှာ စပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံက CRC ကို လက်မှတ်ထိုးတာကတော့ ၁၉၉၁ ခုနှစ်ကတည်းကပါ။ UN ကို အစီရင်ခံစာ တင်ရပါတယ်။ ဒီလိုတင်တဲ့အခါ အကြံပြုချက်တွေ ပေးထားတာရှိပါတယ်။ ဒီအကြံပြုချက်ကို အခြေခံပြီး ဝန်ကြီးဌာနနဲ့ သက်ဆိုင်တဲ့အဖွဲ့အစည်းတွေ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပြီးတော့ ကလေးသူငယ်တွေကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ဖို့ လိုအပ်ချက်ဖြစ်လာတဲ့အတွက် ပြုပြင်သင့်ပါတယ်ဆိုပြီး ဖြစ်လာပါတယ်။ ဘာကြောင့်လဲဆိုတော့ နေ့စဉ်ကလေးတွေနဲ့ပတ်သက်တဲ့ သက်ငယ်မုဒိမ်းကိစ္စတွေကလေး လူကုန်ကူးခံရတဲ့ကိစ္စတွေ၊ ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်တဲ့ကိစ္စတွေ အများကြီးဖြစ်နေတယ်။ နိုင်ငံတော်က အစီရင်ခံစာတင်ထားတဲ့ အကြံပြုချက်ကိုအခြေခံပြီး အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းတွေ ပူးပေါင်းပြီး လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနနဲ့ ဆွေးနွေးပါတယ်။ ပြီးတဲ့အခါ လွှတ်တော်မှာလည်း ဆွေးနွေးပါတယ်။ အထူးသဖြင့် ၂၀၁၁ ခုနှစ်ကတည်းက စလာတဲ့အခါ ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှာ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်း ၅၀ ကျော် ပါဝင်လာပါတယ်။ ဒီလိုပါဝင်ပြီး နေပြည်တော်မှာလည်း ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဆွေးနွေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါတင်မပြီး သေးပါဘူး။ နောက်ထပ်တက်လာတဲ့ အစိုးရနဲ့လည်း ထပ်ပြီးဆွေးနွေးပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ သဘောထားတွေ၊ လက်တွေ့မှာ အကောင်အထည်ဖော်တဲ့အခါ

ဦးမျိုးမြင့်ထွန်း။ ။ အများကြီး တွေ့ရပါတယ်။ ခက်ခဲတဲ့ ကိစ္စတွေတောင် ပါပါတယ်။ အထူးသဖြင့် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခအခြေအနေမှာရှိနေတဲ့ ကလေးတွေကို ဘယ်လိုအကာအကွယ်ပေးရမလဲဆိုတာတွေ၊ ကလေးတွေကို အကြမ်းဖက်တဲ့အခါ ဘယ်လိုအကာအကွယ်ပေးရမလဲဆိုတာတွေ၊ ကလေးတွေကို အလုပ်သမားအဖြစ် ခိုင်းစေတဲ့ကိစ္စတွေ ပါဝင်ပြီးတော့ အများကြီးအကာအကွယ်ပေးထားပါတယ်။ ပြီးတော့ ပြစ်မှု၊ ပြစ်ဒဏ်ကိုလည်း အများကြီးမြှင့်ထားပါတယ်။ ပြီးတဲ့အခါ ကလေးတွေကို တရားစီရင်ရေးကိစ္စတွေကစစနစ်တကျ ဘယ်လိုစီရင်ရမလဲဆိုတဲ့ ကိစ္စတွေပါတဲ့ အတွက်ကြောင့် ပိုကောင်းပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံက ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးထားတဲ့ ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေး သဘောတူစာချုပ် Article အပိုဒ်တွေကစ အများကြီး ထည့်သွင်းထားပါတယ်။ ဒီစာချုပ်ကို အကောင်အထည်ဖော်နေတာဖြစ်တဲ့အတွက် ဒီစာချုပ်ထဲမှာပါတဲ့ အကြောင်းအရာတွေကို ထည့်ပြီးဆွဲထားတဲ့အတွက် ကြောင့် စိတ်ချမ်းသာတယ်လို့ ပြောရတာဖြစ်ပါတယ်။

ဦးကိုကို (စက်မှုတက္ကသိုလ်)။ ။ ဒီဥပဒေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ဥပဒေအမြင် ရှုထောင့်ကနေ ဘယ်လိုမြင်တယ်ဆိုတာကိုလည်း သိချင်ပါသေးတယ်။ ဒါကြောင့် ဥပဒေပိုင်းဆိုင်ရာနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ဘယ်လိုချဉ်းကပ်ခဲ့တယ်ဆိုတာနဲ့ ဥပဒေအဆင့် မရောက်သေးတဲ့ ဥပဒေကြမ်းတာ ဘယ်အဆင့်မှာရှိတယ်ဆိုတာ သိပါရစေ။

ဒေါက်တာသီတာစန်း။ ။ လွှတ်တော်ကို ရောက်သွားရင် ဥပဒေကြမ်းလို့ ပြောပါတယ်။ တကယ်တမ်းကတော့ ၂၀၁၁ ခုနှစ် စတင်ဆွေးနွေးကတည်းက ဥပဒေမူကြမ်းကို ရေးရပါတယ်။ ရေးတဲ့အခါမှာ သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနကနေ ကျွန်မတို့ ရှေ့နေချုပ်ရုံးကိုလည်း ဖိတ်ကြားပါတယ်။ ကျွန်မတို့ရုံးကလည်း ပါဝင်ဆွေးနွေးပြီးတော့ Final Draft ရပြီဆိုရင် ကျွန်မတို့ရုံးကို ပေးပို့ပြီး အကြံပြုချက်တွေ တောင်းရပါတယ်။ ဒီလိုအကြံပြုချက်တွေ တောင်းတဲ့အခါ ထပ်ပြီးဆွေးနွေးရပါတယ်။ ဒီလိုဆွေးနွေးတာ အကြိမ် မြောက်ကြိမ်လောက် ရှိပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့ အကြိမ်များစွာ ဆွေးနွေးကြသလဲဆိုရင် ခေတ်နဲ့ညီတဲ့ ဥပဒေဖြစ်အောင်၊ ကွန်ဗင်းရှင်းပါ အချက်တွေ ညီအောင်ပါ။ ကျွန်မတို့ဆီက အကြံပြုချက်တွေပြီးရင် ဒီဥပဒေကြမ်းကို Cabinet တင်ပြီး အတည်ပြုချက်ယူရပါတယ်။ ဒီလို အတည်ပြုချက်ယူဖို့အတွက် လုံခြုံရေး၊ တည်ငြိမ်ရေးနှင့်တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးကော်မတီ တင်ရပါတယ်။ ပြီးမှ Cabinet အတည်ပြုပြီး လွှတ်တော်ကို တင်ရပါတယ်။ လွှတ်တော်ရောက်သွားပြီး လွှတ်တော်မှာ ထပ်ပြီးဆွေးနွေးကြပါတယ်။ တကယ်တော့ ဥပဒေကြမ်းဆိုတာ ခေတ်နဲ့အညီ တည်ဆောက်ရပါတယ်။

# ★ မွေးစားရုံဖြင့် နိုင်ငံသားမဖြစ်၊ နိုင်ငံသားဖြစ်ခွင့်ကို ဥပဒေနှင့်သာ နိုင်ငံတော်က ဆုံးဖြတ်သည်။

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ကို တင်တယ်။ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်မှာလည်း ဆွေးနွေးကြတယ်။ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇွန်လ ၇ ရက်မှာတော့ နောက်ဆုံးအကြိမ် ဆွေးနွေးပြီး အတည်ပြုနိုင်ခဲ့တယ်။ ဆွေးနွေးမှုရလဒ်ကိုလည်း နိုင်ငံတော်သမ္မတ ပေးပို့ထားပါတယ်။ ဒါကတော့ လွှတ်တော်ရဲ့ ထုံးစံဖြစ်ပါတယ်။

ဦးကိုကို (စက်မှုတက္ကသိုလ်) ။ ။ ဆရာမ ဆွေးနွေးပြောပြတဲ့ အထဲမှာ ဥပဒေရေးဆွဲတဲ့အခါမှာ CSO တွေရဲ့အခန်းကဏ္ဍပါတယ်လို့ သိရပါတယ်။ CSO တွေရဲ့ အခန်းကဏ္ဍနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ဦးမျိုးမြင့်ထွန်းက ဆွေးနွေးပေးပါဦး။

ဦးမျိုးမြင့်ထွန်း။ ။ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံရဲ့ နိုင်ငံရေးဖြစ်စဉ် ပြောင်းလဲမှုကာလက ၂၀၁၁ ခုနှစ်

တွေကြုံရတဲ့ အခက်အခဲတွေကိုလည်း ဆွေးနွေးပါတယ်။ ဒီလို စဉ်ဆက်မပြတ်ဆွေးနွေးနေရင်းနဲ့ ၂၀၁၇ ခုနှစ်မှာ လွှတ်တော်က ထုတ်ပြန်တဲ့အခါ ပိုပြီးတော့ဆွေးနွေးခွင့် ရရှိခဲ့ပါတယ်။

လွှတ်တော်ကို သွားပြီးဆွေးနွေးနေရင်း လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေကို လွှတ်တော်တွင်းမှာ လွှတ်တော်ပြင်ပမှာပါ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုကနေ အကြံပြုပါတယ်။ ၂၀၁၉ ခုနှစ်မှာ ဒီဥပဒေထွက်လာနိုင်တော့ စိတ်ချမ်းသာရပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ ကလေးတွေကို အကာအကွယ်ပေးတဲ့အချက်တွေ အများကြီး ပါတဲ့အတွက်ကြောင့် အားရကျေနပ်ပါတယ်။

ဦးကိုကို (စက်မှုတက္ကသိုလ်) ။ ။ CSO တွေ အကြံပြုတဲ့ အချက်တွေကိုရာ ဥပဒေကြမ်းမှာ တွေ့ရပါသလား။

# ★ မွေးစားရင်းနှင့် နိုင်ငံသား ဖြစ်မှုသည် တိုက်ရိုက် ပတ်သက်မှု မရှိ။

ခုနကမေးတဲ့ ဥပဒေကြမ်းက ဘယ်အဆင့်ရောက်ပြီလဲဆိုရင် ပြည်ထောင်စုအဆင့်က အကုန်အတည်ပြုပြီးသွားပြီးတော့ နိုင်ငံတော်သမ္မတဆီ တင်ပြလက်မှတ်ထိုးရမယ့်အဆင့်ပါ။ လက်မှတ်ထိုးမယ့်အဆင့်မှာလည်း သမ္မတထံ ရှေ့နေချုပ်ရုံးက ဒီအကြံပြုချက်တွေကို ပေးပို့ရပါတယ်။ ပြီးရင် လွှတ်တော်ကို ပြန်ပြီး ပို့ပေးပါတယ်။

ဦးကိုကို (စက်မှုတက္ကသိုလ်) ။ ။ အခု အဆင့်က ပြည်ထောင်စု

လွှတ်တော်က သမ္မတထံ ပေးပို့ထားတယ်။ မကြာမီ ပြန်လည် ကျင်းပတော့မယ့် လွှတ်တော်မှာ သမ္မတမှတ်ချက်နဲ့ ပြန်ပြီးဆွေးနွေးအတည်ပြုကြမယ်လို့ ဆွေးနွေးတဲ့အပေါ်ကနေ ခြုံငုံပြီး မြင်ပါတယ်။ နောက်တစ်ခုက ဥပဒေကို လေ့လာကြည့်တဲ့အခါ ကလေးသူငယ်တွေရဲ့အခွင့်အရေးပိုင်းကို အများကြီးကာကွယ်ပေးထားပြီးတော့ အခန်း ၁ ဖော်ပြချက်မှာ ကလေးသူငယ်ရဲ့အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုချက်က ၁၈ နှစ်မပြည့်သေးတဲ့ ကလေးသူငယ်လို့ ဆိုထားပါတယ်။ ဒါနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေးပေးစေလိုပါတယ်။

ဒေါက်တာစန်းစန်းအေး။ ။ ၁၉၉၃ ကလေးသူငယ်ဆိုင်ရာ ဥပဒေမှာ ကလေးသူငယ်ရဲ့အသက်ကို ၁၆ နှစ်လို့ ပြောခဲ့ပြီးတော့ ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးဆိုင်ရာဥပဒေမှာကျတော့ နိုင်ငံတကာမှာ လေ့လာတယ်။ ကိုယ်နဲ့ နီးစပ်တဲ့ နိုင်ငံတွေကိုပါ လေ့လာတယ်။ ဒီလိုလေ့လာတဲ့အခါ အသက် ၁၈ နှစ်လို့ သတ်မှတ်တာတွေရတဲ့အတွက် အသက် ၁၆ နှစ်ကနေ အသက် ၁၈ နှစ်ကို မြှင့်ပေးလိုက်ပါတယ်။ ကလေးသူငယ်ရဲ့အခွင့်အရေး အကောင်အထည်ဖော်ဖြစ်အောင် လို သတ်မှတ်လိုက်ပါတယ်။

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

## စစ်တွေတက္ကသိုလ်တွင် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင်အသိပေး DAN Mobile App အသိပညာပေးမိတ်ဆက်

စစ်တွေ ဇူလိုင် ၄ ရခိုင်ပြည်နယ် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများသည် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်အသိပေး DAN Mobile App အသိပညာပေးဖြန့်ဝေခြင်းကို ယနေ့မုန်းလွဲပိုင်းတွင် စစ်တွေတက္ကသိုလ်၌ ဆောင်ရွက်သည်။

အသိပညာပေးဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရခိုင်ပြည်နယ် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးရဲမင်းဦးက “ပထမအကြိမ် စစ်တွေ နည်းပညာတက္ကသိုလ်က ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေကို သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင်အသိပေးအပလီကေးရှင်း အကြောင်းရှင်းပြပြီး မိုဘိုင်းဖုန်းတွေမှာ DAN App ထည့်ပေးခဲ့တယ်။ ဒီနေ့ကတော့ စစ်တွေတက္ကသိုလ်က ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၀၀ ခန့်ကို အသိပညာပေးပြီး အပလီကေးရှင်း ထည့်ပေးခဲ့ပါတယ်။ ဒီအပလီကေးရှင်းက

သဘာဝဘေးနဲ့ပတ်သက်ပြီး အချိန်နဲ့တစ်ပြေးညီထုတ်လွှင့်ပေးနေတယ်။ ဒီအပလီကေးရှင်းထဲမှာပါတဲ့ အချက်အလက်တွေကို အင်တာနက်ရှိရုံနဲ့ လွယ်လွယ်ကူကူ ဖတ်ရှုလိုရပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်အသိပေး (Disaster Alert Notification- DAN) Mobile App သည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကြိုတင်ခန့်မှန်း၍ရနိုင်သည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်နှင့်စပ်လျဉ်းပြီး သတိပေးချက်များ အား ပြည်သူဆီသို့ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ပေးပို့နိုင်ရန်နှင့် လိုအပ်သည့် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများဆောင်ရွက်နိုင်စေရန်အတွက် ရည်ရွယ်ထုတ်လုပ်ထားသည့် မိုဘိုင်းအပလီကေးရှင်းဖြစ်သည်။

DAN Mobile App တွင် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်နိုင်သည့် အခြေအနေတွင် ပြည်သူများအနေဖြင့် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခြင်း၊ အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ခြင်းများကို လုပ်



ဆောင်နိုင်ရန်အတွက် လိုအပ်သည့် ကြိုတင်သတိပေးချက်များ၊ အရေးပေါ်ဆက်သွယ်ရမည့် ဖုန်းနံပါတ်များ၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ အရေးပါသည့် အကြောင်းအရာမျိုးစုံတို့ကို တစ်နေရာတည်းတွင် စုစည်းထည့်သွင်းဖော်ပြထားသည်။

ထို့အပြင် DAN Mobile App ကိုမသန်စွမ်းသူများပါ အလွယ်တကူအသုံးပြုနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ရေးဆွဲထားခြင်းဖြစ်ပြီး အဆိုပါအပလီကေးရှင်းကို မိုဘိုင်းဖုန်းများတွင် အလွယ်တကူထည့်သွင်းအသုံးပြုနိုင်ကြောင်းလည်း သိရသည်။

ဟန်မင်း

ပြည်တွင်းရေးရာ

မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ဝန်ထမ်းပေါင်းစုံသမဝါယမအသင်းစုလီမိတက်၏ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် နှစ်ပတ်လည်အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာ အစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄ သမဝါယမအသင်းဝင်အားလုံးသည် အသင်း၏ စားသုံးသူဖြစ်သကဲ့သို့ အလုပ်ရှင်လည်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သမဝါယမဆိုင်ရာ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အကျိုးအမြတ်နှင့် မောင်းနှင်ခြင်းမဟုတ်ဘဲ တန်ဖိုးဖြင့် မောင်းနှင်ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူက ပြောကြားသည်။



တူညီသည့်သဘောထားဖြင့် ပူးပေါင်းအသင်းသားများအတွက် အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာ အကျိုးစီးပွားဆောင်ရွက်ရာတွင် လွတ်လပ်စွာဖွဲ့စည်းထားသည့် အသင်းအဖွဲ့ဖြစ်သည့် အားလျော်စွာ သမဝါယမအသင်းဝင်အားလုံးတို့၏ တူညီသည့် သဘောထားများဖြင့် ပူးပေါင်းပါဝင်မှုသည် အလွန်အရေးပါကြောင်း ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက နေပြည်တော်ရှိ ရုံးအမှတ် (၃၆)အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ဝန်ထမ်းပေါင်းစုံသမဝါယမအသင်းစုလီမိတက်၏ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် နှစ်ပတ်လည် အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာ အစည်းအဝေးတွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူက ထိုကဲ့သို့ ပြောကြားခြင်းဖြစ်သည်။

အစည်းအဝေးတွင် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဒေါက်တာခင်ဇော်က မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ဝန်ထမ်းပေါင်းစုံသမဝါယမအသင်းစုလီမိတက် စတင်ဖြစ်ပေါ်လာပုံနှင့် ဘဏ္ဍာနှစ်အလိုက် ဆောင်ရွက်ချက်များကို အသင်းဝင်များအား အကျဉ်းချုပ်ဖော်ပြခဲ့ပြီး ဝန်ထမ်းများ၏ လူမှုရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ သက်သာချောင်ချိရေးနှင့် ဝန်ထမ်းသားသမီးများ၏ ပညာရေးအတွက် ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ဝန်ထမ်းပေါင်းစုံသမဝါယမအသင်းစုလီမိတက်ကို ၂၀၁၂ ခုနှစ် ဧပြီ ၁ ရက်တွင် စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး သမဝါယမအသင်းအမြတ်ခွဲဝေစာရင်း၊ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် စာရင်းစစ်ရှင်းတမ်းများကို ဖတ်ကြားတင်ပြပြီး အစည်းအဝေးအသင်းသားများ၏ ဆွေးနွေးအကြံပြုချက်များနှင့် သဘောတူညီမှုကို ရယူဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ဝန်ထမ်းများ၏ လူမှုရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ သက်သာချောင်ချိရေးနှင့် ဝန်ထမ်းသားသမီးများ၏ ပညာရေးအတွက် ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ဝန်ထမ်းပေါင်းစုံသမဝါယမအသင်းစုလီမိတက်ကို ၂၀၁၂ ခုနှစ် ဧပြီ ၁ ရက်တွင် စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး သမဝါယမအသင်းအမြတ်ခွဲဝေစာရင်း၊ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် စာရင်းစစ်ရှင်းတမ်းများကို ဖတ်ကြားတင်ပြပြီး အစည်းအဝေးအသင်းသားများ၏ ဆွေးနွေးအကြံပြုချက်များနှင့် သဘောတူညီမှုကို ရယူဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့် အညီ ဆောင်ရွက်၍ အသင်း၏ သက်တမ်းခုနှစ်တာကာလအတွင်း မွေး၊ ရေ၊ ကျေးလက်ဝန်ထမ်း ၇၀၀ ကျော်ကို ရုံးဖွင့်ရက်တိုင်း နံနက်စာ ကျွေးမွေးခြင်း၊ ဝတ်စုံစရိတ်ထောက်ပံ့ခြင်း၊ သာရေး၊ နာရေး ထောက်ပံ့ခြင်းနှင့် ဝန်ထမ်းသားသမီးများအတွက် ပညာသင်ထောက်ပံ့ခြင်း၊ ပညာရည်ချွန်ဆုထောက်ပံ့ခြင်း၊ မြန်မာ့ရိုးရာ ထုံးတမ်းစဉ်လာ အခမ်းအနားများ ကျင်းပပေးခြင်း၊ အားကစားပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပပေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

သွားဘက်ဆိုင်ရာဆေးသုတေသန ပိုစတာပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၄ “ရွှန်းစိုတောက်ပ အနာဂတ်ဘဝ သုတေသနကို အားပေးကြ” (Towards The Gorgeous Future, Reinforce The Research Culture)ခေါင်းစဉ်ဖြင့် သုတေသနဆိုင်ရာ ပိုစတာပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲက ရန်ကုန်မြို့ရှိ

သွားဘက်ဆိုင်ရာဆေးတက္ကသိုလ်တွင် ကျင်းပသည်။ အဆိုပါ ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲကို အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သွားဘက်ဆိုင်ရာ ဆေးသုတေသနအသင်းကြီး (International Association for Dental Research)၏ မြန်မာနိုင်ငံအသင်းခွဲ (Myanmar

Section)က လှုပ်ရှားမှုတစ်ရပ်အဖြစ် ကျင်းပခြင်းဖြစ်ပြီး စာတမ်းရှင် ၂၂ ဦးတို့က သုတေသနစာတမ်းများကို အသီးသီးတင်သွင်းပြသကြရာ ပထမဆုနှင့် ဒုတိယဆုများကို ရွေးချယ်ပြီး ဆုရစာတမ်းရှင်များကို သွားဘက်ဆိုင်ရာ ဆေးတက္ကသိုလ်(ရန်ကုန်) ပါမောက္ခချုပ် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာရွှေတိုးက ဆုချီးမြှင့်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

မိတ္တီလာမြို့နယ်၌ မြန်မာ့ရိုးရာလက်ရက်ကန်းပညာ မတိမ်ကောစေရေး အမျိုးသမီးငယ်များအား အခမဲ့သင်ကြားပေး

မိတ္တီလာ ဇူလိုင် ၄ မိတ္တီလာမြို့နယ်၌ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန အသေးစား စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ရက်ကန်းနှင့် အသက်မွေးပညာသင်တန်းကျောင်းမှ မြန်မာ့ရိုးရာ လက်ရက်ကန်းပညာ မတိမ်ကောမပျောက်စေရန် မြို့နယ်အတွင်းရှိ ဒေသခံအမျိုးသမီးငယ်များအား လက်ရက်ကန်းပညာရပ်များကို အခမဲ့ သင်ကြားပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မပျောက်စေရန်၊ မြန်မာ့ရိုးရာ ရက်ကန်းအထည်ထုတ်လုပ်မှုပညာကို စနစ်တကျပြန့်ပွားစေရန်၊ ခေတ်နှင့်လျော်ညီသော အဆင်အပြင်များ ဆန်းသစ်တီထွင်လာစေရန်၊ တိုင်းရင်းသားများ၏ ရိုးရာရက်ကန်းပညာထိန်းသိမ်းရန်၊ ရက်ကန်းပညာကျွမ်းကျင်သည့် မျိုးဆက်သစ်များ ပေါ်ထွန်းလာစေရန်၊ ခေတ်မီရက်ကန်းပညာများ တိုးတက်ပြန့်ပွားစေရန်နှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာဖြင့် မိသားစု တစ်ပိုင်တစ်နိုင်ဝင်ငွေရရှိ၍ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျော့ကျလာစေရန်ရည်ရွယ်၍ လက်ရက်ကန်း

ပညာကို မိတ္တီလာမြို့နယ်ရှိ ရက်ကန်းနှင့် အသက်မွေးပညာသင်တန်းကျောင်းမှ သင်တန်းသား ၁၀ ဦးဖြင့် သင်တန်းကာလ ခြောက်လဖွင့်လှစ်၍ အခမဲ့သင်ကြားပေးလျက်ရှိသည်။ လက်ရက်ကန်းခြောက်လသင်တန်းတွင် လက်ရက်ကန်းဘာသာရပ်၊ အထည်သင်္ချာ၊ ဒီဇိုင်းဘာသာရပ်၊ ဆေးဆိုးဘာသာရပ်၊ ရိုးရာလုပ်ရပ် ဘာသာရပ်များ၊ လက်ရက်ကန်းခတ်နည်း၊ စက်ရပ်ကန်းခတ်နည်း၊ ချည်ဆက်နည်း၊ ချည်ချနည်း၊ ချားဆွဲနည်း၊ နှုတ်ကော်နည်း၊ ယဉ်သွားသွင်းနည်း၊ ဂျပန်ရက်ကန်းခတ်နည်းများကို စာတွေ့လက်တွေ့ ပို့ချပေးလျက်ရှိကြောင်း ရက်ကန်းနှင့် အသက်မွေးပညာသင်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး ဦးသာဝ က ပြောကြားသည်။

ယခုဖွင့်လှစ်သည့် လက်ရက်ကန်းပညာခြောက်လသင်တန်းကို ဝန်ဇင်းရပ်ကွက်၊ ကျီးတော်ကုန်းရပ်ကွက်နှင့် ညောင်ပင်သာ၊ ကျောက်ပုံကန်၊ အုတ်ကျင်း၊ သရက်ကန်၊ ပိတောက်ပင်၊ ခင်လူးကျေးရွာများမှ အမျိုးသမီးငယ် ၁၀ ဦး တက်ရောက်ကြပြီး ၎င်းတို့အား သင်တန်းကျောင်းမှ နေထိုင်နိုင်ရန်စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးပြီး လစဉ် ထောက်ပံ့ကြေး ငွေကျပ် ၃၀၀၀၀ ကိုလည်း ထောက်ပံ့ကြောင်း သိရသည်။ သိန်းမြင့်ကျော်(မိတ္တီလာ)



သတင်းလမ်းညွှန်

စန္ဒကူးနံ့သာကျောင်းတော်ရာ စေတီတော်မြတ်ကြီး ရတနာစိန်ပူးတော်နှင့် ရွှေထီးတော်တင်လှူခြင်း အခမ်းအနား စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည်

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပွင့်ဖြူမြို့နယ် စန္ဒကူးနံ့သာကျောင်းတော်ရာ စေတီတော်မြတ်ကြီး၏ ရတနာစိန်ပူးတော်၊ ရတနာငှက်မြတ်နားတော်၊ မကိုဋ်(၃)ဆင့် ရွှေထီးတော်ဆက်ကပ်ခြင်း၊ လုံးတော်ပြည့် ရွှေရောင်စတီးသင်္ကန်း ကပ်လှူခြင်းနှင့် ထီးတော်ဟောင်းကို ထီးစေတီအသစ် တည်ထားကိုးကွယ်ခြင်း မင်္ဂလာအခမ်းအနားကို ဇူလိုင် ၁၃ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် အဆိုပါ စေတီတော်ဝင်းအတွင်း စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။

ဇူလိုင် ၁၂ ရက် ညနေပိုင်းတွင် စေတီတော် အောက်ဘုံမကြီး ထီးတော်တင်လှူပွဲကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး တေးသံရှင်များဖြစ်သည့် မန္တလေးသိန်းဇော်၊ မြန်မာပြည်သိန်းတန်၊ ဝဏ္ဏားဟန်၊ မနော၊ အာကာဘို၊ မေခလော၊ စိမ့်နေခြည်၊ သွန်း၊ ရွှေမြိုင်နှင့် ရုပ်ရှင်သရုပ်ဆောင် မေစူးနိုင်တို့ကလည်း ဇူလိုင် ၁၂ ရက် ညပိုင်းမှစတင်ကာ သီဆိုဖျော်ဖြေပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး ထီးတော်တင်လှူပွဲသို့ နိုင်ငံ ၁၂ နိုင်ငံမှ သံဃာတော်များနှင့် လူပုဂ္ဂိုလ် ၁၅၀ ကျော် တက်ရောက်မည်ဖြစ်သည်။ နေလင်း

"The Scent of Green Papaya" အမည်ရှိ ဝီယက်နမ်ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားအပေါ် ခွဲခြမ်းစိတ်ဖြာ လေ့လာမှုအစီအစဉ် ပြုလုပ်မည်

ဒါရိုက်တာ Tran Anh Hung ၏ "The Scent of Green Papaya" ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားအား ဇူလိုင် ၇ ရက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ အမှတ်(၅၀) ရွှေတောင်ကြားလမ်းရှိ ရုပ်ရှင်အနုပညာရပ်ဝန်း ရုပ်ရှင်ပြခန်းမ၌ ကြည့်ရှုပြီး ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားအပေါ် ခွဲခြမ်းစိတ်ဖြာလေ့လာမှုအစီအစဉ် ပြုလုပ်ကြမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါအစီအစဉ်ကို မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် Cinematheque Program ၏ ကဏ္ဍခွဲတစ်ရပ်အဖြစ် အကြိမ်(၂၀) မြောက် ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ပြီး ရုပ်ရှင်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစင်တာ စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာအောင်မင်းက ဦးဆောင်ဆွေးနွေးမည်ဖြစ်သည်။

ဝီယက်နမ်ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားတစ်ကားဖြစ်သော "The Scent of Green Papaya"ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားသည် ဝီယက်နမ်ဒါရိုက်တာ Tran Anh Hung ၏ လက်ရာကောင်းတစ်ရပ်ဖြစ်ပြီး ၁၉၉၃ ခုနှစ်က ပြင်သစ်နိုင်ငံ Cannes Film Festival တွင် Festival Award of The Youth French Film နှင့် Festival Golden Camera Award ဆုများ ရရှိထားကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

သစ်ပင်ချစ်သူများဖိုရမ် ပဲခူးမြို့တွင် ကျင်းပမည်

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ သစ်ပင်ချစ်သူအဖွဲ့များကွန်ရက်ချိတ်ဆက်ပြီး သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးနှင့် ရေရှည်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်သည့် အလေ့အကျင့်ကောင်းများပြန့်ပွားရေး ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် သစ်ပင်ချစ်သူများဖိုရမ်ကို ဇူလိုင် ၆ ရက်နှင့် ၇ ရက်တို့တွင် ပဲခူးမြို့ ကျောက်တန်းစံပြကျေးရွာရှိ ပန်းပျိုးလက်တောစခန်းတွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

ဖိုရမ်သို့ ဌာနဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများ၊ သုတေသနပညာရှင်များ၊ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ၊ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးနေသည့် အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဆောင်ရွက်နေသည့် ပြည်တွင်းပြည်ပအဖွဲ့အစည်းများနှင့် သစ်ပင်ချစ်သူကိုယ်စားလှယ်များ စုစုပေါင်း ၃၀၀ ခန့်တက်ရောက်မည်ဟု ခန့်မှန်းထားသည်။ ဖိုရမ်ကျင်းပမည့် နှစ်ရက်တာကာလတွင် နေထိုင်စားသောက်ရေးတို့ကို စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။ အောင်သူရ

ဒဏ္ဍာရီမိုး ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကို ဇူလိုင် ၁၁ ရက်တွင် ရုံတင်ပြသမည်

ဒဏ္ဍာရီမိုး ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကို ဇူလိုင် ၁၁ ရက်တွင် နိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ ရုံတင်ပြသမည်ဖြစ်ပြီး ယမန်နေ့ညက Red Carpet Show ရုပ်ရှင်အထူးပြပွဲကို ရန်ကုန်မြို့ Junction City (JCGV)အဆင့်မြင့်ရုပ်ရှင်ရုံ၌ ပြသခဲ့သည်။ ဒဏ္ဍာရီမိုးရုပ်ရှင်ကို ဒါရိုက်တာ အကယ်ဒမီ ဝင်းလွင်ထက်နှင့် 7Sense ရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်ရေးတို့ ရိုက်ကူးထုတ်လုပ်ပြီး အကယ်ဒမီ ဝတ်မုံရွှေရည်၊ ရဲတိုက်၊ ဒေါင်း၊ ရွှေထူးနှင့် သရုပ်ဆောင်များစွာ ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ထားသည်။ သန့်ဇင်ဝင်း

# ရန်ကုန်-မကွေး လေယာဉ်ခရီးစဉ် ရက်ပြောင်းလဲပြေးဆွဲသွားမည်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၄  
မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းလိုင်းအနေဖြင့် ပြည်တွင်း ခရီးစဉ်သစ်ပြေးဆွဲမှုအဖြစ် ရန်ကုန်မှ မကွေးသို့ ဇူလိုင် ၂၅ ရက်က စတင်ပျံသန်းပြေးဆွဲခဲ့ပြီး အပတ်စဉ် အင်္ဂါနှင့် စနေနေ့တို့တွင် ပြေးဆွဲခဲ့ရာမှ ဇူလိုင် ၁၂ ရက်မှစတင်၍ အပတ်စဉ် အင်္ဂါနှင့် သောကြာနေ့တို့တွင် ပြောင်းလဲပြေးဆွဲ သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

### ပြန်လည်ပြေးဆွဲခြင်းဖြစ်

မြန်မာအမျိုးသား လေကြောင်းလိုင်းအနေဖြင့် ရန်ကုန်-မကွေးခရီးစဉ်ကို ၂၀၀၁ ခုနှစ်က စတင်ပြေးဆွဲခဲ့ပြီး နောက်ပိုင်းကာလများတွင် ခရီးသည်ရရှိမှု နည်းပါးလာ ခြင်းကြောင့် ၂၀၀၆ ခုနှစ်တွင် ပြေးဆွဲမှုကို ရပ်နားခဲ့ ကြောင်း၊ ဇူလိုင် ၂၅ ရက်မှသာ ပြန်လည်ပြေးဆွဲခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

ရန်ကုန်-မကွေး-ရန်ကုန် ခရီးစဉ်သစ်ဖွင့်ပွဲကို ဇူလိုင် ၂၅

ရက်က မကွေးလေဆိပ်၌ ကျင်းပခဲ့ပြီး မကွေးတိုင်းဒေသ ကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအောင်မိုးညို၊ မြန်မာအမျိုးသား လေကြောင်းလိုင်းမှ အမှုဆောင်အရာရှိချုပ် ကပ္ပတိန် သန်းထွန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဖြန့်ဖြူးဖြတ်ဖြင့်လှမ်းပေး ခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။

ယင်းသို့ ရက်ပြောင်းလဲပြေးဆွဲမည့် ရန်ကုန်-မကွေး- ရန်ကုန်ခရီးစဉ်ကို အပတ်စဉ် အင်္ဂါနေ့ နံနက် ၆ နာရီခွဲတွင် ရန်ကုန်မှ မကွေးသို့ ထွက်ခွာပြေးဆွဲသွားမည်ဖြစ်ပြီး မကွေးမှ ရန်ကုန်သို့ နံနက် ၁၀ နာရီ ၅၅ မိနစ်ခန့်တွင် ပြန်လည်ထွက်ခွာပြေးဆွဲသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုပြင် အပတ်စဉ် သောကြာနေ့တွင် ရန်ကုန်မှ မကွေးသို့ နံနက် ၁၁ နာရီခွဲတွင် စတင်ထွက်ခွာပြေးဆွဲမည်ဖြစ်ပြီး မကွေးမှ ရန်ကုန်သို့ ညနေ ၄ နာရီ ၃၅ မိနစ်ခန့်တွင် ပြန်လည် ထွက်ခွာပြေးဆွဲသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းနှင့် ဓာတ်ပုံ-ရာမည



## ယူနစ်နှင့် ကျသင့်ငွေများသိနိုင်မည့် မီတာစနစ်များတပ်ဆင်ရန် လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန စီစဉ်လျက်ရှိ

### နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄

လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနသည် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို ဇူလိုင် ၁ ရက်မှ စတင်ကာ တိုးမြှင့်ကောက်ခံခဲ့သည်။ ယင်းသို့ တိုးမြှင့်ကောက်ခံခြင်းမှာ လျှပ်စစ် ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးမှု ရေရှည်တိုးတက်ကောင်းမွန်စေရန် သင့်လျော် သည့် ဓာတ်အားခနှုန်းထားကို ပြင်ဆင်သတ်မှတ်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

### ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

ယင်းသို့ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ခဲ့ပြီးနောက် လျှပ်စစ် သုံးစွဲသူပြည်သူများအတွက် ဓာတ်အားသုံးစွဲယူနစ်များကို မှန်ကန်စွာဖတ်ရှုပေး နိုင်စေရန်နှင့် ဓာတ်အားခနှုန်းထားတိုးမြှင့် ပေးဆောင်နေရသည့် ဇူလိုင်အတွင်း သုံးစွဲသောဓာတ်အားယူနစ်နှင့် ဓာတ်အားခနှုန်းသစ်ဖြင့် ပေးဆောင်ရမည့် ဇူလိုင်လအတွင်း သုံးစွဲသော ဓာတ်အားယူနစ်တို့အကြား အရှုပ်အရှင်းများ နည်းနိုင်သမျှနည်းစေရန်အတွက် ခရိုင်ရုံး၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်နှင့်

ရုံးချုပ်တို့မှ ကြီးကြပ်သူများဖြင့် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထို့ပြင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲသူများကိုယ်တိုင် မိမိသုံးစွဲသော ယူနစ်နှင့် ကျသင့်ငွေများကို အချိန်တိုင်းသိနိုင်မည့် မီတာစနစ်များ Pre-Paid၊ AMI စသည့် စနစ်များကို နောင်တွင်တပ်ဆင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း နှင့် တစ်နိုင်လုံးအတိုင်းအတာဖြင့် မီတာအလုံးရေ လေးသန်းကျော်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“နောက်အကောင်အထည်ဖော်မယ့် မီတာစနစ်က ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ပြည်သူတွေဖတ်လိုရအောင် လုပ်ပေးသွားမှာဖြစ်ပြီး ဖုန်းဘေလိုမျိုး Pre-paid ကတ်နဲ့ စီစဉ်လိုရအောင် အခုကျွန်တော်တို့စီစဉ်နေပါပြီ။ ပြည်သူတွေရဲ့စိတ်ထဲ မှာ မီတာခကို ဘယ်နှယူနစ်သုံးရင် ဘယ်လောက်ကျသလဲဆိုတာသိအောင် Application လေးတွေ လုပ်ထားပါတယ်။ ဒီနေ့ Download လုပ်ရင် ဒီနေ့တွက်လိုရမှာပါ” ဟု လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယအမြဲတမ်း အတွင်းဝန် ဦးစိုးမြင့်က ပြောကြားသည်။

လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနသည် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားခနှုန်းထား ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ရန်ကို လျှပ်စစ်ဥပဒေပုဒ်မ ၄၁ နှင့်အညီ ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့သို့ တင်ပြခဲ့ပြီး ဇူလိုင် ၁၁ ရက်တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့အစည်းအဝေး အမှတ်စဉ်(၇/ ၂၀၁၉)၏ သဘောတူညီချက်အရ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁ ရက်နေ့မှစတင်ကာ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားခနှုန်းထားများကို ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ရန် ကြေညာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ယခုပြောင်းလဲသတ်မှတ်ခဲ့သော လျှပ်စစ်ဓာတ်အားခနှုန်းထားများမှာ အိမ်သုံးအမျိုးအစား အလွှာခန့်မျိုး၊ အိမ်သုံး မဟုတ်သော အမျိုးအစားအလွှာ ခန့်မျိုးဖြစ်သော်လည်း မီတာခတွက်ချက်ရာ၌ ယူနစ်အလိုက် ကောက်ခံ ရမည့်ငွေကို ကွန်ပျူတာပရိုဂရမ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ အမြန်တွက်ချက်နိုင်သည့် ပုံသေနှုန်းများကိုလည်းကောင်း အသင့်သုံးဇယားပြုလုပ်၍ မြို့နယ်များသို့ ဖြန့်ဝေပေးထားကာ မှန်ကန်စွာတွက်ချက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အလင်းသစ်

## ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့ရှိ စာအုပ်ဈေးတန်းနောက်ဆုံးရက်တွင် စာအုပ်များစတုဒိသာပေး

### ကျောက်ပန်းတောင်း ဇူလိုင် ၄

ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့ နယ်လှည့်စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲနောက်ဆုံးနေ့အဖြစ် ဇူလိုင် ၄ ရက် ညနေပိုင်းတွင် လူတစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၅၀၀ တန်မှ ငွေကျပ် ၂၅၀၀ အထိပါရှိသော သူတို့၊ ရသစာအုပ်များအနက်မှ နှစ်သက်ရာစာအုပ် နှစ်အုပ်ကို စတုဒိသာအဖြစ်ပေးလှူခဲ့ပြီး သီးခြားဝယ်ယူအားပေးသူများကို လည်း ကံစမ်းမဲဖောက်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ နယ်လှည့်စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော်ကို ကျောက်ပန်းတောင်း- ရေနံချောင်းလမ်းဘေး မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးရုံးရှေ့တွင် ဇူလိုင် ၂၄ ရက်က စတင် ဖွင့်လှစ်ရောင်းချခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ရွှေမြေစာပေ၊ စိတ်ကူးချိုချို၊ ရွှေပိတောက်၊ မေ့မေ့မှတ်စု၊ ရွှေရည်မိုး အစရှိသည့် စာအုပ်တိုက်များမှ ကလေးစာပေများနှင့် သူတို့၊ ရသစာအုပ်များစုံကို အစိုးရအဖွဲ့ချုပ်သားစာရောင်းချပေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ “ဒီနှစ်ကတော့ ရောင်းအားကောင်းပါတယ်ဗျ။ တချို့ရက်တွေမှာ ကျပ် တစ်သိန်း၊ တစ်သိန်းခွဲဖိုးအထိ ရောင်းရပါတယ်။ မနက်ဖြန်ဆို ကျွန်တော်တို့ စလေမှာ ရောင်းချပါမယ်။ ဒီနှစ်က ကျောင်းစာကြည့်တိုက်တွေအတွက်လည်း



အဝယ်များတော့ ကလေးစာပေပုံစံပတ်သက်တာတွေ တော်တော်များများ ရောင်းရပါတယ်” ဟု ရွှေမြေစာပေအရောင်းဆိုင်မှ ဦးငြိမ်းထက်က ပြောသည်။  
ကိုနေ(ကျောက်ပန်းတောင်း)

### \* MMA မှ

ချန်ပီယံဖြစ်ခဲ့သည့် အောင်လအန်ဆန်သည် ယခု ဆုပေးပွဲတွင် ဆုနှစ်ခုအတွက် ဆန်ခါတင်စာရင်းတွင် ပါဝင်ခဲ့ပြီး Charles "Mask" Lewis Fighter of the Year ဆုတွင်မူ ကော်မီယာ (UFC) က ရရှိခဲ့ပြီး အောင်လအန်ဆန်နှင့်အတူ ခါဘစ်၊ မူဆာ ဆီနှင့် ပြိုင်ရီယာတို့မှာ ဆန်ခါတင်စာရင်းဖြင့်ပင် ကျေနပ်ခဲ့ရသည်။ Fighter Only မဂ္ဂဇင်းသည် ယင်းဆုများကို ၂၀၀၈ ခုနှစ်က စတင်ချီးမြှင့်ခဲ့ပြီး ဘက်စုံကိုယ်ခံပညာသုံး MMA အားကစား လောကတွင် ဂုဏ်သိက္ခာမြင့်မားသည့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲ

လည်းဖြစ်သလို အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးက ကျင်းပ နေသည့် ဘက်စုံကိုယ်ခံပညာသုံးပြိုင်ပွဲများအား လုံးမှ အကောင်းဆုံးကစားသမားများကို ရွေးချယ် ချီးမြှင့်ခြင်းဖြစ်သည်။ ဆန်ခါတင်စာရင်းကို ဖြေ နောက်ဆုံးပတ်ကတည်းက ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပြီး ပရိသတ်များ၏ ဆန္ဒမဲဖြင့် ရွေးချယ်ခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။

ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံဆုရရှိ အောင်လအန်ဆန်သည် ၂၀၁၈ နှစ်ကုန်ပိုင်း က စင်ကာပူနိုင်ငံ၌ ကျင်းပသည့် 2018 Global Martial Arts Awards ဆုပေးပွဲတွင် အကောင်း

ဆုံး အမျိုးသားကစားသမားဆုရရှိခဲ့သလို ၂၀၁၈ ခုနှစ်က ရန်ကုန်မြို့၌ တစ်ခါဝါနှင့် ထိုးသတ်ခဲ့သည့် မစ်ဒယ်ဝိတ်တန်း ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံကာကွယ်ပွဲမှာ အကောင်းဆုံးပွဲဆုတိုက်ရရှိခဲ့သည်။ အောင်လအန်ဆန် သည် MMA ပြိုင်ပွဲများတွင် ၂၀၀၅ ခုနှစ်ကတည်း က ထိုးသတ်ခဲ့ပြီး လက်ရှိတွင် ONE Champion- ships မှကျင်းပနေသည့်ပြိုင်ပွဲများတွင် ယှဉ်ပြိုင်နေ ကာ မစ်ဒယ်ဝိတ်တန်းနှင့် လိုက်ဖက်သည့်ဝိတ်တန်းတွင် ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံဆုရရှိထားသည်။

သတင်း-ရှိုင်းထက်ဇော် ဓာတ်ပုံ-ONE Championship

### ○ MNL အမှတ်ပေးမှ

ရန်ကုန်နှင့် ရတနာပုံအသင်းတို့ တွေ့ဆုံမှုမှာ နှစ်သင်းစလုံး အရေပါနေပြီး ရန်ကုန်အသင်းက ထိပ်ဆုံးနေရာတွင် ဆက်လက်ရပ်တည်နိုင်ရန်နှင့် ရတနာပုံ အသင်းက နိုင်ပွဲပျောက်ဆုံးနေမှုကို အဆုံးသတ်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းရမည်ဖြစ်သည်။ ရတနာပုံအသင်းသာ နိုင်ပွဲထပ်မံပျောက်ဆုံးပါက ဖိအားပိုများသွားမည်ဖြစ်ပြီး

ရလဒ်ဆိုးများကို ရပ်တန့်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းရမည်ဖြစ်သော်လည်း အဝေးကွင်း ဖြစ်သောကြောင့် ပိုမိုရုန်းကန်ရမည်ဖြစ်သည်။ ဒုတိယနေ့ရာမှ ရှမ်းယူနိုက်တက် အသင်းသည် ဒဂုံနှင့် တွေ့ဆုံနေပြီး ဟံသာဝတီနှင့် စစ်ကိုင်းအသင်းမှာမူ အဝေးကွင်းကစားရမည်ဖြစ်သည်။

သတင်း-ရှိုင်းထက်ဇော်၊ ဓာတ်ပုံ-စိုးညွန့်

### \* ကျော့မှ

လျှောက်ထားသူဦးရေ ငါးထောင်ကျော်ရှိကြောင်း ဦးအောင်ညီညီမော်က ထပ်မံပြောကြားသည်။

အဆိုပါစမတ်ကတ်တွင် YBS ယာဉ်မောင်း၏ အချက်အလက်များ ပါဝင်မည်ဖြစ်သည့်အတွက် YBS ယာဉ်လိုင်းများ၌ မောင်းနှင်သည့် မည်သည့် ယာဉ်မောင်းမဆို ၎င်းတို့၏ အချက်အလက်များ YRTA တွင်ရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ YRTA တွင် အချက်အလက်များရှိခြင်းအားဖြင့် ယာဉ်မောင်းများနှင့် ပတ်သက်၍ တိုင်ကြားသည့်ကိစ္စများ၊ ယာဉ်လိုင်းများမှ ယာဉ်မောင်းများကို ထုတ်ပယ်သည့်ကိစ္စရပ်များကို စိစစ်ဆောင်ရွက်သည့်အခါ ပိုမိုလွယ်ကူမြန်ဆန် လာမည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ထပ်မံပြောကြားသည်။

### ယာဉ်မောင်းတွေရဲ့မောင်းနှင်ခဲ့တဲ့ရာဇဝင်ကို သိရှိနိုင်အောင်ဆောင်ရွက်ထား

“ဒီယာဉ်မောင်းတွေကို Centralize Data Base လုပ်ပြီးတော့ ယာဉ်မောင်းတွေရဲ့မောင်းနှင်ခဲ့တဲ့ရာဇဝင်၊ ကုမ္ပဏီတစ်ခုကနေတစ်ခုပြောင်းလဲ မောင်းနှင်လာတဲ့ ရာဇဝင်တွေကိုသိရှိနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ထားတဲ့အခြေအနေ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါမှသာ ယာဉ်မောင်းတစ်ယောက်ချင်းဆီမှာ သူ့ရဲ့မှတ်တမ်း တွေကိုလည်း YRTA အနေနဲ့ သိရှိနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါတွေကြောင့် စမတ်ကတ်ကို စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်” ဟု ဦးအောင်ညီညီမော်က ပြောသည်။

### လွယ်လင့်တကူ ရှာဖွေနိုင်မည်ဖြစ်

ထိုသို့ စမတ်ကတ်စနစ်ကို စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် YRTA မှလည်း ယာဉ်မောင်းများနှင့် ထိတွေ့နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ယာဉ်မောင်းတစ်ဦးသည် မည်သည့်ကုမ္ပဏီတွင် မောင်းနှင်ခဲ့ခြင်းနှင့် မည်သည့်ကုမ္ပဏီသို့ ပြောင်းရွှေ့ တာဝန် ထမ်းဆောင်ခြင်းတို့အပြင် ၎င်းတို့အလုပ်လုပ်သည့် သက်တမ်းများ ကိုပါ လွယ်လင့်တကူ ရှာဖွေနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

လက်ရှိ YRTA ယာဉ်စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးဌာန၏ စာရင်းများ အရ ယခုနှစ် မေလတွင် YBS ယာဉ်လိုင်းများအလိုက် စည်းကမ်းချိုးဖောက်မှု များတွင် နယ်ကျော်ပြေးဆွဲမှုပေါင်း လေးမှုအပါအဝင် ချလန်ဖြတ်ဖမ်းဆီးမှု ပေါင်း ၇၉၀ နှင့် တိုင်ကြားသည့်အမှုပေါင်း ၂၁၈ မှ စုစုပေါင်း ၁၀၁၂ မှ ရှိကြောင်း၊ ယာဉ်မတော်တဆမှုမှာလည်း ၁၃ မှ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး သေဆုံးသူ လေးဦးရှိကာ ဒဏ်ရာရရှိသူ ၂၂ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။

မြမ်းမြိမ်း

# သမ္မတထရန်၏ တရုတ်နိုင်ငံဆိုင်ရာမူဝါဒကို အမေရိကန် အစိုးရအရာရှိဟောင်းများ ရှုတ်ချ

ဝါရှင်တန် ဇူလိုင် ၄

တရုတ်နိုင်ငံအပေါ် ကျင့်သုံးသည့် သမ္မတထရန်၏ မူဝါဒနှင့်ပတ်သက်ပြီး အမေရိကန်ပညာရှင်များ အပါအဝင် အစိုးရအဖွဲ့ထိပ်တန်းအရာရှိဟောင်းများက ဆန့်ကျင်သည့် အိတ်ဖွင့်ပေးစာတစ်စောင်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးကာ သမ္မတထရန်ထံ ပေးပို့ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

‘တရုတ်နိုင်ငံသည် ရန်သူမဟုတ်’ဟု ခေါင်းစဉ်ပေးထားသည့် အဆိုပါပေးစာကို ဇူလိုင် ၃ ရက်က သည်ဝါရှင်တန်ပိုင်သတင်းစာတွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

ယင်းပေးစာကို တရုတ်နိုင်ငံရေးရာအထူးပြု ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များနှင့် တရုတ်နိုင်ငံအပေါ် ကျင့်သုံးသည့် အမေရိကန်၏ မူဝါဒဆိုင်ရာ အစိုးရအဆင့်မြင့် အရာရှိဟောင်း ၁၀၀ ခန့်က လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြသည်။

ဝါရှင်တန်၏ ပေးကျင့်အပေါ်ထားရှိသော ပဋိပက္ခဆန့်သောသဘောထားသည် နိုင်ငံတကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို တန်ဖိုးထားသော တရုတ်တာဝန်ရှိသူများ၏ ဩဇာလွှမ်းမိုးမှုကို ထိခိုက်စေသည့်အပြင် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများ၏ စီးပွားရေးဆိုင်ရာ အကျိုးရလဒ် ဖြစ်ထွန်းမှုကိုပါ

လျော့ကျစေသည်ဟု အဆိုပါပေးစာထဲတွင် ရေးသားထားသည်။

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုအနေဖြင့် မဟာမိတ်နိုင်ငံများနှင့် စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ လုပ်ဆောင်ရာတွင် တရုတ်နိုင်ငံကိုပါ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခွင့်ပေးသင့်သည်ဟု ယင်းပေးစာတွင် ဖော်ပြသည်။

အမေရိကန်အစိုးရအဖွဲ့က တရုတ်တယ်လီကွန်ကုမ္ပဏီ ဟွာဝေး၏ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများ တင်သွင်းမှုကို ပိတ်ပင်ခဲ့ပြီးနောက် ဝါရှင်တန်နှင့် ပေးကျင့်အကြား တင်းမာမှုများ မြင့်တက်ခဲ့သည့် အချိန်ကတည်းက အဆိုပါပေးစာ ရေးသားခြင်းကို စတင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

လက်ရှိ အမေရိကန်အစိုးရအဖွဲ့ကျင့်သုံးလျက်ရှိသည့် ပေးကျင့်အပေါ်ထားရှိသော မူဝါဒကို အမေရိကန်ပြည်သူများက ကြိုက်နှစ်သက်မှုမရှိကြောင်း သိသာပေါ်လွင်စေရန် ရည်ရွယ်ပြီး ယင်းပေးစာကို ရေးသားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု လွန်ခဲ့သောနှစ် ဇူလိုင်လအထိ အမေရိကန်ယာယီ ဒုတိယနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သူ ဆူဆန် သွန်ရန်တန်က ပြောကြားခဲ့သည်။

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၏ ဒီမိုကရက်တစ် သမ္မတ



အဆက်ဆက်လက်ထက်တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သော လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အိတ်ဖွင့်ပေးစာကို အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများကလည်း အဆိုပါပေးစာကို အင်န်အိတ်ချီက



## ဥရောပ ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ ရာထူးအတွက် ခရစ္စတင်းလားဂတ်ကို အမည်စာရင်းသွင်း

ပါရီ ဇူလိုင် ၄

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ငွေကြေးရန်ပုံငွေအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ခရစ္စတင်းလားဂတ်ကို ဥရောပဗဟိုဘဏ် (အီးစီဘီ)၏ ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဥရောပသမဂ္ဂက အမည်စာရင်းတင်သွင်းလိုက်ကြောင်း သိရသည်။

ဇူလိုင် ၂ ရက်က ပြုလုပ်သည့် ဥရောပသမဂ္ဂ ထိပ်သီးအစည်းအဝေး၌ ယင်းအမည်စာရင်းတင်သွင်းမှုကို ဥရောပသမဂ္ဂခေါင်းဆောင်များက သဘောတူညီခဲ့ကြသည်။

ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများက သဘောတူညီခဲ့ပြီး မည်ဆိုပါက ခရစ္စတင်းလားဂတ်သည် ဥရောပဗဟိုဘဏ်၏ ပထမဆုံး အမျိုးသမီးဥက္ကဋ္ဌဖြစ်လာဖွယ်

ရှိသည်။ ယူရိုအတွင်းရှိ နိုင်ငံပေါင်း ၁၉ နိုင်ငံအတွင်း စီးပွားရေး လုပ်ဆောင်မှုများနှင့် ငွေကြေးဆိုင်ရာစံနှုန်းများ နောက်ထပ် လျှော့ပေါ့မှုပြုရေးအတွက် ဥရောပဗဟိုဘဏ်က စဉ်းစားမှုများ ပြုလုပ်နေသည်။

ပြင်သစ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဟောင်း တစ်ဦးဖြစ်သူနှင့် နိုင်ငံတကာငွေကြေးရန်ပုံငွေအဖွဲ့၏ ညွှန်ကြားရေးမှူးတစ်ဦးအဖြစ် ဆောင်ရွက်နေသည့် လားဂတ်သည် ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံး စီးပွားရေး အသိုက်အဝန်း တစ်ခုဖြစ်သည့် အီးစီဘီအား ဦးဆောင်ရာ၌ စိန်ခေါ်မှုများနှင့် ရင်ဆိုင်ရနိုင်သည်ဟု စီးပွားရေးသုံးသပ်သူများက ပြောကြားသည်။ အင်န်အိတ်ချီက

## ဟွန်ဒူးရပ်စ်ကမ်းလွန်၌ ငါးဖမ်းသင်္ဘောတစ်စင်း နစ်မြုပ် ၂၆ ဦးထက်မနည်း သေဆုံး

တီဂူဂျီကယ်လ်ပါ ဇူလိုင် ၄

ဟွန်ဒူးရပ်စ်နိုင်ငံ၏ ကမ်းလွန်ရှိ ကာရစ်ဘီယံပင်လယ်အတွင်း၌ ဇူလိုင် ၃ ရက်က ငါးဖမ်းသင်္ဘောတစ်စင်း နစ်မြုပ်ခဲ့ရာ လူ ၂၆ ဦးထက်မနည်း သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ဟွန်ဒူးရပ်စ် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

ဟွန်ဒူးရပ်စ်နိုင်ငံ ကမ်းခြေဒေသ အစွန်အဖျားရှိ မော့စ်လွိုတီယာဒေသ၌ အဆိုပါ ငါးဖမ်းရေယာဉ်နစ်မြုပ်မှုဖြစ်ပွားစဉ် လူပေါင်း ၄၇ ဦးကို ကယ်ဆယ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း လက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့များ၏ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဂျိုဆေးမီဇာက ပြောကြားသည်။

အလေးချိန် တန် ၇၀ ရှိ ဝါလေအမည်ရှိ ငါးဖမ်းရေယာဉ်သည် ဟွန်ဒူးရပ်စ်နိုင်ငံ အရှေ့ပိုင်း နီကာရာဂွါနယ်နိမိတ်အနီးမှ စတင်ခတ်မောင်းလာခြင်းဖြစ်ပြီး ရေယာဉ်ပေါ်တွင် ပါရှိသည့် ငါးဖမ်းသမားများမှာ ယင်းနိုင်ငံတွင် ငါးဖမ်းရာသီတာမြစ်ကုန်ဆုံးပြီးနောက် ငါးဖမ်းခြင်းနှင့် ပုစွန်များကို ဖမ်းဆီးရန် လိုက်ပါလာသူများ ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ ငါးဖမ်းရေယာဉ်သည် ကာရစ်ဘီယံပင်လယ်အတွင်းရှိ သေးငယ်သော ကျွန်းစုတစ်ခုအနီးတွင် နစ်မြုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ရေယာဉ်နစ်မြုပ်မှု၏ အကြောင်းရင်းကို သိရှိရခြင်း မရှိသေးပေ။

ယင်းရေယာဉ်နစ်မြုပ်မှု၌ သေဆုံးခဲ့ရသူများ၏ ရုပ်အလောင်းများနှင့် အသက်ရှင်ကျန်ခဲ့သူများကို ဟွန်ဒူးရပ်စ်နိုင်ငံ၏အရှေ့ပိုင်း ဟူထရိုလမ်ပီတာမြို့သို့ သယ်ဆောင်လာခဲ့ကြောင်း သတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။

ဝါလေအမည်ရှိ ငါးဖမ်းရေယာဉ် နစ်မြုပ်မှုအချိန်အတွင်း၌ လူနှင့် ကုန်ချိန်အပိုများ တင်ဆောင်ထားသည့် ငါးဖမ်းရေယာဉ်တစ်စင်းမှာ အခင်းဖြစ်ရေပြင်အတွင်း၌ နစ်မြုပ်ခဲ့ကြောင်း ဟွန်ဒူးရပ်စ်လက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့များ၏ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူက ပြောကြားခဲ့သည်။

အေအက်စ်ပီ

## တရုတ်နိုင်ငံတွင် လေဆင်နှာမောင်းတိုက်ခတ်၊ အနည်းဆုံး လူခြောက်ဦး သေဆုံး



ပေကျင်း ဇူလိုင် ၄

တရုတ်နိုင်ငံအရှေ့မြောက်ပိုင်း လီအိုနင်းစီရင်စုတွင် လေဆင်နှာမောင်းတိုက်ခတ်ခံရ အနည်းဆုံး လူခြောက်ဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး ၁၉၀ ကျော် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဇူလိုင် ၃ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ကိုင်ယွမ်မြို့၌ လေဆင်နှာမောင်းတိုက်ခတ်သည့်ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်ပြီး နိုင်ငံပိုင်ရုပ်သံမီဒီယာက သတင်းတင်ဆက်ပြသခဲ့သည်။ အဆိုပါမှတ်တမ်းဗီဒီယိုတွင် လေဆင်နှာမောင်းသည် တဖြည်းဖြည်းရွေ့လျားလာခဲ့ပြီး လေပြင်းများတိုက်ခတ်ကာ ပစ္စည်းများ လေထဲ၌ လွင့်ပျံလျက်ရှိသည်ကို တွေ့မြင်ရသည်။ ထို့ပြင် မော်တော်ယာဉ်များ လေဆင်နှာမောင်းကွန်ရက်အတွင်း၌ ရောက်ရှိသွားပြီး ပျံလွင့်နေသည်ကိုလည်း တွေ့မြင်ရသည်။

အဆိုပါ လေဆင်နှာမောင်းတိုက်ခတ်မှုသည် ၁၅ မိနစ်ခန့် ကြာမြင့်ခဲ့သည်။

လေဆင်နှာမောင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် လူနေအိမ် ၄၃၀၀ ကျော် ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး စိုက်ခင်း ၁၀၀ ဟတ်တာဝန်းကျင် ဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်သားများက အပျက်အစီးများအောက်တွင် ပိတ်မိလျက်ရှိသူ ၂၁၀ ဦးအား ကယ်ဆယ်နိုင်ခဲ့သည်။ လူပေါင်း ၁၆၀၀ ခန့်ကို ဘေးလွတ်ရာသို့ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်။ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသူများအား နီးစပ်ရာဆေးရုံများသို့ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ကြောင်း ဒေသန္တရအစိုးရက ဆိုသည်။

လေဆင်နှာမောင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော အပျက်အစီးများ၏ တန်ဖိုးကို အတိအကျ မသိရသေးပေ။ ဆင်ဟွာ

# ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် ယူကရိန်းနှင့် ကနေဒါ သဘောတူ

ကိယာ့စ် ဇူလိုင် ၄

ယူကရိန်းသမ္မတ ပိုလိုဒီဗီယာဇာလင်စကီနှင့် ကနေဒါ ဝန်ကြီးချုပ် ဂျပ်စတင်းထရူးဒိုးတို့သည် ကနေဒါနိုင်ငံ တိုရွန်တိုမြို့၌ ဇွန် ၃ ရက်က တွေ့ဆုံခဲ့ကြရာ ကာကွယ်ရေး ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ရန် သဘောတူခဲ့ကြ သည်။

ကနေဒါဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တွေ့ဆုံစဉ် ယူကရိန်းနိုင်ငံ အား သံချပ်ကာယာဉ်များ ပံ့ပိုးပေးရေးနှင့် ကာကွယ်ရေး နယ်ပယ်၌ နှစ်နိုင်ငံအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့် ရေးအပေါ် နှစ်ဦးနှစ်ဖက် သဘောတူခဲ့ကြကြောင်း ယူကရိန်းသမ္မတက တွေ့ဆုံပွဲအပြီး ပြုလုပ်သော သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတစ်ရပ်တွင် ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့ သည်။

ကနေဒါဝန်ကြီးချုပ် ထရူးဒိုးသည် ကာကွယ်ရေး နယ်ပယ်၌ ယူကရိန်းနိုင်ငံအား ထောက်ပံ့ပေးရန် ၎င်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များကို အခိုင်အမာ ပြောကြားခဲ့သလို ယူကရိန်းနိုင်ငံကိုလည်း ကနေဒါလုပ် စစ်လက်နက်များ

ဝယ်ယူမည့် နိုင်ငံစာရင်းတွင် ထည့်သွင်းခဲ့ကြောင်း ယူကရိန်းသမ္မတက ထပ်မံပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့အပြင် ကနေဒါနိုင်ငံဆိုင်ရာ ယူကရိန်း သံအမတ်ကြီး အန်ဒရီးရှက်ဗ်ချင်ကိုက ယူကရိန်းနိုင်ငံသည် ကနေဒါလုပ် တာဝေးပစ်လက်ဖြောင့်ရိုင်ဖယ်သေနတ် များကို ယခုနှစ်အတွင်း လက်ခံရရှိမည်ဟု ပြီးခဲ့သည့် ဇန်နဝါရီလက ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယူကရိန်းသမ္မတသည် ဇူလိုင် ၂ ရက်မှ ၄ ရက်အထိ ကနေဒါနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပသည့် တတိယအကြိမ်မြောက် ယူကရိန်း ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး ညီလာခံကို တက်ရောက်ရန် ကနေဒါနိုင်ငံသို့ ပထမ အကြိမ်အဖြစ် သွားရောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အဆိုပါ ညီလာခံသည် ယူကရိန်းနိုင်ငံ၏ အနာဂတ်အရေးနှင့် ပတ်သက်၍ အဓိကကျသော နိုင်ငံတကာညီလာခံတစ်ရပ် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-ဂျေတီ



## အိုင်အမ်အက်ဖ်က ပါကစ္စတန်နိုင်ငံအတွက် ချေးငွေ ဒေါ်လာ ၆ ဘီလီယံ အတည်ပြု

အစ္စလာမာဘတ် ဇူလိုင် ၄

ပါကစ္စတန်နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး လုပ်ငန်းစဉ်ကို ပံ့ပိုးကူညီရန် ၃၉ လတာအတွင်း ချေးငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆ ဘီလီယံ ထုတ်ချေးရန် အတည် ပြုခဲ့ကြောင်း အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ငွေကြေးရန်ပုံငွေအဖွဲ့ (အိုင်အမ်အက်ဖ်) က ပြောကြားလိုက်သည်။

အဆိုပါချေးငွေက ပါကစ္စတန်နိုင်ငံ၏ ကြွေးမြီများကို လျော့နည်းစေပြီး စဉ်ဆက်မပြတ်သော ဟန်ချက်ညီ သော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို ဖြစ်စေမည်ဟု အိုင်အမ်အက်ဖ် က ထုတ်ပြန်ချက်တစ်ခုအတွင်း ပြောကြားသည်။ အိုင်အမ်အက်ဖ်က အမေရိကန်ဒေါ်လာ တစ်ဘီလီယံကို တိုက်ရိုက်ထုတ်ချေးမည်ဖြစ်ပြီး ကျန်ရှိသော ချေးငွေများ ကို စီးပွားရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး လုပ်ငန်းစဉ်၏

သက်တမ်းနှင့် ပြန်လည်ဆန်းစစ်ခြင်းကို အခြေခံ၍ အဆင့်လိုက် ထုတ်ချေးမည်ဖြစ်သည်။ အိုင်အမ်အက်ဖ်၏ အဆိုပါ ချေးငွေအစီအစဉ်မှာ ပါကစ္စတန်နိုင်ငံက ကြွေးမဆပ်နိုင်သည့် ပြဿနာကြုံတွေ့ခဲ့ရသည့် ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဩဂုတ်လတွင် အာဏာရရှိလာခဲ့သော ဝန်ကြီးချုပ် အမ်မရန်ခန်း ဦးဆောင်သည့် အစိုးရအဖွဲ့၏ စီးပွားရေး ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး လုပ်ငန်းစဉ်အတွက် အခရာကျသည်။ ပါကစ္စတန်နိုင်ငံသည် ထိုအချိန်က ကြွေးမဆပ်နိုင် ခြင်းကို ရှောင်ရှားရန် တရုတ်၊ ဆော်ဒီအာရေးဘီးယား နှင့် အာရပ်စော်ဘွားများပြည်ထောင်စုအပါအဝင် နိုင်ငံ များစွာမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀ ဘီလီယံခန့် ချေးယူခဲ့ရ သည်။

ကိုးကား-ကျွန်ုပ်တို့ ဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး

## Air KBZ က အင်ဗာ-မန္တလေး လေကြောင်းခရီးစဉ် မကြာမီ စတင်ပြေးဆွဲမည်

အင်ဗာ ဇူလိုင် ၄

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပထမတန်းစား လေကြောင်းလိုင်းတစ်ခုဖြစ်သည့် Air KBZ က အိန္ဒိယနိုင်ငံ အင်ဗာမြို့အခြေစိုက် KB Enterprise နှင့် နားလည်မှု စာချုပ်လွှာတစ်ရပ် လက်မှတ်ရေးထိုးလိုက်ပြီဖြစ်ရာ အင်ဗာ-မန္တလေး လေကြောင်းခရီးစဉ် မကြာမီ ပေါ်ထွန်းလာတော့မည်ဖြစ်သည်။

လက်မှတ်ရေးထိုးပွဲ အခမ်းအနားကို ရန်ကုန်မြို့တော်ရှိ Air KBZ ရုံးချုပ်တွင် ပြုလုပ်ရာ Air KBZ ၏ Chief Operating Officer

ဦးကျော်ဟန်နှင့် KB Enterprise ကိုယ်စားလှယ် ပန်ဂမ်းဘန် ခွန်ဂျာဘီဟာရီတို့က Air KBZ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်အောင်ဇော်၏ ရှေ့မှောက် တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည်။ လေကြောင်းခရီးစဉ်မှာ အင်ဗာမြို့နှင့် မန္တလေး မြို့ကို တိုက်ရိုက်ချိတ်ဆက်ပေးရုံသာမက အင်ဗာမြို့မှ ထိုင်းနိုင်ငံ ဗန်ကောက် မြို့တော်ထိ မန္တလေးမြို့မှတစ်ဆင့် ပျံသန်းမည်ဖြစ်သည်။

Air KBZ က လေကြောင်းခရီးစဉ်ကို ယခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ပထမပတ်တွင် စတင်လိုကြောင်း ခွန်ဂျာဘီဟာရီက ပြောကြားသည်။

“မန္တလေးမြို့မှာရှိတဲ့ အိန္ဒိယကောင်စစ်ဝန်ရုံးနဲ့ ရန်ကုန်မြို့တော်က အိန္ဒိယ သံရုံးတို့က လေကြောင်းခရီးစဉ်နဲ့ပတ်သက်၍ ကြိုးပမ်းမှုအစီအစဉ်ကို ကြိုဆိုထောက်ခံကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ လေကြောင်းခရီးစဉ် ပြေးဆွဲဖို့ ပံ့ပိုးကူညီတဲ့ ပို့ဆောင်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် မဏိပူရ်ပြည်နယ်အစိုးရတို့ကို ကျေးဇူး တင်ပါတယ်” ဟု ၎င်းက ပြောသည်။

အင်ဗာနှင့် မန္တလေးကြား လေကြောင်းခရီးစဉ် စတင်ပြေးဆွဲမှုက နှစ်နိုင်ငံကြား အရေးပါသော မှတ်တိုင်တစ်ခုဖြစ်လာမည်အပြင် မဏိပူရ် ပြည်သူများနှင့် မြန်မာပြည်သူများ ထိတွေ့ဆက်ဆံမှု ပိုမိုရှိလာစေမည်ဖြစ် သည်။

ကိုးကား-Imphal Free Press ဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး

## ပါရာတိုက်ဖွဲ့ကရောဂါဖြစ်စေသည့် ဘက်တီးရီးယားပိုးမွှားပါဝင်မှုကြောင့် ကြက်၊ ဘဲ အသား တန် ၁၄၀၀ ပြိတိန်က ဘရာဇီးသို့ ပြန်ပို့

ရိယိုဒီဂျနေရီး ဇူလိုင် ၄

သဘောဖြင့်တင်ပို့လိုက်သည့် ကြက်၊ ဘဲ အသားများတွင် ပါရာတိုက်ဖွဲ့ကရောဂါဖြစ်စေ သည့် ဆာမ္မန်နယ်လာ (Salmonella) ခေါ် ဘက်တီးရီးယား ပိုးမွှားများပါဝင်မှုကြောင့် ကြက်၊ ဘဲ အသား ကွန်တိန်နာ သေတ္တာ ၁၆ လုံးကို ဗြိတိန်နိုင်ငံက ဘရာဇီးသို့ ပြန်လည်ပေး ပို့ခဲ့သည်ဟု ဘရာဇီးအစိုးရက ဇူလိုင် ၃ ရက် က အတည်ပြုပြောကြားခဲ့သည်။ ဗြိတိန် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီး ထရီဇာ ခရစ် စတီးနား ဒိုင်ယက်စ်က ဗြိတိန်နိုင်ငံက ဘရာဇီးသို့ ၁၅ လအတွင်း ပြန်ပို့ခဲ့သည့် ကြက်၊ ဘဲ အသားသည် တန်ချိန် ၁၄၀၀ ရှိသည်ဟု ပြောသည်။

ဘရာဇီး ဝက်ဘ်ဆိုက်တစ်ခုမှ သတင်းထောက်တစ်ဦးက ထိုသတင်းကို

ရေးသားဖော်ပြပြီးနောက် ယင်းအတည်ပြု ပြောကြားချက် ထွက်ပေါ်လာခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ဖော်ပြချက်အရ ဗြိတိန်သို့ သဘောဖြင့် ပို့လိုက်သည့် အချို့သော ကြက်၊ ဘဲ အသားများသည် ဘရာဇီးနိုင်ငံရှိ ထိပ်တန်း အသားထုပ်ပိုးသည့် ကုမ္ပဏီများဖြစ်သည့် JBS နှင့် BRF တို့က ပိုင်ဆိုင်သည့် အသား များဖြစ်သည်ဟု ဆိုသည်။

ဗြိတိန်က ငြင်းပယ်ပြီးနောက် ယင်း ကြက်၊ ဘဲ အသားများကို ဘရာဇီးဈေးကွက် ၌ ရောင်းချခဲ့သည်ဟုလည်း ယင်းဝက်ဘ်ဆိုက် တွင် ရေးသားထားသည်။ ဘရာဇီးနိုင်ငံ တွင် ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများထက် အသားများတွင် ပါရာတိုက်ဖွဲ့ကရောဂါ ဖြစ်စေသည့် ဘက်တီးရီးယားပိုးမွှား ပါဝင်မှုလက္ခဏာ အမြင့်ဆုံးကန့်သတ်ချက်

ပို၍မြင့်မားသည်။ ဝန်ကြီးက ဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ဖော်ပြသည့် သတင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ငြင်းဆိုခြင်းမရှိပေ။ ဗြိတိန်မှ ပြန်ပို့လိုက်သည့် ကြက်၊ ဘဲ အသား များ နောက်ဆုံးတွင် ဘယ်ကိုရောက်သွား သည်ဆိုသည်မှာ အသားထုပ်ပိုးသည့် ကုမ္ပဏီ များ၏ တာဝန်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းထုတ်ကုန် များသည် ဘရာဇီးနိုင်ငံက ချမှတ်ထားသည့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့် ကိုက်ညီပါက နိုင်ငံအတွင်း၌ ရောင်းချနိုင်ကြောင်း ဝန်ကြီး က ပြောသည်။ ယင်းကြက်၊ ဘဲ အသားများကို ချက်ပြုတ်၍ စားသုံးပါက ဘေးဥပဒ်အန္တရာယ် ကို ဖယ်ရှားနိုင်သည်ဟုလည်း ဝန်ကြီးက ပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-အောင်ဇော်လင်း



ဗြိတိန်လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီး ထရီဇာ ခရစ်စတီးနား ဒိုင်ယက်စ်



နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရာတွင် နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာ၏ ခက်မသုံးဖြာဖြစ်သည့် ဥပဒေပြုရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ တရားစီရင်ရေးဟူသည့် မဏ္ဍိုင်ကြီးသုံးရပ်ဖြင့် အချင်းချင်း အပြန်အလှန် ထိန်းကျောင်းဆောင်ရွက်သည်ဟု ဆိုထားရာ ဥပဒေဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများကို ပြည်သူများ သိရှိလေ့လာနိုင်ရန် စာရေးသူ မောင်စာဂ၏ ဥပဒေနှင့်စပ်ဆိုင်သော ဆောင်းပါးများကို ဖော်ပြ ပေးသွားပါမည်။ ဆောင်းပါးတွင် ပါရှိသည့် အကြောင်းအရာများသည် စာရေးသူ၏ အာဘော်သာဖြစ်ပါသည်။ (စာတည်းအဖွဲ့)

# နိုင်ငံသားများနှင့် နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာ

## မောင်စာဂ



နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာဟူသည် နိုင်ငံတိုင်းတွင်ရှိသည်။ လွတ်လပ်သော နိုင်ငံတိုင်းတွင် မိမိတို့ပိုင်ဆိုင်သော နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာကို မိမိတို့ကိုယ်တိုင် လွတ်လပ်စွာကျင့်သုံးခွင့်ရှိကြသည်။ ဤတွင် နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာဟူသည် အဘယ်နည်း။ နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာ ဘယ်မှာ တည်သနည်း။ မည်သို့မည်ပုံ ကျင့်သုံးသနည်း။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေများပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို အကိုးအကားပြု၍ မျှဝေပါရစေ။

**နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာ**  
နိုင်ငံတိုင်း နိုင်ငံတိုင်းတွင် ကျင့်သုံးနေသော နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာဟူသည် ဥပဒေပြုရေးအာဏာ၊ အုပ်ချုပ်ရေးအာဏာနှင့် တရားစီရင်ရေးအာဏာတို့ကို ဆိုခြင်းဖြစ်သည်။ ဤအချုပ်အခြာအာဏာသုံးရပ်သည် နိုင်ငံတိုင်းတွင် တူညီစွာရှိကြသည်။ သို့ရာတွင် ခွဲဝေကျင့်သုံးရာ၌ တစ်နိုင်ငံနှင့် တစ်နိုင်ငံပုံသဏ္ဍာန်ခြင်း မတူညီကြပါ။

**နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာတည်ရာ**  
မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပထမဆုံး အခြေခံဥပဒေဖြစ်သည့် ၁၉၄၇ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ၏ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၃ တွင် ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ၏ အချုပ်အခြာအာဏာသည် နိုင်ငံသားတို့၌တည်သည်ဟူ၍ ပြဋ္ဌာန်းထားသည်။ ပုဒ်မ ၄ တွင် ဥပဒေပြုမှုအာဏာ၊ အုပ်ချုပ်မှုအာဏာ၊ တရားစီရင်မှုအာဏာအားလုံးကို နိုင်ငံသားတို့ထံမှယူ၍ ဤဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ တည်ထောင်ခန့်အပ်သော ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ၏ သို့တည်းမဟုတ် ပြည်ထောင်စုအဖွဲ့ဝင်များ၏ လုပ်ငန်းအဖွဲ့များနှင့် အရာရှိများကသော်လည်းကောင်း၊ ထိုအဖွဲ့များနှင့် အရာရှိများ၏ အခွင့်အာဏာအရသော်လည်းကောင်း နိုင်ငံသားတို့၏ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ခွဲများကို ပြဋ္ဌာန်းထားသည်။  
မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒုတိယမြောက် အခြေခံဥပဒေဖြစ်သည့် ၁၉၇၄ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စုဆိုရှယ်လစ် သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၁၂ တွင် နိုင်ငံတော်၏ဥပဒေပြုမှုအာဏာ၊ စီမံခန့်ခွဲမှုအာဏာ၊ တရားစီရင်မှုအာဏာဟူသော အချုပ်အခြာအာဏာသည် တောင်သူလယ်သမားများနှင့် အလုပ်သမားများကို အခြေခံသော တိုင်းရင်းသားလူမျိုးပေါင်းစုံပါဝင်သည့် နိုင်ငံသားများ၌တည်သည်။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသော နိုင်ငံသားတို့က ရွေးချယ်တင်မြှောက်သည့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်သည် အချုပ်အခြာအာဏာကို နိုင်ငံသားများထံမှယူ၍ ဤဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့်အညီ သုံးစွဲခြင်း၊ ခွဲဝေအပ်နှင်းခြင်းပြုသည်ဟူ၍ ပြဋ္ဌာန်းထားသည်။  
မြန်မာနိုင်ငံ၏ တတိယမြောက် အခြေခံဥပဒေဖြစ်သည့် ၂၀၀၈ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံ

တော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၄ တွင် နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာသည် နိုင်ငံသားများထံမှ ဆင်းသက်ပြီး နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံး၌တည်သည်။ ပုဒ်မ ၁၁ (က) တွင် နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာ၏ ခက်မသုံးဖြာဖြစ်သည့် ဥပဒေပြုရေးအာဏာ၊ အုပ်ချုပ်ရေးအာဏာနှင့် တရားစီရင်ရေးအာဏာတို့ကို တတိယနိုင်ငံသားပိုင်းခြားသုံးစွဲခြင်းနှင့် အချင်းချင်းအပြန်အလှန် ထိန်းကျောင်းခြင်းတို့ပြုသည်ဟူ၍ ပြဋ္ဌာန်းထားသည်။  
**အချုပ်အခြာအာဏာမည်သို့လွှဲအပ်သနည်း**  
၁၉၄၇ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ လည်းကောင်း၊ ၁၉၇၄ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရလည်းကောင်း၊ ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရလည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာ

## နိုင်ငံသားများသည် မိမိတို့၌တည်သော နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာကို ရွေးကောက်ပွဲများ ကျင်းပကာ ဆန္ဒမဲပေး၍ ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခြင်းဖြင့် ကိုယ်စားပြုလွှဲအပ်နိုင်သော်လည်း ငါးနှစ်သက်တမ်းကာလ အတွက်သာဖြစ် ...

သည် နိုင်ငံသားများထံတွင်တည်ကြောင်း မြင်တွေ့ရသည်။ ဤသည်မှာ တူညီသောအချက်ဖြစ်သည်။ သို့ရာတွင် နိုင်ငံသားများသည် မိမိတို့၌တည်သော နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာကို ကိုယ်စားပြုလွှဲအပ်ခြင်းပေးအပ်ရာ၌ သက်ဆိုင်ရာ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ၏ပြဋ္ဌာန်းချက်များအတိုင်းသာဖြစ်သည်။  
၁၉၄၇ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ ပြည်သူ့လွှတ်တော်နှင့် လူမျိုးစုလွှတ်တော်ဟူ၍ လွှတ်တော်နှစ်ရပ်ထားရှိပြီး ယင်းလွှတ်တော်တစ်ရပ်စီအတွက် ကိုယ်စားလှယ်များကို ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသော နိုင်ငံသားများက ဆန္ဒမဲပေး၍ လွှဲအပ်သည်။ ၁၉၇၄ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ ပြည်သူ့လွှတ်တော်တစ်ရပ်တည်း ထားရှိပြီး ယင်းပြည်သူ့လွှတ်တော်၏ကိုယ်စားလှယ်များကို ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသော နိုင်ငံသားများက ဆန္ဒမဲပေး၍ လွှဲအပ်သည်။ ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ ဗဟိုတွင် ပြည်သူ့လွှတ်တော်နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဟူ၍ ထားရှိပြီး ယင်းလွှတ်တော်များအတွက် ကိုယ်စားလှယ်များကို ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသော နိုင်ငံသားများက ဆန္ဒမဲပေး၍ ရွေးကောက်တင်မြှောက်ကာ လွှဲအပ်သည်။  
**ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခွင့်နှင့် ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံပိုင်ခွင့်ရှိခြင်း**  
နိုင်ငံသားများသည် မိမိတို့၌တည်သော နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာကို ကိုယ်စားပြုလွှဲအပ်ရာ၌

ရွေးကောက်ပွဲများကျင်းပပြီး ဆန္ဒမဲပေးကာ ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခြင်းဖြင့် လွှဲအပ်နိုင်သည်။ ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပသည့်နေ့တွင် အသက် ၁၈ နှစ်ပြည့်ပြီး ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် မဆန့်ကျင်သော နိုင်ငံသား၊ ဧည့်နိုင်ငံသားနှင့် နိုင်ငံသားပြုခွင့်ရသူများသည် ရွေးကောက်ပွဲ၌ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများ ဖြစ်ကြသည်။ နိုင်ငံသားများသည် မိမိတို့၌တည်သော နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာကို ကိုယ်စားပြုလွှဲယူရာ၌ မိမိတို့ကိုယ်တိုင် ရွေးကောက်ပွဲများတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်အရွေးခံကာ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများထံမှ ဆန္ဒမဲအများဆုံးရယူကာ ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံရခြင်းဖြင့် လွှဲယူနိုင်သည်။ ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံနိုင်ရေးအတွက် အသက် ၂၅ နှစ်ပြည့်ပြီး ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်ညီညွတ်သော နိုင်ငံသားများသည် ပြည်သူ့

သော်လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စု၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသအတွက်သော်လည်းကောင်း အာဏာသက်ရောက်စေရန် ဥပဒေပြုခွင့်ရှိသည်။ [ပုဒ်မ ၉၆]  
တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်သည် ဇယား ၂ တွင်ဖော်ပြထားသော တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ဥပဒေပြုစာရင်းပါ ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်တစ်ဝန်းလုံးအတွက် သော်လည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ် တစ်စိတ်တစ်ဒေသအတွက်သော်လည်းကောင်း အာဏာသက်ရောက်စေရန် ဥပဒေပြုခွင့်ရှိသည်။ [ပုဒ်မ ၁၈၈]  
ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဦးစီးအဖွဲ့များအား မိမိတို့တိုင်း သို့မဟုတ် ဒေသအတွက် ဇယား ၃ တွင် ဖော်ပြထားသော ဥပဒေပြုစာရင်းပါ ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ဥပဒေပြုခွင့်အာဏာကို ခွဲဝေအပ်နှင်းသည်။ [ပုဒ်မ ၁၉၆]  
နိုင်ငံတော်၏အုပ်ချုပ်ရေးအာဏာကို ပြည်ထောင်စု၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအား ခွဲဝေအပ်နှင်းသည်။ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရစီရင်စုများအား ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ရေးအာဏာကို ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ သတ်မှတ်ပေးသည့်အတိုင်း ခွဲဝေအပ်နှင်းသည်။ နိုင်ငံတော်အုပ်ချုပ်ရေးအကြီးအကဲသည် နိုင်ငံတော်သမ္မတဖြစ်သည်။ [ပုဒ်မ ၁၇ (က) နှင့် ၁၉၉ (က)]  
နိုင်ငံတော်၏တရားစီရင်ရေးအာဏာကို ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်များ၊ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်များနှင့် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရစီရင်စု တရားရုံးများ အပါအဝင် အဆင့်ဆင့်သော တရားရုံးများအား ခွဲဝေအပ်နှင်းသည်။ ပြည်ထောင်စုတွင် ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် တစ်ရပ် ထားရှိသည်။ ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်သည် နိုင်ငံတော်၏ အမြင့်ဆုံး တရားရုံးဖြစ်သည်။ [ပုဒ်မ ၁၈ (က) နှင့် (ခ)]  
**နိုင်ငံသားများသည်သာ**  
နိုင်ငံသားများသည် မိမိတို့၌တည်သော နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာကို ရွေးကောက်ပွဲများကျင်းပကာ ဆန္ဒမဲပေး၍ ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခြင်းဖြင့် ကိုယ်စားပြုလွှဲအပ်နိုင်သော်လည်း ငါးနှစ်သက်တမ်းကာလအတွက်သာ ဖြစ်သည်။ ငါးနှစ်ပြည့်မြောက်သွားလျှင် ထပ်မံ၍ ရွေးကောက်ပွဲများကျင်းပကာ မိမိတို့ကြိုက်နှစ်သက်သူများကို ဆန္ဒမဲပေး၍ ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခြင်းဖြင့် မိမိတို့၌တည်သော အချုပ်အခြာအာဏာကို ကိုယ်စားပြုလွှဲအပ်နိုင်သည်။ လွှဲအပ်ခြင်းကိုရယူလိုသူများသည်လည်း ဥပဒေနှင့်အညီ ရွေးကောက်ပွဲများတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကာ ဆန္ဒမဲပေးကာ ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံပိုင်ခွင့် ရယူကြရပါမည်။ စင်စစ်တွင်မူ နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာဟူသည် အစဉ်သဖြင့် နိုင်ငံသားများထံတွင် တည်နေကြောင်းပါဗျာ။  
- နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာ နိုင်ငံသားများ၌ အစဉ်ထာဝရတည်နေပါစေ၊  
- နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာ အစဉ်ထာဝရ တည်တံ့ခိုင်မြဲနေပါစေ၊  
- လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသော ရွေးကောက်ပွဲများ ဖြစ်ထွန်းပေါ်ပေါက်နေပါစေ။

### ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ထိုင်းနိုင်ငံမှနေရပ်ပြန်လာသူများအား အားပေးစကားပြော

ပဲခူး ဇူလိုင် ၄  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဇူလိုင် ၄ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ထိုင်းနိုင်ငံ ဒုက္ခသည်စခန်းမှ နေရပ်ပြန်လိုသူ မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ကြိုဆိုပွဲနှင့် ထောက်ပံ့ပေးခြင်းအခမ်းအနားကို ကျင်းပသည်။

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဝင်းသိန်းနှင့် ကရင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဒေါ်နော်ပွယ် စေးတို့က ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက် အားပေးစကားပြောကြား ခဲ့ကြပြီး နေရပ်ပြန်ရောက်လာသူ ငါးဦးအတွက် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့မှ တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၁၀၀၀၀၀ စီကိုလည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌမှ တစ်ဦးလျှင်ငွေကျပ် ၅၀၀၀၀ စီကိုလည်း ကောင်း၊ Kanbo ကုမ္ပဏီမှ တစ်ဦးလျှင်ငွေကျပ် ၂၀၀၀၀ စီကို လည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ များက ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းကိရိယာများပါ Family Kid ဘူးများကိုလည်းကောင်း ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ကြသည်။

ထိုင်းနိုင်ငံဒုက္ခသည်စခန်းမှ နေရပ်ပြန်လိုသူ မြန်မာ နိုင်ငံသားများအား တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့မှ

သွားရောက်ခေါ်ဆိုထောက်ပံ့ခဲ့ရာ ပထမအကြိမ်အဖြစ် ၂၂-၁၀-၂၀၁၆ ရက်တွင် ဝေါမြို့နယ်မှ လေးဦး၊ ဒုတိယ အကြိမ်အဖြစ် ၇-၅-၂၀၁၈ ရက်တွင် ပဲခူးမြို့နယ်မှ ငါးဦး၊ တတိယအကြိမ်အဖြစ် ၂၂-၂-၂၀၁၉ ရက်တွင် ဝေါမြို့ နယ်မှ ခုနစ်ဦး၊ တောင်ငူမြို့နယ်မှ ၁၀ ဦး၊ ထန်းတပင်မြို့နယ် မှ ၁၅ ဦးတို့ဖြစ်ပြီး ယခုစတင်အကြိမ်အဖြစ် ၃-၇-၂၀၁၉ ရက်တွင် ကျောက်တံခါးမြို့နယ်မှ ငါးဦးတို့အား သွားရောက် ခေါ်ဆိုနိုင်ခဲ့သည်။

အဆိုပါ နေရပ်ပြန်လိုသူ မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ၎င်းတို့အခြေချနေထိုင်မည့် နေရပ်ဒေသသို့ ပို့ဆောင် ပေးခြင်း၊ အိမ်ထောင်စုအလိုက် လတ်တလောထောက်ပံ့ ပစ္စည်းနှင့် ငွေကြေးများပေးအပ်ခြင်း၊ ယာယီအထောက် အထားများ ထုတ်ပေးခြင်းမူသည် အိမ်ထောင်စုဇယား (ပုံစံ-၁၀)နှင့် နိုင်ငံသားခိုင်မာမှု အဆင့်အလိုက် မှတ်ပုံတင်ထုတ်ပေးခြင်း၊ နေရာချထားခြင်း၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကူညီပံ့ပိုးပေးခြင်းတို့ကို သက်ဆိုင်ရာ အခန်းကဏ္ဍအလိုက် ဆက်လက်ပေးပေါင်း ကူညီဆောင် ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **တင်စိုး(ပဲခူး)**



### တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် လောင်းလုံမြို့ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ကြည့်ရှု

ထားဝယ် ဇူလိုင် ၄  
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြင့်မောင်သည် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ဇူလိုင် ၃ ရက် နံနက် ၈ နာရီက လောင်းလုံမြို့နယ် ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။

တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၊ ဌာန ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက လောင်းလုံမြို့နယ်(က) ရပ်ကွက်၌ အာဇာနည်ကျောက်တိုင်စိုက်ထူမည့် မြေနေရာ နှင့် မြို့တော်ခန်းမဆောက်လုပ်မည့် မြေနေရာ ပန္နက်တင် ခြင်းမင်္ဂလာအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ပြီး ပန္နက်ရိုက်၍ အမွှေးနံ့သာရည်များ ပက်ဖျန်းပေးသည်။

ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိ သူများက သကျက်တောတိုက်နယ်ဆေးရုံသစ်ဆောက်

လုပ်နေမှု၊ ရတ်-ကျောက်တွင်း ကျေးရွာချင်းဆက် ကျောက်ချောလမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှု၊ ကျောက်နီမော် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းအိမ်ရာဆောက် လုပ်နေမှုနှင့် ကျောက်နီမော်အင်္ဂါနီတွင်း ကွန်ကရစ်လမ်း ခင်းခြင်း ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များမှာကြားသည်။

ထို့နောက် လောင်းလုံပြည်သူ့ဆေးရုံအသစ် နှစ်ထပ် ဆောင်နှင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ သုံးထပ်ဆောင်၊ မြို့နယ်ကျန်း မာရေးဦးစီးဌာနရုံးဆောက်လုပ်နေမှုအခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က တည် ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ခွင့်ပြုဘဏ္ဍာ ရေးနှစ်အတွင်း ပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်သွားရန်နှင့် သတ်မှတ်ခံချိန်စံညွှန်းနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်သွားရန် မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

**တိုင်းဒေသကြီး (ပြန်/ဆက်)**



### ထိုင်းနိုင်ငံမှ မိမိဆန္ဒအလျောက် နေရပ်ပြန်လိုသူများအား လွှဲပြောင်းပေး

ထားဝယ် ဇူလိုင် ၄  
ထိုင်းနိုင်ငံမှ မိမိဆန္ဒအလျောက် နေရပ်ပြန်လိုသူ မြန်မာ နိုင်ငံသားနှစ်ဦးအား ထိုင်းနိုင်ငံဆိုင်ရာသံရုံးမှ သံအမတ် ဒေါ်အိအိတင်၊ ထိုင်းနိုင်ငံကန်ချနာဘူရီခရိုင်မှ တာဝန်ရှိသူများ က ဇူလိုင် ၂ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ထိုင်း-မြန်မာနယ်စပ်ဂိတ်၌ လွှဲပြောင်းပေးခဲ့သည်။

အဆိုပါ မြန်မာနိုင်ငံသားနှစ်ဦးအား ထားဝယ်ခရိုင် ပြည်ပ ရောက်မြန်မာရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားစိစစ်လက်ခံရေးနှင့် နေရပ်ပြန်လည်ပို့ဆောင်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေး များ ဦးအောင်စိုးနှင့် ကော်မတီဝင်များက နွေးထွေးစွာ ကြိုဆို လက်ခံကြသည်။

ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံသားနှစ်ဦးအား တိုင်းဒေသကြီး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနက ထောက်ပံ့ငွေ ကျပ် ၂၀၀၀၀၀၊ ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းကိရိယာ၊ ဆန်ရိက္ခာတစ်လစာ၊ နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက ဆန်ရိက္ခာတစ်လစာနှင့် UNHCR က ကူညီ

ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများ ပေးအပ်သည်။

**ထားဝယ်ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)**

အလားတူ မြန်မာ-ထိုင်း နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ် တာချီလိတ်မြို့ရှိ ချစ်ကြည်ရေးတံတား အမှတ်(၂)တွင် ဇူလိုင် ၃ ရက် မွန်းလွဲပိုင်း က ထိုင်းနိုင်ငံမှ ရွှေ့ပြောင်းမြန်မာအလုပ်သမား အမျိုးသား ၁၆ ဦး၊ အမျိုးသမီး ကိုးဦးနှင့် ကလေးသုံးဦး စုစုပေါင်း ၂၈ ဦးအား ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးခဲ့ရာ ယခုနှစ်အတွင်း ၁၁၄၈ ဦးရှိပြီ ဖြစ်သည်။

လွှဲပြောင်းလာသူများအား မြန်မာနိုင်ငံမှ တာချီလိတ်မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဆိုင်ရာဌာန၊ လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့၊ အလုပ်သမားညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၊ ထိုင်းနိုင်ငံ မယ်ဆိုင် မြို့ရောက် မြန်မာနိုင်ငံသားများကူညီစောင့်ရှောက်ရေးနှင့် စေ့စပ်ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီ (CNCMC) မှ ကော်မတီဝင်များက ကြိုဆိုကြပြီး ၎င်းတို့၏ မူလနေရပ်ဒေသများသို့ပြန်နိုင်ရေးအတွက် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ **ဝေယံလင်း(ပြန်/ဆက်)**

### မော်တော်ဆိုင်ကယ်နှစ်စီးအား ပိုင်ရှင်များထံ ပြန်လည်ပေးအပ်

သထုံ ဇူလိုင် ၄  
သထုံခရိုင်မှခင်းနှိမ်နင်းရေးဌာနမှ ဒုရဲအုပ်တင်ကိုထွန်းနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များက လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်နေစဉ် ဇူလိုင် ၄ ရက် နံနက် ၁ နာရီခွဲခန့်က သထုံမြို့ မြေနီကုန်း(စိုက်သိပ္ပံ)ကျောင်းရှေ့၌ လူနှစ်ဦးမောင်းနှင်လာသော မော်တော်ဆိုင်ကယ်နှစ်စီးအား ရပ်တန့်စစ်ဆေးရာ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်သွားသဖြင့် မော်တော်ဆိုင်ကယ်နှစ်စီးအား ထိန်းသိမ်းထားခဲ့ပြီး ပိုင်ရှင်များ

ကို စုံစမ်းရာ သထုံမြို့ ဇုရင်းဆိပ်ကျေးရွာနေ ဦးအောင်ကျော်ဦး နှင့် ဦးမောင်မောင်တို့၏ ဆိုင်ကယ်များဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပြီး သက်သေအထောက်အထားခိုင်လုံစွာ ပြသနိုင်ခဲ့သောကြောင့် ခရိုင် မှခင်းနှိမ်နင်းရေးဌာနမှ ဒုရဲအုပ် တင်ကိုထွန်းနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ပိုင်ရှင်များထံ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

**လှိုင်ထွန်းအောင်(သထုံ)**

### ကျောင်းကားပြေးဆွဲရန် လျှောက်လွှာတင်ထားသည့်ယာဉ် ၅၀ကျော်ရှိ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၄  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ကျောင်းကားပြေးဆွဲရန် ဝယ်ယူခွင့်လျှောက်လွှာတင်ထားသည့် မော်တော် ယာဉ် အစီးရေ ၅၀ ကျော်ရှိကြောင်း ဇူလိုင် ၃ ရက်က ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုအာဏာပိုင်အဖွဲ့ (YRTA) တွင် ပြုလုပ်သော မီဒီယာတွေ့ဆုံပွဲတွင် အဆိုပါအဖွဲ့မှ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဦးလှအောင်က ပြောကြားသည်။

“ကျောင်းကားတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီးတော့ ဝယ်ယူခွင့်လျှောက်လွှာတင်ချင်ရင် ကားနဲ့ပတ်သက်လို့ မှန်ကန်အောင် ကညနက စစ်ဆေးမယ်၊ လုပ်ငန်းနဲ့ပတ်သက်လို့ ကျောင်းတွေကစစ်ဆေးမယ်၊ ဝယ်ယူခွင့် အတွက် မှန်မှန်ကန်ကန်ဖြစ်အောင် YRTA ကနေပြီးတော့ ဆောင်ရွက်ပေးမယ်လို့ ဒီသုံးခုကိုတင်ပြခဲ့တဲ့ အတိုင်း အခုကုန်တော်တို့ဆီမှာ ကျောင်းကားဝယ်ယူခွင့်လျှောက်လွှာတွေ ရောင်းနေပြီဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနေ့ ဆိုရင် ၅၅ စီး လျှောက်လွှာယူထားတာရှိပါတယ်” ဟု ဦးလှအောင်က ပြောကြားသည်။

ကျောင်းကားများနှင့်ပတ်သက်၍ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့မှ ကျောင်းကားသယ်ယူပို့ဆောင်ရေး စနစ် ပေါ်ပေါက်ရန် လက်ရှိတွင် ဝယ်ယူထားသည့် ကျောင်းကားအစီး ၂၀၀ ရှိသည့်အနက် ၉၈ စီးဖြင့် ကျောင်း ၁၂ ကျောင်းတွင် ပြေးဆွဲပေးလျက်ရှိကြောင်း တိုင်းဒေသကြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုအာဏာပိုင်အဖွဲ့မှ မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ ဦးအောင်ညီညီမော်က ပြောကြားသည်။

လက်ရှိပညာသင်နှစ် ကျောင်းဖွင့်သည့်အချိန်မှစတင်၍ ကျောင်းကား ၉၈ စီးဖြင့် ကျောင်း ၁၂ ကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၈၉၇ ဦးကို ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“ကျောင်းတွေအနေနဲ့ ထပ်မံပြီးတော့ ကျောင်းကားပြေးဆွဲပေးဖို့ ကျောင်းသားစာရင်းတွေ ထပ်တိုး နေတာရှိပါတယ်။ ဒါတွေကိုလည်း ကျွန်တော်တို့ စာရင်းကောက်ယူနေပါတယ်။ စာရင်းကောက်ယူပြီးတဲ့အခါ ပြေးဆွဲရမယ့်လမ်းကြောင်းတွေ ရေးဆွဲပြီးတော့ ပြေးဆွဲသွားမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ဦးအောင်ညီညီမော်က ပြောကြားသည်။

တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ကျောင်းကားပြေးဆွဲခြင်းမှာ ဈေးကွက်ကိုဝင်လိုခြင်း ကြောင့်မဟုတ်ဘဲ စနစ်ကျသည့် ကျောင်းကားစနစ်တစ်ခု ဖြစ်ပေါ်စေလိုသည့်ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ဝင်ရောက် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖိုးမင်းသိန်းက ပြောကြားသည်။

လက်ရှိပညာသင်နှစ်တွင် ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသည့် အချက် ၁၂ ချက်နှင့်ညီသော ကျောင်းကားများကိုသာ ပြေးဆွဲခွင့်ပြုတော့မည်ဖြစ်ပြီး အချက် ၁၂ ချက်အတိုင်း ကျောင်းကားတင်သွင်းမည်ဆိုပါက တင်သွင်းစဉ်ကာလအတွင်းမှာမူ ကားဟောင်းများဖြင့် ပြေးဆွဲခွင့်ပြု ထားကြောင်း သိရသည်။



# လမ်းပတ်အား ချယ်လ်ဆီးအသင်းက နည်းပြသစ်အဖြစ်ခန့်အပ်

ချယ်လ်ဆီးအသင်းဟာ အသင်းရဲကွင်းလယ်ကစားသမားဟောင်းတစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ဖရန့်လမ်းပတ်ကို နည်းပြသစ်အဖြစ်ခန့်အပ်လိုက်ပြီဖြစ်ပြီး သုံးနှစ်သက်တမ်းရှိစာချုပ်တစ်ရပ်ချုပ်ဆိုခဲ့တယ်လို့ဆိုပါတယ်။

အသက် ၄၁ နှစ်အရွယ်ရှိ ဖရန့်လမ်းပတ်ဟာ ချယ်လ်ဆီးအသင်းနည်းပြအဖြစ် တာဝန်ယူကိုင်တွယ်ဖို့ ချန်ပီယံရှစ်ကလပ် ဒါဘီကောင်တီအသင်းကနေထွက်ခွာခဲ့ပြီး ချယ်လ်ဆီးအသင်းမှာ ကစားသမားဘဝနဲ့ ၁၃ နှစ်ကြာ ဖြတ်သန်းခဲ့သူလည်းဖြစ်ပါတယ်။

နည်းပြသစ်လမ်းပတ်ဟာ နည်းပြဆရာရဲ့ နေရာမှာ အစားထိုးနည်းပြအဖြစ်ခန့်အပ်ခံခဲ့ရတာဖြစ်ပြီး ဆာရီဟာ အီတလီစီးရီးအေချန်ပီယံ ဂျူဗင်တပ်အသင်း နည်းပြအဖြစ် ပြောင်းရွှေ့တာဝန်ယူဖို့ ချယ်လ်ဆီးအသင်းကနေ ထွက်ခွာခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

လမ်းပတ်ဟာ သူ့ရဲ့ ပထမဆုံးနည်းပြဘဝမှာ ဒါဘီကောင်တီအသင်းကို ပရီမီယာလိဂ်ကို တက်လှမ်းခွင့်ရရှိမယ့် ချန်ပီယံရှစ် Play-off Final အထိရောက်ရှိအောင် စွမ်းဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပြီး အဲဒီပွဲစဉ်မှာ အက်စ်တွန်ဗီလာကို ရှုံးနိမ့်ခဲ့လို့ ဒါဘီကောင်တီအသင်း ပရီမီယာလိဂ်သို့ တန်းမတက်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

လမ်းပတ်ဟာ ချယ်လ်ဆီးအသင်းမှာ ကစားခဲ့စဉ်က ပွဲပေါင်း ၆၄၀ ပွဲအထိ ပါဝင်ကစားခွင့်ရရှိခဲ့ပြီး အဓိကဆုဖလား ၁၁ လုံးအထိ ရယူနိုင်ခဲ့သူလည်းဖြစ်ပါတယ်။ လမ်းပတ်ဟာ ၂၀၀၁ ခုနှစ်က ဝက်စ်ဟမ်းလူငယ်အသင်းကနေ ချယ်လ်ဆီးအသင်းကို ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် ၁၁ သန်းနဲ့ ပြောင်းရွှေ့လာခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီအချိန်က နေ ချယ်လ်ဆီးအသင်းမှ ထွက်ခွာချိန်အတွင်း ချန်ပီယံလိဂ်ဖလားတစ်ကြိမ်၊ ယူရိုပါလိဂ်ဖလားတစ်ကြိမ်၊ ပရီမီယာလိဂ်



ဖလားသုံးကြိမ်၊ အက်ဖ်အေဖလားလေးကြိမ်နှင့် လိဂ်ဖလားနှစ်ကြိမ်တို့ကို ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ လမ်းပတ်ဟာ ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဇွန်လအတွင်းက ချယ်လ်ဆီးအသင်းနဲ့ လမ်းခွဲခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ အင်္ဂလန်အသင်းမှာတော့ ၁၉၉၉ ခုနှစ်မှာ စတင်ပွဲထွက်ခွင့်ရရှိခဲ့ပြီး ၁၀၆ ပွဲမှာ ၂၉ ဂိုးသွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

ချယ်လ်ဆီးအသင်းဟာ ကမ္ဘာ့ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်ဖီဖာရဲ့ အပြောင်းအရွှေ့နှစ်ခုအတွင်း ကစားသမားပိတ်ပင်ခံထားရတာကြောင့် လမ်းပတ်ဟာ ကစားသမားခေါ်ယူခွင့်ပိတ်ပင်ခံနေရချိန်မှာ ချယ်လ်ဆီးအသင်းကို တာဝန်ယူကိုင်တွယ်ရတာဖြစ်လို့ ကြမ်းတမ်းတဲ့ခရီးကြမ်းလို့လည်း ဆိုရမှာဖြစ်ပါတယ်။

ဒါဘီအသင်းက လမ်းပတ်ကို ချယ်လ်ဆီးနည်းပြဖြစ်လာဖို့ ခွင့်ပြုပေးလိုက်တဲ့နောက် ကိုးရက်အကြာနှင့် ချယ်လ်ဆီးအသင်းက နည်းပြဆရာရီ ထွက်ခွာသွားပြီးနောက် ၁၈ ရက်အကြာမှာ ချယ်လ်ဆီးအသင်းက လမ်းပတ်ကို အသင်းနည်းပြအဖြစ်ခန့်အပ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

ယခုလိုခန့်အပ်ခဲ့တာကြောင့် လမ်းပတ်ဟာ အသင်းပိုင်ရှင်အော့ဗန်ဗစ်က ချယ်လ်ဆီးအသင်းကို ဝယ်ယူခဲ့တဲ့ ၂၀၀၃ ခုနှစ်နောက်ပိုင်း ၁၀ ဦးမြောက်ခန့်အပ်ခံခဲ့ရတဲ့နည်းပြလည်းဖြစ်ပါတယ်။

ဓမ္မကြယ် - ရေးသားသည်

# ရိုဒရီအား ပေါင် ၆၂ သန်းဖြင့် မန်စီးတီးအသင်း ခေါ်ယူ

ပရီမီယာလိဂ်ချန်ပီယံမန်စီးတီးအသင်းဟာ စပိန်လာလီဂါကလပ် အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ်အသင်းမှ ကွင်းလယ်ကစားသမားရိုဒရီအား ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် ၆၂ ဒသမ ၈ သန်းနဲ့ ခေါ်ယူလိုက်ပြီဖြစ်ပါတယ်။

အသက် ၂၃ နှစ်အရွယ်ရှိ ကွင်းလယ်လူ ရိုဒရီဟာ ငါးနှစ်သက်တမ်းရှိစာချုပ်တစ်ရပ် ချုပ်ဆိုခဲ့တာဖြစ်ပြီး နည်းပြဂွာဒီယိုလာအတွက်တော့ အခုအပြောင်းအရွှေ့ကာလအတွင်းမှာ ဒုတိယမြောက်ခေါ်ယူခဲ့တဲ့ကစားသမားလည်းဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။ မန်စီးတီးအသင်းဟာ ပီအက်စ်ဗီအသင်းမှ နောက်တန်းကစားသမား အန်ဂျယ်လီနိုကိုလည်း ခေါ်ယူထားခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။

ရိုဒရီဟာ မန်စီးတီးအသင်းမှာ ကျောနံပါတ် ၁၆ ကို ဝတ်ဆင်ကစားမှာဖြစ်ပြီး အဲဒီကျောနံပါတ်ဟာ တိုက်စစ်မှူး အဂူရို အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ်အသင်းကနေ မန်စီးတီးအသင်းကို ပြောင်းလာစဉ်က ပထမဆုံး ဝတ်ဆင်ခဲ့တဲ့ကျောနံပါတ်ဖြစ်ပါတယ်။

မန်စီးတီးအသင်းက ကွင်းလယ်ကစားသမား ရိုဒရီအား ခေါ်ယူခဲ့ခြင်းဟာ အသင်းရဲ့ဒုတိယမြောက် စံချိန်တင်ပြောင်းရွှေ့ဈေးနဲ့ ခေါ်ယူခဲ့တာဖြစ်ပြီး ၂၀၁၈ ခုနှစ်ကလည်း မာရက်ဇ်ကို ပေါင်သန်း ၆၀ နဲ့ စံချိန်တင် ခေါ်ယူခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

ရိုဒရီဟာ ဗီလာရီးယဲလ်အသင်းမှာ သုံးနှစ်ကြာကစားခဲ့ပြီးနောက် ၂၀၁၈ ခုနှစ်မေလအတွင်းမှာ အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ်အသင်းကို ပြန်လည်ပြောင်းရွှေ့လာခဲ့တာဖြစ်ပြီး ပြီးခဲ့တဲ့ဘောလုံးရာသီက အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ်အသင်းနဲ့အတူ လိဂ်ပွဲစဉ် ၃၄ ပွဲပါဝင်ကစားခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

# အနုပညာ

## The Little Mermaid ရုပ်ရှင်သစ်မှာ အေရီရယ်လ်အဖြစ် ပါဝင်သွားမယ့် ဟေးလ်ဘောလေး

ရေသူမလေး အေရီရယ်အကြောင်းကို ဇာတ်လမ်းဆင်ဖန်တီးထားတဲ့ “The Little Mermaid” ရုပ်ရှင်ရဲ့ ပြန်လည်ဆန်းသစ်ရိုက်ကူးသွားမယ့် လိုက်ဖက်အကိရင် ရုပ်ရှင်သစ်မှာတော့ အာရန်ဘီတေးသံရှင် တစ်ဦးဖြစ်သူ ဟေးလ်ဘောလေး ပါဝင်သရုပ်ဆောင်သွားမှာဖြစ်ကြောင်း အီးအွန်လိုင်းဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ဒီအကြောင်းကိုတော့ ယင်းရုပ်ရှင်ကို ထုတ်လုပ်မယ့် အိစစနေက ဇူလိုင် ၃ ရက်က တရားဝင်ထုတ်ဖော်အသိပေးလာတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီရုပ်ရှင်မှာတော့ လူငယ်သရုပ်ဆောင်မင်းသား ဂျက်ကော့ပဲထရမ် ဘလေလည်း ပါဝင်သွားမှာဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။ ဒါ့အပြင် အော်ဝါဖီနာ၊ မယ်လ်ဆာမက်ကသီတို့လည်း အတူပါဝင်ထားတာ ဖြစ်ပါတယ်။

“The Little Mermaid” ရုပ်ရှင်ဟာ ဟေးလ်ဘောလေး အတွက်တော့ ပထမဆုံးသောရုပ်ရှင်ဖြစ်လာမှာပါ။ ဟေးလ်ဘောလေး “Chloe x Halle” တေးဂီတအဖွဲ့မှာ ပါဝင်သူတစ်ဦးဖြစ်ပြီး ဒီအဖွဲ့မှာတော့ ဘောလေးနဲ့ သူ့ရဲ့အစ်မတို့ ပါဝင်ဖွဲ့စည်းထားတာဖြစ်ပါတယ်။

“Chloe x Halle” အဖွဲ့ဟာ ကမ္ဘာကျော်တေးသံရှင် ဘီယွန်းစေးနဲ့အတူ နယ်လှည့်ဖျော်ဖြေပွဲတွေမှာ ပါဝင်ဖျော်ဖြေပေးနေတာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

ဒီလိုလိုက်ဖက်အကိရင် ရုပ်ရှင်သစ်မှာ ပါဝင်ဖြစ်ကြောင်းနဲ့ သူပါဝင်သွားရမယ့် ဇာတ်ကောင်အကြောင်းတွေကို ဟေးလ်ဘောလေးက သူ့ရဲ့ လူမှုကွန်ရက်မီဒီယာပေါ်မှာ ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။ သူ့ရဲ့ရေးသားဖော်ပြချက်အရ ဒီလို အေရီရယ်အဖြစ် ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ခွင့်ရခဲ့ခြင်းဟာ သူ့အတွက်တော့ အိမ်မက်တစ်ခု အကောင်အထည်ပေါ်လာခြင်းဖြစ်တယ်လို့လည်း ဟေးလ်ဘောလေးက ထည့်သွင်းရေးသားဖော်ပြထားတာ တွေ့ရပါတယ်။

“The Little Mermaid” လိုက်ဖက်အကိရင်ရုပ်ရှင်သစ်ကိုတော့ ဒါရိုက်တာ ရော့ဘ်မာရှယ်လ်က တာဝန်ယူရိုက်ကူးပေးသွားမှာဖြစ်ပြီး ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းတွေကိုတော့ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း စတင်သွားမှာဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။



## နှစ် (၂၀) ပြည့်မင်္ဂလာနှစ်ပတ်လည်ဆင်နွှဲခဲ့တဲ့ ဒေးဗစ်နဲ့ ဗစ်တိုးရီးယား

ကျော်ကြားတဲ့ ဟောလိဝုဒ်ကြယ်ပွင့်စုံတွဲ ဒေးဗစ်ဘက်ခမ်းနဲ့ ဗစ်တိုးရီးယားဘက်ခမ်းတို့ဟာ လတ်တလောမှာတော့ မင်္ဂလာသက်တမ်း နှစ် ၂၀ ပြည့်မြောက်ခဲ့ပြီဖြစ်ပါတယ်။ ဒီမင်္ဂလာနှစ်ပတ်လည် အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် လူမှုကွန်ရက်မီဒီယာပေါ်မှာ အမှတ်တရဓာတ်ပုံတွေ ဖော်ပြခဲ့ကြတာကိုလည်း တွေ့ရကြောင်း မစ်ရာဒေါ့ကွန်းက ရေးသားဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။

မင်္ဂလာနှစ်ပတ်လည် အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ဒေးဗစ်ဘက်ခမ်းက သူ့ရဲ့အင်စတာဂရမ်ပေါ်မှာ ဓာတ်ပုံလေးပုံ ဖော်ပြခဲ့တာပါ။ ဒီဓာတ်ပုံတွေမှာတော့ မင်္ဂလာအခမ်းအနား

က ဓာတ်ပုံနှစ်ပုံနဲ့ အတူ အခြားသော ဘဝ အမှတ်တရပုံတွေကို ဖော်ပြခဲ့ပြီး အောက်မှာလည်း အနှစ် ၂၀ ပြည့်ခဲ့ပြီ ဖြစ်ကြောင်း အမှတ်တရစာသားအချို့ ထည့်သွင်း ရေးသားဖော်ပြခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။ ဗစ်တိုးရီးယားကတော့ နှစ်ပတ်လည် အထိမ်းအမှတ်



အဖြစ် အမှတ်တရဓာတ်ပုံ ၂၀ ခန့် ဖော်ပြခဲ့တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

## ဆောင်းဂျွန်ကီနဲ့ လမ်းခွဲပြီးနောက် ပထမဆုံးအကြိမ် အခမ်းအနား တက်ရောက်မည့် ဆောင်းဟေကို

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ မင်းသမီးတစ်ဦးဖြစ်သူ ဆောင်းဟေကိုဟာ နှစ်နှစ်ခန့် လက်တွဲလာခဲ့တဲ့ ခင်ပွန်းဖြစ်သူ ဆောင်းဂျွန်ကီနဲ့ တရားဝင်ကွာရှင်း ပြတ်စဲဖို့ရာ လုပ်ဆောင်နေကြောင်း ထုတ်ဖော်အသိပေးခဲ့ပြီးနောက် ရက်သတ္တပတ်ခန့်အကြာမှာတော့ အနုပညာလှုပ်ရှားမှုတွေကို ပြန်လည်လုပ်ဆောင်သွားတော့မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လတ်တလောမှာ ထွက်ပေါ်လာတဲ့သတင်းတွေအရ မင်းသမီးဟာ တရုတ်နိုင်ငံမှာ ကျင်းပသွားမယ့် ကိုရီးယားအလှူကုန်တစ်ခုအတွက် ပရိုမိုးရှင်းပွဲကို တက်ရောက်သွားမှာဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။ ဒီအခမ်းအနားကို ယခု သီတင်းပတ်ကုန်မှာ ပြုလုပ်သွားမှာဖြစ်ပြီး အဆိုပါအလှူကုန်ရဲ့ ပင်တိုင် မော်ဒယ်လ်အဖြစ် ဆောင်းဟေကိုဟာ ၂၀၁၇ ခုနှစ်ကတည်းက တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့တာ ဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

### မန္တလေးမဟာမုနိဘုရားသို့ လာရောက်ကြသည့် ပြည်ပနိုင်ငံသားများထံမှ ဝင်ကြေးစတင်ကောက်ခံ

မန္တလေး ဇူလိုင် ၄ - မန္တလေးမြို့ရှိ မဟာမုနိဘုရားသို့ လာရောက်ဖူးမြော် လှူငွေ ဝင်ကြေးငွေကျပ် ၅၀၀၀ နှုန်းသတ်မှတ်ကာ

ဘုရားကြီးအနောက်ဘက် ၄၅ တာတွင် Tourist Information Center ဆောက်လုပ်၍ အဆိုပါ ဘုရားဂေါပကအဖွဲ့က ဇူလိုင် ၁ ရက်မှစတင် ကောက်ခံလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မဟာမုနိဘုရားကြီးအား နှစ်ပေါင်း ၂၅၀၀ ကျော်က သွန်းလောင်းပူဇော်ခဲ့သည့် ရှေးဟောင်း အမွေအနှစ် ဘုရားတစ်ဆူအဖြစ် တန်ဖိုးထား သိရှိစေရန်အတွက်လည်းကောင်း၊ မဟာမုနိဘုရား တွင် ကပ်လှူပူဇော်ထားသည့် ရွှေသင်္ကန်းတော် များကိုတွေ့မြင်၍ မြန်မာလူမျိုးတို့၏ ကြည်ညို သဒ္ဓါစိတ်ကို လေးစားတန်ဖိုးထားလာစေရန် အတွက်လည်းကောင်း၊ ဘက်စုံပြုပြင်မှုလုပ်ငန်းများ တွင် သုံးစွဲရန်အတွက်လည်းကောင်း ရည်ရွယ်၍ ဝင်ကြေးငွေ ကောက်ခံခြင်းဖြစ်ကြောင်း မဟာမုနိ ဘုရားဂေါပကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးလင်းက ပြောသည်။



### (၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနား အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး

ညောင်ဦး ဇူလိုင် ၄ - (၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနား အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခြင်းကို ဇူလိုင် ၃ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ညောင်ဦးခရိုင် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ခရိုင်အဆင့်ဖြင့်ကျင်းပမည့် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကျင်းပမည့် အစီအစဉ်များကို ပြည်သူများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်သိရှိပါဝင်လာစေရေး၊ ဌာနဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ လူမှုရေး အသင်းအဖွဲ့များနှင့် ပြည်သူများ လွှမ်းမိုးသွန်းချထားရာတွင် စနစ်တကျဖြစ်စေရေး ညှိနှိုင်းဆွေး နွေးမှုပြုလုပ်ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း ညောင်ဦးခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစိုးတင်က ပြောကြားသည်။

### မြတ်ဂုဏ်တော် ထီးတော်အသစ်တင်အောင်ပွဲ တရားပွဲကျင်းပမည်

မြောင်းမြ ဇူလိုင် ၄ - မြောင်းမြမြို့နယ် ကညင်ချောင်းကျေးရွာ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်တောင်တော် မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဆရာတော်ကြီးအား အမှူးထား၍ မြတ်ဂုဏ်တော် ထီးတော်အသစ် တင်လှူပွဲ အောင်ပွဲအထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ဇူလိုင် ၆ ရက် ၂၃ နာရီတွင် ဦးစိုးသန်းထွန်း(သုဓမ္မမင်္ဂလာတရား/လှူမှုထူးချွန်)၊ ဒေါ်ခင်မေသန်း(ပွင့်သစ် စမ်း)တို့၏ အလှူတော်ဓမ္မဗိမာန်တော်ကြီး၌ ဒေါက်တာအရှင်ဉာဏ်ဿရ (သီတဂူဆရာတော်ကြီး)က နိဗ္ဗာန်ရောက်ကြောင်းတရားတော်များ ဟောကြား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

### အခြေခံမဲဆန္ဒရှင်စာရင်းပြုစုခြင်း ဆင့်ပွားသင်တန်းဖွင့်

ခင်ဦး ဇူလိုင် ၄ - စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ခင်ဦးမြို့နယ်ရှိ လူဦးရေစာရင်းအချက်အလက်များ ကောက်ယူခြင်းနှင့် အခြေခံမဲဆန္ဒရှင်စာရင်းပြုစုခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်း ဆင့်ပွားသင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ဇူလိုင် ၃ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မြို့နယ်အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းဇော်က ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီ ထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအတွက် ပြည်စုံမုနိကန်ရွာ မဲဆန္ဒရှင် စာရင်းရရှိစေရန်နှင့် နိုင်ငံသားတိုင်း မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းတွင် ပါဝင်နိုင်ရေးအတွက် ဌာနဆိုင်ရာများက စိုင်းစိုင်းပေးပေးဆောင်ရွက်ကြရန် ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်မောင်ရွှေ က လူဦးရေစာရင်းအချက်အလက်များကောက်ယူခြင်းနှင့် အခြေခံမဲဆန္ဒရှင် စာရင်းပြုစုခြင်း ဆင့်ပွားသင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စု ၆၄ အုပ်စုမှ လူဦးရေစာရင်းအချက်အလက်များ ကောက်ယူရေးအဖွဲ့ဝင် ဦးရေ ၃၂၀ တို့ကို လူဦးရေစာရင်းအချက်အလက်များ ကောက်ယူပြုစုခြင်းနှင့် အဖွဲ့ဖွဲ့စည်းပုံ၊ ပုံစံဖယားဖြည့်သွင်းရာတွင် ဆောင်ရွက် ရှောင်ရန်နှင့် ပုံစံဖယားအသေးစိတ်ရှင်းလင်းခြင်းဘာသာရပ်များကို သင်ကြား ကြောင်းသိရသည်။

### သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုအာဏာပိုင်အဖွဲ့ မီဒီယာများနှင့်တွေ့ဆုံ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၄ - ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုအာဏာပိုင်အဖွဲ့ (YRTA) ၏ ဆောင်ရွက်ချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မီဒီယာများ နှင့်တွေ့ဆုံပြီး ပြည်သူများထံ အသိပေးရှင်းလင်းပွဲ (၄/၂၀၁၉)ကို ရန်ကုန်မြို့တော်ဧည့်သည်တော်ရုံး YRTA ရုံးချုပ်၌ ဇူလိုင် ၃ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ YRTA မှ တွဲဖက်အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဦးလှအောင်က ရန်ကုန်မြို့၏ အများပြည်သူ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍနှင့် ပတ်သက်၍ လည်းကောင်း၊ ရန်ကုန်မြို့တွင်း ပြေးဆွဲနေသည့် City Taxi များ မှတ်ပုံတင်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ လည်းကောင်း၊ ကျောင်းကားများ လက်ရှိပြေးဆွဲနေ မှုအခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍ လည်းကောင်း ဦးလှအောင်က ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် YRTA မှ မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ ဦးအောင်ညီညီမော်က ကျောင်းကားတွင် လိုက် ပါစီးနင်းနေကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အသုံးပြုနေသည့် ကတ်စနစ်ကို အဆင့်မြှင့်တင်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စမတ်ကတ်များဖြင့် အသုံးပြုနိုင်

ရန်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ Yangon Water Bus ၏ ပြေးဆွဲမှု အခြေအနေများ၊ Water Bus များဆိုက်ကပ်သည့် ဆိပ်ခံတံတားများအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးနေမှု အခြေအနေများ၊ ရေယာဉ်များ ဘေးအန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးနှင့် ရေယာဉ်စီးခရီးသည်များ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးတို့အတွက် ဆောင်

ရွက်ပေးနေမှု အခြေအနေများနှင့်ပတ်သက်၍ တာဝန်ရှိသူများက ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် တွေ့ဆုံပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြ သည့် မီဒီယာများက ရှင်းလင်းချက်များနှင့်ပတ်သက် ၍ သိရှိလိုသည်များကိုမေးမြန်းကြရာ YRTA မှ သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ရှင်းလင်း ဖြေကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုထက်



### စာရေးဆရာကောင်းသန့်၏ မွေးနေ့အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် စာကြည့်တိုက်ပေါင်း ၄၀ သို့ စာအုပ်များ လှူဒါန်း

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၄ - စာရေးဆရာကောင်းသန့်၏ နှစ်(၇၀)ပြည့်မွေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် စာကြည့်တိုက်ပေါင်း ၄၀ သို့ စာအုပ်များလှူဒါန်းပွဲအခမ်းအနားကို ဇူလိုင် ၄



ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက ရန်ကုန်မြို့၊ ဝိပဿနာတောင်ဘုရားလမ်းရှိ House of Orchid ၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အခမ်းအနားတွင် မြန်မာနိုင်ငံ စာကြည့်တိုက်များဖောင်ဒေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးညွန့်ဆွေက ဂုဏ်ပြုအမှာစကားပြောကြားပြီး စာရေးဆရာဟိုနီးလတ်၊ စာရေးဆရာ ဒေါက်တာခင်မောင်ညိုတို့က မုဒိတစကားများပြောကြားသည်။ ထို့နောက် မွေးနေ့အလှူရှင် စာရေးဆရာကောင်းသန့်က စာကြည့်တိုက် များသို့ စာအုပ်များလှူဒါန်းခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး မြန်မာ ပြည်အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ စာကြည့်တိုက် ၄၀ အား တစ်တိုက်လျှင် စာအုပ် ပေါင်း ၃၁၀ (ကာလတန်ဖိုး ကျပ်လေးသိန်းမှ ခုနစ်သိန်း) နှုန်းဖြင့် လှူဒါန်း ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ စာရေးဆရာကောင်းသန့်၏ နှစ်(၇၀)ပြည့်မွေးနေ့ စာအုပ်လှူဒါန်းခြင်း အစီအစဉ်တွင် မြန်မာပြည်အနယ်နယ်အရပ်ရပ်ရှိ ရှင်သန်နေသော စာကြည့် တိုက်များထံမှ စာကြည့်တိုက်ပေါင်း ၄၀ ကိုရွေးချယ်၍ ကလေးစာပေ၊ သုတ၊ ရသ လူငယ်စာအုပ်စုပေါင်း ၁၂၇၀၀ (ကာလတန်ဖိုး ကျပ်သိန်း ၁၉၀ ကျော်) ကုန်ကျခံ လှူဒါန်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သူဇာနွယ်(ဈာပုံ)

### မူးယစ်ဆေးဖြတ်ကုသရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး သင်တန်းဖွင့်ပွဲကျင်းပ

ကျိုင်းတုံ ဇူလိုင် ၄ - ကျိုင်းတုံမြို့နယ်အတွင်းရှိ မူးယစ်ဆေးခွဲလူငယ်များကို ဆေးဖြတ်ပြီး ပြန်လည် ထူထောင်မှုမဟုတ်ဘဲ လူ့အသိုင်းအဝိုင်းသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်ပြီး မိသားစု၊ ပတ်ဝန်းကျင်တို့က အားကိုးရသောသူများ ပြန်လည်ဖြစ်ပေါ်လာစေရန် ရည်ရွယ်၍ ကျိုင်းတုံမြို့စခန်းနှင့် ရပ်ရွာအခြေပြု မူးယစ်ဆေးဖြတ်ကုသရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးသင်တန်းဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ကျိုင်းတုံမြို့၊ ဝမ်းမိုင်ရွာရှိ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးစခန်း၌ ဇူလိုင် ၄ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပသည်။ “ဆေးသုံးစွဲသူတွေ လုံးဝမသုံးစွဲတော့ဘဲ နောက်ဆက်တွဲစောင့်ရှောက်ခြင်း တစ်နှစ်ခံယူပြီး ကောင်းမွန်တဲ့ဘဝတစ်ခု တည်ဆောက်စေမှာဖြစ်ပါတယ်။

စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာပြန်လည်ထူထောင်ရေးအနေနဲ့ တစ်ဦးချင်းအလိုက်သော် လည်းကောင်း၊ အုပ်စုအချင်းချင်းသော်လည်းကောင်း ဆွေးနွေးတာတွေပါဝင်ပြီး ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာအနေနဲ့ ခန္ဓာကိုယ်အတွက် လေ့ကျင့်ခန်းတွေ၊ တစ်ကိုယ်ရေသန့် ရှင်းရေးတွေ၊ နေ့စဉ်အားကစားပြုလုပ်ခြင်းတွေ ပါဝင်မှာဖြစ်ပြီး အသက် မွေးဝမ်းကျောင်းအနေနဲ့ ဒေသနဲ့ကိုက်ညီစေမယ့် အခြေခံဆိုင်ကယ်ပြင်ခြင်း၊ သံဂဟေဆက်လုပ်ငန်းနဲ့ အသေးစားလူသုံးကုန်ထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းတို့ သင်ကြားပေးမှာဖြစ်သည်။ သင်တန်းကာလမှာ ၃၅ ရက် ကြာမြင့်မှာဖြစ်ပြီး သင်တန်းသား ၃၃ ဦး ရှိပါတယ်” ဟု စခန်းမန်နေဂျာက ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ရဲထက်ဦး(ပြန်/ဆက်)

### လဟယ်မြို့တွင် လူကုန်ကူးမှုတိုက်ဖျက်ရေး အသိပညာပေး

လဟယ် ဇူလိုင် ၄ - စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး လဟယ်မြို့တွင် လူကုန်ကူးမှုတိုက်ဖျက်ရေးနှင့် တားဆီးကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးဟောပြောခြင်းကို ဇူလိုင် ၂ ရက် နံနက် ၉ နာရီက လဟယ်မြို့ အထကကျောင်း ဇေယျာသီရိကျောင်းဆောင်(၂) ခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ လဟယ်မြို့နယ် ခေတ္တရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုရဲမှူးဇော်မျိုးဝင်းက လူကုန်ကူးမှု ပြဿနာ၏ ကမ္ဘာ့နောက်ခံသမိုင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် လူကုန်ကူးမှုအခြေအနေ၊ လူ့မူဝါဒဆိုင်ရာများနှင့် လူကုန်ကူးမှုဆိုသည်မှာ စသည်ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဟောပြော ပြီး မြို့နယ်ဥပဒေအရာရှိ ဦးဇေယျာသိန်းထိုက်က လူကုန်ကူးမှုဆိုင်ရာ ပြစ်မှု၊ ပြစ်ဒဏ်များနှင့် လူကုန်ကူးခံရသူတို့အတွက် ဥပဒေအရခံစားခွင့်ဆိုင်ရာဥပဒေ အကြောင်းအရာများနှင့်ပတ်သက်၍ ဟောပြောကြားပြောခြင်း သိရသည်။

လဟယ် (ပြန်/ဆက်)

### မြန်မာအမျိုးသမီးများနေ့အခမ်းအနား တောင်ကြီးမြို့၌ကျင်းပ

တောင်ကြီး ဇူလိုင် ၄

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) တောင်ကြီးမြို့၊ ရှမ်းစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုခန်းမတွင် ဇူလိုင် ၃ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက မြန်မာအမျိုးသမီးများနေ့ အခမ်းအနား ကျင်းပသည်။

ရှမ်းပြည်နယ် ဗမာတိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာ ဝန်ကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ်အမျိုးသမီးရေးရာကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာအောင်သန်းမောင်က မြန်မာ အမျိုးသမီးများသည် မြန်မာ့သမိုင်းစဉ်တစ်လျှောက် အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်၊ မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်နှင့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ထွန်းကားပြန့်ပွားအောင် စံနမူနာပြုအဖြစ် ကြိုးပမ်းခဲ့ကြရာတွင်လည်းကောင်း၊ မြန်မာ့လူ့ဘောင် ရှင်သန်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို ဆောင်ရွက်ပေးရာတွင်လည်းကောင်း၊ နောင်တစ် ခေတ်ခေါင်းဆောင်များဖြစ်ရန် မျိုးဆက်သစ်လူငယ် များကို ပြုစုပျိုးထောင်ပေးရာတွင်လည်းကောင်း၊ ကျရာတာဝန်များကို ကျေပွန်စွာပါဝင်ဆောင်ရွက် ကြရန် ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ရှမ်းပြည်နယ်အမျိုးသမီးဖွံ့ဖြိုး



တိုးတက်ရေးဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်စင်ဟေမာသိုက်က နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားပြီး ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့များကွန်ရက် နာယကဒေါ်သီသီအောင်က မြန်မာအမျိုးသမီး များနေ့ပြုလုပ်ရခြင်းရည်ရွယ်ချက်ကို ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ထူးချွန်အမျိုးသမီး ၁၈ ဦးအား ရှမ်း

ပြည်နယ် ဗမာတိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး နှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၏ဇနီး ရှမ်းပြည်နယ်အမျိုး သမီးရေးရာအဖွဲ့၊ ပြည်နယ်မိခင်နှင့်ကလေးစောင့် ရှောက်မှုကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့နာယက ဒေါ်နန်းရွှေမြင့် တို့က ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ချီးမြှင့်ပေးခဲ့ကြ သည်။ **မောင်မောင်သန်း(တောင်ကြီး)**

### တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားလူငယ်များ ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေးမြင့်မားရေး ဆွေးနွေးပွဲများကျင်းပ



ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၄

တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားလူငယ်များအား လုပ်ငန်းခွင် မဝင်မီ လိုအပ်သော အရည်အသွေးများ တိုးတက် လာစေရန် Myanmar Youth Empowerment Organization (MYEO) ၏ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ဇူလိုင် ၃ ရက် ညနေ ၃ နာရီတွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် သိပ္ပံခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

“ကျောင်းသားတွေအနေနဲ့လည်း ကျောင်းပတ် ဝန်းကျင်အပြင် ပြင်ပကဗဟုသုတတွေကို လေ့လာ

ပါ။ ကျောင်းစာမှာပဲပြီးမနေဘဲ လေ့လာပါ။ အခြား သူတွေကိုလည်း ပြန်လည်ပို့ချပေးပါလို့ ပြောချင် တယ်” ဟု MYEO မှ Director မစုပြည့်စုံက ပြောကြားသည်။

ယင်းနေ့အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် ပညာသင်ဆု အစီအစဉ် များရှာဖွေမှု၊ မိမိတို့ပုံဖော်လိုသော အရာများ စိတ် အားထက်သန်သော အပိုင်းများကို ရှာဖွေခြင်း၊ နိုင်ငံခြားတွင်ပညာသင်ယူမှု၊ အလုပ်အကိုင်များ

လုပ်ကိုင်မှုတို့တွင် သိရှိထားရမည့်အရာများ၊ လူထု စကားပြောနည်းများ သင်ကြားခြင်း၊ ခေါင်းဆောင် မှုနှင့် အသင်းအဖွဲ့လိုက် လုပ်ဆောင်တတ်မှုများကို MYEO မှ ကျွမ်းကျင်သူများက ရှင်းလင်းဆွေးနွေး ကြကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် တက်ရောက်လာကြသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများက ၁၆ ဦးအဖွဲ့လိုက် ဖွဲ့စည်း ကာ မိမိတို့ စိတ်အားထက်သန်သော အရာများကို တစ်ဦးချင်းစီအလိုက် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကာ မျှဝေ ကြကြောင်း သိရသည်။

Myanmar Youth Empowerment Organization (MYEO) သည် ကျောင်းသား လူငယ်များအတွက် Oline Platform နှင့် Social Media များပေါ်မှ Digital နည်းပညာများဖြင့် Scholarship နှင့် Intership အခွင့်အရေးများ မျှဝေပေးခြင်း၊ တက္ကသိုလ်ကိုယ်စားပြုအစုအဖွဲ့ ခေါင်းဆောင်များရွေးချယ်ကာ သင်တန်းများပေးပြီး အနယ်နယ်အရပ်ရပ်ရှိ ကျောင်းများတွင်လည်း Personal and Professional Skill Development Workshops များပြန်လည်ကျင်းပကာ မျှဝေပေး ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးကြောင်း သိရသည်။

**မျိုးမင်းသိန်း(မရမ်းကုန်း) ဓာတ်ပုံ-မျိုးကြီး**

### ပူတာအိုဒေသ၌သာတွေ့ရသော ရှားပါးကျောက်ငါးလူးမျိုး စမ်းသပ်သားဖောက်၍ မြစ်ချောင်းများအတွင်းမျိုးစိုက်ထည့်

ပူတာအို ဇူလိုင် ၄

ကချင်ပြည်နယ် ပူတာအိုမြို့တွင် အအေးပိုင်းဒေသငါးမျိုးများ မျိုးသုဉ်း ပျောက်ကွယ်မည့်အန္တရာယ် ကာကွယ် ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ငါးမျိုးတိုးပွား မြှင့်မား လာစေရေးအတွက် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနက အောက်ဆန် ဂေါင်ကျေးရွာရှိ ငါးလုပ်ငန်းစခန်း၌ ဒေသငါးမျိုးဖြစ်သော ကျောက်ငါးလူး များ သားဖောက်အောင်မြင်ကြောင်း ခရိုင်ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှူးရုံးမှ သိရသည်။

ကျောက်ငါးလူးငါးမျိုးစိတ်ကို ဒီဒေသ မှာပဲတွေ့ရတာပါ။ ဒီငါးမျိုးဟာ ငါးထီး အလွန်ရှားပါးတဲ့ ငါးမျိုးဖြစ်လို့ ငါးသား ဖောက်တဲ့နေရာမှာ ငါးထီးရှာဖွေရ

ခက်ခဲတာမျိုးတော့ရှိတယ်။ အကောင် ရေ ၁၀၀ ကျော်လောက်တော့ သား ပေါက်ဖောက်ထားပြီးပြီဖြစ်တယ်” ဟု ခရိုင်ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးမြသိန်းက ပြောသည်။

ပူတာအိုငါးလုပ်ငန်းစခန်းက ဒေသ မျိုး ကျောက်ငါးလူးအပြင် ရွှေဝါ ငါးကြင်း၊ ငါးခုံးမ၊ တီလားဗီးယားငါး များ သားဖောက်ခြင်းများဆောင်ရွက် နေကြောင်း၊ ယင်းဒေသကျောက်ငါး လူးများသည် ပူတာအိုဒေသရာသီ ဥတုနှင့်ကိုက်ညီပြီး အခြားဒေသများ တွင် မရှင်သန်နိုင်ဘဲ ပူတာအိုဒေသ ၌သာ တွေ့ရသောငါးမျိုးဖြစ်ကြောင်း၊ အအေးပိုင်းဒေသ ရှားပါးငါးမျိုးများ ရှာဖွေစုဆောင်း သားဖောက်ကာ



မျိုးငါးများချန်၍ မျိုးပွားနှုန်းတိုးတက် စေရန် မြစ်ချောင်းအတွင်းသို့ပြန်လည် မျိုးစိုက်ထည့်ပေးလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။ **ဆန်းညွန့်(ပူတာအို)**

### တိုတိုထွာထွာဖတ်စရာ

#### အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း(ခွဲ) တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်

နောင်ချို နောင်ချိုမြို့နယ် ဆင်လမ်းစုကျေးရွာ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း (ခွဲ) အဆင့်တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်ခြင်းအခမ်းအနားကို ဇူလိုင် ၂ ရက် နံနက် ၉ နာရီ တွင် ကျင်းပသည်။

ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းထွန်းဟိန်၊ ရှမ်းပြည်နယ် သယံဇာတဝန်ကြီး ဒေါက်တာညီညီအောင်နှင့် မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဒေါ်မိမိ ကျော်တို့က အမှာစကားပြောကြားခဲ့ကြပြီး သပြေဝန်းတိုင်းရင်းသူလေးများက ရိုးရာအကများဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဆင်လမ်းစုကျေးရွာက တိုးနားအကဖြင့် လည်းကောင်း ကပြဖျော်ဖြေခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

**စိုးဝင်း (နောင်ချို)**

#### မြန်မာအမျိုးသမီးများနေ့ အထိမ်းအမှတ် သစ်ပင်စိုက်ပျိုး

ပေါက်

မြန်မာအမျိုးသမီးများနေ့အထိမ်းအမှတ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတော် ကို ဇူလိုင် ၃ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပေါက်မြို့၊ ဘိုးဘွားရိပ်သာဘုန်းတော် ကြီးကျောင်းတိုက် မြောက်ဘက်တွင်းပြင်နေရာ၌ ပျိုးပင် ၅၂၆ ပင်အား စုပေါင်းစိုက်ပျိုးခဲ့သည်။

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ မြို့နယ်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့၊ မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း၊ အိမ်တွင်းမူသက်မွေးလုပ်ငန်းပညာ သင်တန်းကျောင်းမှ သင်တန်းနည်းပြများနှင့် သင်တန်းသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ များ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ရတနာတန်းဝင် ကျွန်းပျိုးပင် ၂၀၀၊ လျှော်ဖြူပျိုးပင် ၃၀၀ နှင့် ဝါးပျိုးပင် ၂၆ ပင် စုစုပေါင်းပျိုးပင် ၅၂၆ ပင်ကို စုပေါင်းစိုက်ပျိုးခဲ့ကြသည်။

**ဉာဏ်တိုး(ပေါက်)**

#### ရမည်းသင်း

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရမည်းသင်းမြို့နယ် ကျီးနီကန်အနောက်ဘက် မြောင်းပေါင်အနီးတွင် ဇူလိုင် ၃ ရက် နံနက် ၈ နာရီက ဌာနဆိုင်ရာများ၊ အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းဝင်များ၊ ပြည်သူများကုမ္ပဏီများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပူးပေါင်း၍ အရိပ်ရပင် ၁၄၀၀ စုပေါင်းစိုက်ပျိုးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

**လှိုင်သန်းတင့် (ရမည်းသင်း)**

#### မန္တလေးတွင် မိုးရာသီအမှတ်တရ ပန်းချီပြပွဲ ပြသမည်

မန္တလေး မိုးရာသီ အမှတ်တရပေါင်းပန်းချီပြပွဲကို ဇူလိုင် ၆ ရက်မှ ၁၀ ရက်အထိ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်မြေသာစံမြို့နယ်ရှိ မန္တလေးတောင်ပန်းချီ ပြခန်း Mandalay Hill Art Gallery တွင် နေ့စဉ်နံနက် ၉ နာရီမှ ည ၉ နာရီ အထိ ဖွင့်လှစ်ပြသသွားမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါပန်းချီပြပွဲတွင် မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ စစ်ကိုင်း၊ မုံရွာ၊ မြင်းခြံနှင့် ပုဂံမှ ပန်းချီဆရာများ စုပေါင်းပြသမည်ဟု သိရသည်။ ပြသမည့် ပန်းချီအမျိုး အစားများမှာ ရေဆေး၊ ဆီဆေး၊ အခရိုက်လစ်၊ ခဲပန်းချီကား ၉၀ ကျော် ပါဝင်ပြသမည်ဖြစ်ပြီး ပန်းချီဆရာ ၇၀ ကျော် ပါဝင်မည်ဟု သိရသည်။

**ခင်ခင်ဝင်း(ပညာရေး)**

#### နှမ်းသီးနံ့ မှိုရောဂါများ ကာကွယ်နှိမ်နင်းရေးဆောင်ရွက်

ဂန့်ဂေါ နှမ်းခင်းများတွင် မှိုရောဂါများကို ကာကွယ်နှိမ်နင်းနိုင်ရန် ထရိုင်ကိုဒါးမား အကျိုးပြု အဏုဇီဝမှိုကို စမ်းသပ်အသုံးပြုသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဂန့်ဂေါ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

မြောက်ခင်ရန်းရွာ၊ နှမ်းခင်းရွာ၊ ရေရှင်မရွာ၊ တောင်ယာပြင်ရွာနှင့် မြောက် ကုန်းရပ်ကွက်တို့မှ မိုးနှမ်း စံပြကွက် ၂၅ ဧကရှိ စိုက်ခင်းများတွင် စမ်းသပ် အသုံးပြုသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

**စိန်ကျော်**

#### ထိုင်းအသက်အာမခံကုမ္ပဏီမှ နှစ်နာကြေးပေးအပ်

ရန်ကုန် ထိုင်းနိုင်ငံ ဗန်ကောက်မြို့၌ ယာဉ်တိုက်မှုကြောင့်သေဆုံးခဲ့ရသည့် မြန်မာ အလုပ်သမားတစ်ဦးအတွက် ထိုင်းအသက်အာမခံကုမ္ပဏီမှ ထိုင်းနိုင်ငံသုံး ဘတ်ငွေ ၇၅၀၀၀၀ အား ကျန်ရစ်သူမိသားစုထံ ဇူလိုင် ၂ ရက်က ပေးအပ်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာအလုပ်သမားဦးစောပွင့်ဦးသည် ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက်က ၎င်းအလုပ် လုပ်ကိုင်နေသည့်စက်ရုံမှ ပစ္စည်းမှာယူသည့်နေရာများသို့ ပစ္စည်းပို့ရန် ယာဉ်မောင်းနှင့်အတူထွက်ခွာလာစဉ် ဖက်ပဲဒန်နယ်မြေရှိ တံတားပေါ်၌ ယာဉ်တိုက်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး သေဆုံးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

**ပွင့်သစ္စာ**













**စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန  
မွေးမြူရေးဆိုင်ရာဆေးတက္ကသိုလ်  
ပထမနှစ်ဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာအကျဉ်းချုပ်**

၁။ မွေးမြူရေးဆိုင်ရာဆေးတက္ကသိုလ်၏ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ် တီရစ္ဆာန်ဆေးပညာ (DVM) (၆)နှစ်သင်တန်းနှင့် မွေးမြူရေးပညာ (BASC) (၄)နှစ်သင်တန်းသို့ တက်ရောက်ပညာသင်ကြားခွင့်ရရှိရန်အတွက် ၂၀၁၉ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အောင်မြင်သူများ လျှောက်ထားနိုင်သည်။  
၂။ (က) တီရစ္ဆာန်ဆေးပညာ (DVM) (၆)နှစ်သင်တန်းအတွက် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် စုစုပေါင်းရမှတ် (၄၃၀)မှတ်နှင့်အထက်ရရှိသူ အမျိုးသားဦးရေ (၅၀) ဦးနှင့် အမျိုးသမီးဦးရေ (၅၀) ဦး စုစုပေါင်း (၁၀၀) ဦး လက်ခံမည်။  
(ခ) မွေးမြူရေးပညာ (BASC) (၄)နှစ်သင်တန်းအတွက် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် စုစုပေါင်းရမှတ် (၃၈၀)မှတ်နှင့်အထက်ရရှိသူ အမျိုးသားဦးရေ (၇၅) ဦးနှင့် အမျိုးသမီးဦးရေ (၇၅) ဦး စုစုပေါင်း (၁၅၀) ဦး လက်ခံမည်။  
၃။ ဝင်ခွင့်လျှောက်ထားသူသည် -  
(က) တက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့် လျှောက်ထားချိန်၌ တည်ဆဲနိုင်ငံသားဖြစ်မှုပဒေအရအကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူ နိုင်ငံသား ဖြစ်ရမည်။  
(ခ) တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် မြန်မာစာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ သင်္ချာ၊ ဓာတုဗေဒ၊ ရူပဗေဒ၊ ဇီဝဗေဒဘာသာတွဲဖြင့် အောင်မြင်သူဖြစ်ရမည်။  
(ဂ) ၂၀၁၉ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ (၂၅) ရက်တွင် အသက် (၁၈) နှစ်ထက် မကြီးစေရ။  
(ဃ) ကျန်းမာရေးနှင့် ပြည့်စုံသူ ဖြစ်ရမည်။  
၄။ ပထမနှစ်ဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာသတ်မှတ်ပုံစံမှာ အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်းဖြစ်ပြီး မိမိအစီအစဉ်နှင့် (A4 Size) စာရွက်ဖြင့် ကွန်ပျူတာစာစီစဉ် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း တိုက်ရိုက် လျှောက်ထားရန် ဖြစ်ပါသည်။  
၅။ ပထမနှစ်ဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာနှင့်အတူ အောက်ဖော်ပြပါ အထောက်အထားများ ပူးတွဲ တင်ပြရမည် -  
(က) တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်မြင်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာကျောင်းအုပ်ကြီး၏ထောက်ခံချက် (မူရင်း)  
(ခ) တက္ကသိုလ်ဝင် အမှတ်စာရင်း (မူရင်း)  
(ဂ) အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ကြောင်းရစာခန်းကျေးဇူး/ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး/သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးမှူး တို့၏ ထောက်ခံချက် (မူရင်း)  
(ဃ) လျှောက်ထားသူနှင့် မိဘနှစ်ပါးတို့၏နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ် (မိတ္တူ)  
(င) လိုင်စင်စာတံပုံ (၄)  
၆။ လျှောက်လွှာကို မွေးမြူရေးဆိုင်ရာဆေးတက္ကသိုလ်၊ ကျောင်းသားရေးရာဌာန၊ (ရေဆင်း)သို့ လိပ်စာဖြင့် ၃၀-၁၀-၂၀၁၉ ရက် (သောကြာနေ့) နောက်ဆုံးထား၍ တိုက်ရိုက်ပေးပို့ လျှောက်ထားရမည်။ သတ်မှတ်ရက်ထက် နောက်ကျသော လျှောက်လွှာများ မပြည့်စုံသော လျှောက်လွှာများအား ထည့်သွင်းစဉ်းမည်မဟုတ်ပါ။ မမှန်မတရားစွာဖြင့် လျှောက်ထားကြောင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိပါက ရွေးချယ်ခြင်းခံရစေကာမူ ပယ်ဖျက်ခြင်း၊ တက္ကသိုလ်မှ ထုတ်ပယ်ခြင်း ခံရမည်။  
၇။ အကယ်၍ မွေးမြူရေးဆိုင်ရာဆေးတက္ကသိုလ်သို့ ဝင်ခွင့်မရရှိပါက တက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့် ဆုံးရှုံးမှုမဖြစ်စေရန်အတွက် တက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့် စိစစ်ရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့က ကြေညာသတ်မှတ်ထားသော နည်းလမ်းအတိုင်း တက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့် လျှောက်လွှာအိတ်ဖြင့် အခြားတက္ကသိုလ်များသို့လည်း လျှောက်ထားရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။  
၈။ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ (၆) ခု (နာဂ၊ နေ၊ ပအိုဝ်း၊ ပလောင်၊ ကိုးကန့်၊ ဝ) နှင့် နိုင်ငံတော်မှထုတ်ပြန်ထားသော ဒေသခံက ခံစားခွင့်ရှိသည့် သွားလာရေးနှင့် လူမှုရေးဆိုင်ရာဆေးပညာများ တီရစ္ဆာန်ဆေးပညာနှင့် မွေးမြူရေးပညာကို အမှန်တကယ် ဝါသနာပါပြီး မိမိဒေသခံမြို့ရေးအတွက် တာဝန်ယူနိုင်မည့် ထမ်းဆောင်နိုင်မည့် တီရစ္ဆာန်ဆေးပညာဆိုင်ရာ ပေါ်လွန်းလာစေရေးအတွက် ဤတက္ကသိုလ်မှ တီရစ္ဆာန် ဆေးပညာ (DVM) (၆)နှစ်သင်တန်း လက်ခံမည့် စုစုပေါင်း (၁၀၀) ဦး၏ (၁၀) ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်သည့် (၁၀) ဦးနှင့် မွေးမြူရေးပညာရင်းများ ပေါ်လွန်းလာစေရေးအတွက် ဤတက္ကသိုလ်မှ မွေးမြူရေးပညာ (BASC) (၄)နှစ်သင်တန်း လက်ခံမည့် စုစုပေါင်း (၁၅၀) ဦး၏ (၁၀) ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်သည့် (၁၅) ဦးတို့ကို သီးခြား စဉ်းစားရွေးချယ်မည်ဖြစ်ပါသည်။  
၉။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက မွေးမြူရေးဆိုင်ရာဆေးတက္ကသိုလ်၊ ကျောင်းသားရေးရာဌာန ဖုန်း (၀၆-၃၄၆၆၆၆)၊ ဒုတိယမိမိမာတူချုပ် (သင်ကြား) ဖုန်း (၀၆-၃၄၆၆၆၆) တို့ကို ချစ်ချစ်အတူဆုံး ဆက်သွယ် စုံစမ်းနိုင်ပါကြောင်းနှင့် မွေးမြူရေးဆိုင်ရာဆေးတက္ကသိုလ်၏ website ဖြစ်သော www.uvsyzein.edu.mm တွင် ကြည့်ရှုရယူနိုင်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

**လျှောက်လွှာနမူနာပုံစံ  
မွေးမြူရေးဆိုင်ရာဆေးတက္ကသိုလ်  
ပထမနှစ်ဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာ  
(တီရစ္ဆာန်ဆေးပညာ/မွေးမြူရေးပညာ)  
(၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အောင်မြင်သူများအတွက်သာ)**

ဓာတ်ပုံ  
တစ်ပုံကပ်  
သုံးပုံပုတွဲ

ကျောင်းသား/ ကျောင်းသူ	အဖ (အရင်း)	အမိ (အရင်း)

၁။ အမည်  
၂။ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားအမှတ်  
၃။ လူမျိုး  
၄။ ကိုးကွယ်သည့်ဘာသာ  
၅။ မွေးသက္ကရာဇ် (တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုခွင့်တောင်းခံစဉ်အတိုင်း)

အဖ (အရင်း)	အမိ (အရင်း)

၆။ မိဘအလုပ်အကိုင်/ရာထူး/ဌာန  
၇။ မိဘနေရပ်လိပ်စာ၊ ဖုန်းနံပါတ်

၈။ ဝင်ခွင့်လျှောက်ထားသူ၏ ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာနှင့် ဖုန်းနံပါတ်  
၉။ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲခံအမှတ် ..... ခုနှစ် ..... စာစစ်ဌာန ..... ရမှတ်ပေါင်း.....  
၁၀။ တက်ရောက်လိုသည့်သင်တန်း  
တီရစ္ဆာန်ဆေးပညာ (၆)နှစ်သင်တန်းနှင့် မွေးမြူရေးပညာ (၄)နှစ်သင်တန်း စသည်တို့တွင် တက်ရောက်လိုသည့်သင်တန်းကို ဦးစားပေးအလိုက် တိကျမှန်ကန်စွာ ဖြည့်စွက်ရေးသားရန်။  
(က) ပထမဦးစားပေး .....  
(ခ) ဒုတိယဦးစားပေး .....  
၁၁။ ဝန်ခံချက်  
အထက်ဖော်ပြပါ အချက်အလက်များ မှန်ကန်ပါသည်။  
ရက်စွဲ.....  
ဝင်ခွင့်လျှောက်ထားသူလက်မှတ်  
အထက်ဖော်ပြပါ အချက်အလက်များ မှန်ကန်ပါသည်။  
ရက်စွဲ.....  
မိဘ/အုပ်ထိန်းသူလက်မှတ်

**ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ် (၁၃) လူနေရပ်ကွက်အမှတ် (၁၃) သမာဓိလမ်း၊ မြေကွက်အမှတ် (၈၄၃) ဧရိယာ (၄၀ x ၆၀) ပေ၌ ဦးဆွေတင် + ၃ အမည်ပေါက်ပါမစ်မြေကွက် အရောင်းအဝယ်ကုန်ကုန်နိုင်ပါကြောင်းကြေညာခြင်း**

အထက်ဖော်ပြပါမြေကွက်ကို မြေပေါ်မစ်တွင် တရားဝင်အမည်ပေါက် နေကြသူများဖြစ်သည့် (၁)ဦးဆွေတင် (၁၂/လမတ(နိုင်)၀၁၅၀၉၈) (၂)ဦးဆွေတင် (၁၂/လမတ(နိုင်)၀၁၅၀၉၈) (၃)ဦးဆွေတင် (၁၂/လမတ(နိုင်)၀၁၅၀၉၈) (၄)ဦးဆွေတင် (၁၂/လမတ(နိုင်)၀၁၅၀၉၈) တို့က တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်မှုအဖြစ် အရပ်အရင်းကင်းရှင်းစွာ လက်ခံထားပိုင်ဆိုင်ကြ ပါကြောင်းနှင့် လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိပါကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုသည့်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့အစည်းက အပြုအမူပိုင်ဝယ်ယူရန် (စရန် ၄၉) များပေးဆွဲ ထားခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါမြေကွက်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပိုင်ရှင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသည့် ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့အစည်းက ဤကြေညာပါသည့်နေ့မှ (၁၄) ရက်အတွင်း တိကျ နိုင်ငံသားစာရွက်စာတမ်းမူရင်းများနှင့်တကွ လာရောက်တန်ကြွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်နေ့ရက်ကုန်သည့်အထိ ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့အစည်းက မြေကွက် အရောင်းအဝယ်ကိစ္စပေးနှင့်အညီ ဦးဆွေတင်သည်တိုင်အောင်ဆက်လက်ဆောင်ရွက် မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ကြေညာပါသည်။  
( လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်များအရ )

ဦးဆွေတင် (LL-B)      ဦးဆွေတင် (LL-B)  
အထက်တန်းရွေးချယ် (ဧည့်-၂၅၀၆၆)      အထက်တန်းရွေးချယ် (ဧည့်-၂၅၀၆၆)  
Ph-09 253995848, 09-798420119      Ph-09-4200 73685  
အမှတ်(၅၀) ပ-ထမ်း အခန်း(၂-၂) ဘဏ်လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

**သန်းသန်းမြင့်ဦး**  
ဒဂုံမြို့နယ်အရှေ့ပိုင်း၊  
ပြောက်ပိုင်း၊ တောင်ပိုင်း၊  
သိပ်တင်းလေးမြို့နယ်ရှိ  
ပြေကွက်များ  
ရေးကောင်းပေးဝယ်သည်။  
09-420067001  
09-428777677

**လင်းဝသုန်**  
ဒဂုံမြို့နယ်ပိုင်း၊ အရှေ့ပိုင်း၊  
တောင်ပိုင်းနှင့် ဒဂုံသိပ်တင်းမြို့  
ပြေကွက်များပေးဝယ်ယူမှုပုံစံ၊  
ပိုင်ရှင်များ ရွေးချယ်နှင့်တကွ  
ဆက်သွယ်ပေးပါရန်။  
09-960736125  
09-965071978  
09-455037978

**ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန  
မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး  
အိတ်ပိတ်လေလံခေါ်ယူခြင်း**

၁။ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနပိုင် ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ပြည်တော်သစ်အိမ်ရာရှိ (၆)ခန်းတွဲ (၄)ထပ်၊ တိုက် အမှတ် (၂) (၃) (၄) (၅) (၆) အဆောက်အအုံဟောင်း (၅) လုံးအား မြို့ဖျက်ရှင်းလင်း နိုင်ရေးအတွက် လေလံတင်ခေါ်ယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသဖြင့် စိတ်ပါဝင်စားသူ များအနေဖြင့် အိတ်ပိတ်လေလံတင်သွင်းနိုင်ရန် စိတ်အပ်ပါသည်။  
(က) လေလံလျှောက်လွှာ - ၅-၇-၂၀၁၉ ရက်မှ ၁၈-၇-၂၀၁၉ ရက်အထိ ရောင်းချမည့်ရက် (ရုံးချိန်အတွင်း)  
(ခ) လေလံလျှောက်လွှာ - မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး၊ အမှတ်(၂၂၈/ ၂၃၄) ဝိုင်းချုပ်အောင်ဆန်းလမ်း၊ ဝိုင်းတတောင်မြို့နယ်။  
(ဂ) လေလံလျှောက်လွှာ - ၂၃-၇-၂၀၁၉ ရက် (ရုံးချိန်အတွင်း) နောက်ဆုံးတင်သွင်းရမည့်ရက်  
၂။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များသိရှိလိုပါက ဖုန်း-၀၁-၃၇၅၀၃၇၊ ၀၁-၃၈၇၂၂၂ သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။  
**အဆောက်အအုံဟောင်းဖျက်သိမ်းရှင်းလင်းရေးကော်မတီ**

**“ကွန်ဒို/တိုက်ခန်းများအား ညှိနှိုင်းဈေးဖြင့် ချောင်းမည်”**  
Ph: 01 510600, 09 5012951, 09 5185539

၁။ ဝမ်းရောင်း၊ မြေကွန်ဒို (1450sqft) Lift M1, B2, A/C3	2200L
၂။ ဒဂုံ၊ နေရပ်ကွက် (1600sqft) Lift M2, B1, မြင့်မြင့်	2200L
၃။ လှိုင်၊ အောင်မွေကွန်ဒို (1436sqft) Lift M2, B1, မြင့်မြင့်	2000L
၄။ ကမရ၊ နေရပ်ကွက် (1350sqft) Lift M1, B1, မြင့်မြင့်	1800L
၅။ သယံဇာတ၊ မလိကကွန်ဒို (900sqft) Lift M1, B1, A/C3 မြင့်မြင့်	1700L
၆။ ဝေပျာသီရိကွန်ဒို (1600sqft) Lift M2, B1	1600L
၇။ ကမရ၊ ရွှေကွန်းကွန်ဒို (1100sqft) Lift M1, B2, မြင့်မြင့်	1550L
၈။ တ/ဥပဒေ၊ အောင်လမ်းသန် (18x56) Lift M1, B1, မြင့်မြင့်	870L
၉။ တ/ဥပဒေ၊ ခေါင်လမ်း (18x54) Lift M1, B1, မြင့်မြင့်	820L
၁၀။ တ/ဥပဒေ၊ လမ်းသန် (19x54) I/F B3 မြင့်မြင့်	600L

Facebook Page - "Soe San (Lynn) Realestate Co.,Ltd"  
တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုပုံစံနိုင်ပါသည်။

**အထူးလျှော့ဈေးဖြင့် ကွန်ဒို အမြန်ချောင်းမည်**

၁။ ကမရ၊ Time City အဆင့်မြင့်ကွန်ဒို (၁၆၄၀) စတုရန်းပေ အကျယ်ရှိ M-1, B-2 ဈေးနှုန်း - ၄၀၀၀ သိန်း  
၂။ ဒဂုံမြို့နယ်၊ MWEA တာဝါ (၁၄၀၀) စတုရန်းပေ အကျယ်ရှိ M-2, B-1 (မြင့်မြင့်) ဈေးနှုန်း - ၂၃၅၀ သိန်း  
၃။ ရန်ကင်း၊ ဘောက်ထော်ကွန်ဒို (၁၆၅၀) စတုရန်းပေ အကျယ်ရှိ M-2, B-1 (မြင့်မြင့်) ဈေးနှုန်း - ၂၃၀၀ သိန်း  
၄။ လှိုင်၊ GEMS အဆင့်မြင့်ကွန်ဒို (၉၀၀) စတုရန်းပေ အကျယ်ရှိ M-1, B-1 (မြင့်မြင့်) ဈေးနှုန်း - ၂၂၀၀ သိန်း  
၅။ ကျောက်တံတား၊ Central Tower (၁၃၅၀) စတုရန်းပေ အကျယ်ရှိ M-1, B-1 (မြင့်မြင့်) ဈေးနှုန်း - ၁၈၀၀ သိန်း  
၆။ ပုဇွန်တောင်၊ East Point Condo (၁၆၀၀) စတုရန်းပေ အကျယ်ရှိ M-1, B-2, F.F (မြင့်မြင့်) ဈေးနှုန်း - ၁၄၀၀ သိန်း  
၇။ မရမ်းကုန်း၊ (၉) မိုင်၊ Ocean Condo (၁၃၀၀) စတုရန်းပေ အကျယ်ရှိ M-1, B-2 (မြင့်မြင့်) ဈေးနှုန်း - ၁၃၅၀ သိန်း  
၈။ ဝိုင်းတတောင်၊ Time Square Condo (၆၅၀) စတုရန်းပေ အကျယ်ရှိ B-2 (Lift+တားပါကင်ပါ) ဈေးနှုန်း - ၆၉၀ သိန်း  
**09-42288894, 09-42288893, 09-42288892**

**အဆောက်အအုံတစ်ခုလုံး (သို့) တစ်လွှာလုံး**



**ငှားမည်**

New World Office  
Page တဲသို့ အထောက်အကူ  
ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုပါ  
အမြန်ဆုံး ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုပါ  
09 515 7168, 09 96 515 7168, 09 76 515 7168  
အထူးလျှော့ဈေးပေးပါ။ အခွင့်အလမ်းပါ။ ချစ်အုန်း

**Digital ခေတ်ကြီးမှာ အစောင့်မြင်မှုအတွက်**



◆ MCC မှာ ပညာသင်ပေး  
B.Sc (Hons.) Computing (Information System)  
တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုပါ  
University of Greenwich, UK

◆ MCC မှာ အလုပ်သင်ပေး  
MCC မှာ လက်တွေ့လုပ်စေကြတဲ့  
IT Project ကြီးတွေမှာ  
On-the-Job Training (OJT)  
အလုပ်သင်ပေးပါမယ်

◆ MCC မှာ အလုပ်ခေါ်ပါ  
တဲ့ ချီးမြှင့်ပေးပေးပါမယ် (၁၀၀%)  
MCC က အလုပ်ခေါ်ပေးပါမယ်

**Enroll Now**

**သင့်ဘဝ အစောင့်မြင်မှုအတွက် MCC**

MCC.i (Ygn)Tel : 01-246634, 01-245762  
MCC.i (Mdy)Tel : 09-402671562  
MCC.i (Npt)Tel : 09-254148940, 09-31354842, 09-457733191  
www.facebook.com/mcc.institute





“CB Bank ပုသိမ်(မဟာဓဇ္ဈာလလမ်း)ဘဏ်ခွဲငယ်အား နေရာပြောင်းရွှေ့ပွင့်လှစ်ခြင်း။”

သမဝါယမဘဏ်လီမိတက် CB Bank ၏ ပုသိမ် (မဟာဓဇ္ဈာလလမ်း)ဘဏ်ခွဲငယ်အား ယခင် နေရာမှ အောက်ပော်ပြပါနေရာသို့ ပြောင်းရွှေ့ပွင့်လှစ်ပြီး ပြစ်ပါကြောင်းနှင့် ဘဏ် လုပ်ငန်းနှင့်ပြည့်တွင်းငွေလွှဲလုပ်ငန်းများ စတင်ဆောင်ရွက်နိုင်ပြီဖြစ်ပါကြောင်း မိတ်ပြောသု များအား သတင်းကောင်းပါအပ်ပါသည်။



**ပုသိမ် (မြတ်လေးလမ်း) ဘဏ်ခွဲ**

တိုက်အမှတ်(၁)၊ မြတ်လေးလမ်းနှင့်ငှါလမ်းထောင့်၊ အမှတ် (၆) ရပ်ကွက်၊ ပုသိမ်မြို့နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး။

Tel : (95) 042 23957

Fax : (95) 042 23958 / 23959 / 23960 / 23961 / 23962

Email : [contact@cbbank.com.mm](mailto:contact@cbbank.com.mm) / Contact Center : (01) 2317770

**ဓမ္မသုခမဟာစည်သာသနာ့ရိပ်သာ**  
**ဝါတွင်းလစဉ် (၇)ရက်တရားစခန်း**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ဗိုလ်ချုပ်ပြတိုက်လမ်း၊ ရွှေကြက်ယက်ကျောင်းတိုက်ဝင်း၊ ဓမ္မသုခမဟာစည်သာသနာ့ရိပ်သာ၌ ဒေါက်တာကိတ္တိသာရ (ချောင်းဦးဆရာတော်)မှ နှစ်စဉ်ကျင်းပသော ဝါတွင်းကာလ တရားစခန်းပွဲများကို (၇)လ၊ (၈)လ၊ (၉)လ၊ (၁၀)လ တို့တွင် လစဉ် ၁၁ ရက်နေ့မှ ၁၇ ရက်နေ့ထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါ၍ တရားအားထုတ်လိုသူများ ဖုန်း-၀၉-၇၈၀၀၀၃၄၅၆၊ ၀၉-၇၉၅၀၀၅၃၆၆၊ ၀၉-၅၀၀၅၀၅၅၉ သို့ စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ပြီး လစဉ် (၁၀)ရက်နေ့ ညနေအရောက်လာရပါမည်။ စနေ-တနင်္ဂနွေအားလပ်ရက်များ စခန်းပွဲကာလတွင် သောကြာလာ တနင်္ဂနွေပြန် အားထုတ်နိုင်ပါသည်။ အသက်အရွယ်ကြီးသူများကို ဦးစားပေးလက်ခံပါမည်။ ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်ရပါမည်။

**ဒေါက်မဂ်လာ**  
 အိမ်ပြောင်း/ရွှေ့လှုပ်ငန်း  
 မြို့တွင်း/နယ်စပ်  
**၀၉၄၂၈၇၇၃၃၀၀**  
**၀၉၄၂၈၇၇၃၃၅၅**

**မဂ်လာပါ**  
 အိမ်ပြောင်း/အိမ်ရွှေ့လှုပ်ငန်း  
 မြို့တွင်း/နယ်စပ်များအတွက်  
 ဖျော်ရွှင်ချိုသာစွာဖြင့်  
 Box စာမျက်နှာဖြင့်  
 အလုပ်သမားစဉ်ပေးသည်။  
**၀၉-၄၅၀၀၄၂၇၀၄**  
**၀၉-၂၅၀၀၉၅၅၆**  
**၀၉-၄၂၀၀၉၆၂၉၆**

**Asia Dragon (အာရှဒရဂွန်)**  
 အောင်ယာ (ခရီးစဉ်) 12,000/-  
 ငွေစာဘောင် (ခရီးစဉ်) 15,000/-  
 ကျိုက်ထီး (ခရီးစဉ်) 12,000/-  
 ဝတ် (စုစည်းစားဆွဲ) ဝတ်စုံ (ခရီးစဉ်) 75,000/-  
 မြဝတီ၊ စစ်အာဏာ၊ အားဆုံ (ခရီးစဉ်) 100,000/-  
 ၀၉ ၃၀၀ ၃၀၀ ၃၀, ၀၉ ၃၀၀ ၃၀၀ ၉၀, ၀၉ ၇၉၉ ၁၀၀ ၁၀၀, ၀၉ ၇၉၇ ၁၀၀ ၁၀၀

**ဆရာဒွေ နှင့် သမီး-ဆရာမ ဒွေစန္ဒာလွင်**  
**သား-ဆရာ ဒွေသုရိန်ဝင်း**  
**အင်္ဂလိပ်စာ သင်္ဘော၊ အရေးနှင့် 4 Skills**  
 တစ်နိုင်လုံးမှာ မူလတိုင်းသင်ကြားသော သုံးဆင့်သင်နည်းသစ် စာအုပ် (၁/၃တွဲ) အမြို့ဖြူ ဆိုင်တိုင်းတွင်ရရှိ၊ တစ်ပတ်(၅)ရက် (၅)လတက်ရုံနှင့် လုံးဝရေတတ်မည်။ တွဲကြို တွဲရာ ၁၀-တန်းခြေ/အောင်၊ အလုပ်ဝင်နေသူ အရွယ်မရွေးတက်ပါ။ အခြေခံညီညွတ် စာအုပ်အသစ်နှင့် မဖြစ်မနေတက်ပါ။  
 ရက်စွဲ (၃/၆/၈)ရက်နေ့ (၁/၃)တန်းခွဲသစ်ဖွင့်မည်။ လစဉ်တန်းခွဲသစ် ဖွင့်မည်။  
**4 Skills နိုင်ငံတကာအဆင့်မီသင်ကြားမှု**  
 ၂၂၄၂ ပန်းဆိုးတန်း(ထက်)ရုံးတံတားအဆင့်၊ ဖိဖျိင့်အနီး၊ ရန်ကုန်မြို့။  
**Ph: 01-375970, 0951 72096, 09254541441**

**(၂၀)ကြိမ်မြောက် ဝါဆိုသင်္ကန်း ကပ်လှူပူဇော်ပွဲ**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရေတာရှည်ရပ်ကွက်၊ ရေတာရှည်လမ်းသစ်၊ ကလျာဏာရာမကျောင်းတိုက် ရွှေကျင်ကျောင်းသစ်(ထားဝယ်ကျောင်း)၌ တပည့်ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများနှင့် သဒ္ဓါဖြူစင် ကုသိုလ်ရှင်များက (၂၀)ကြိမ်မြောက် ဝါဆိုသင်္ကန်းကပ်လှူပူဇော်ပွဲကို (၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ ဝါဆိုလဆန်း ၆ ရက်) ၇-၇-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၉ နာရီတွင် ပြုလုပ်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသောကြောင့် ကုသိုလ်ပွားများနိုင်ရန်အတွက် တပည့်ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမ အပေါင်းသူတော်ကောင်းတို့အား အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။  
**တပည့်ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများ**  
**ရွှေကျင်ကျောင်းသစ်**  
**ဖုန်း ၀၉-၄၃၃၁၉၉၃၇**

**လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန**  
**မန္တလေးလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်း**  
**မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးမြို့**  
**(အိတ်စွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)**

၁။ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်၊ မန္တလေး လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်းမှ အောင်မြင်စွာ ပြုလုပ်ပေးနိုင်အောင် တင်ဒါခေါ်ယူရန်အတွက် အိတ်စွင့်တင်ဒါ ဖိတ်ခေါ်ခံပါသည်။

စဉ်	တင်ဒါအမှတ်	လုပ်ငန်းအမည်
(က)	1-30(T)/MESC/2018-2019	ခရိုင်/မြို့နယ်များအတွက် ဓာတ်အားခွဲရုံပစ္စည်း(၂၀)မျိုးအား (1 Lot) ဖျော်ရွှင်ဖြင့်ဝယ်ယူရန်။
(ခ)	1-31(T)/MESC/2018-2019	မန္တလေးလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်း၏ အိတ်စွင့်ဖြင့် 11kV Out-Fit Meter with CT&PT Combined Unit (25-50/5A)(55)Set နှင့် 11kV Out-Fit Meter with CT&PT Combined Unit (100-200/5A)(5)Set စုစုပေါင်း (60)စုံအား ဝယ်ယူရန်။

၂။ အိတ်စွင့်တင်ဒါပုံစံနှင့် စည်းကမ်းချက်များကို ၄-၇-၂၀၁၉ ရက်တွင်စတင်၍ ရောင်းချမည်ဖြစ်ပြီး ၂၄-၇-၂၀၁၉ ရက်၊ ၁၄-၀၀ နာရီတွင် တင်ဒါဖိတ်မည်ဖြစ်ပါသည်။  
 ၃။ တင်ဒါခေါ်ယူမှုအတွက် အသိပေးကြေညာချက်၊ တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ရုံးချုပ်အတွင်း အောက်ပါ လိပ်စာတွင် လာရောက်ရုံးစစ်ပေးနိုင်ပါသည်။  
**မန္တလေးလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်း(ရုံးချုပ်)**  
 ၂၇လမ်း၊ ၇၇-၇၉ကြား၊ ရမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့၊ ဖုန်း-၀၂-၄၄၆၅၀၂၁၊ ၀၂-၄၄၆၅၀၀၀

**အပုံမြို့သစ်**  
**အရှေ့ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း၊**  
**တောင်ပိုင်း၊ ဆိပ်ကမ်း၊**  
**မြေကွက်များအထူး**  
**ဈေးကောင်းပေးပါမည်။**  
**၀၉-၅၀၈၉၃၅၄**  
**၀၉-၅၀၈၉၃၅၅**

**ရောင်ခြည်ထစ်**  
 အိမ်ပြောင်း/အိမ်ရွှေ့လှုပ်ငန်း  
 10', 14', 15' တားများဖြင့်  
 လုပ်သားအမြင့်အားဖြင့်  
 ဝန်ဆောင်မှုပေးပါမည်။  
**Ph: 09-450454771**  
**09-450454772**  
**09-450454773**

**REAL LIVES REAL STORIES**  
 volume - 51  
 စုလှိုင်လ-ထွက်ကြီး  
 ၀၉၅-၇၉-၆၀-၆၀-၁၀၁ ၂၀

■ မြန်မာနိုင်ငံရေးစစ်တပ်ရင်ဆိုင်မှုတွင် အသုံးစွဲခဲ့ရသည့် စွမ်းအားရင့်တမ်းစွာဖြင့် ဖွင့်ဟဝန်ခံချက်နှင့် ၁၀၀၀ရီးလမ်းကို ပုံစံအမျိုးမျိုးဖြင့် ဖြတ်သန်းနေကြသူများ

■ တောင်းရမ်းစားသောက်နေသည့်ဘဝမှ မထင်မှတ်ဘဲ လူသတ်မှုဖြင့် တောင်ကျခဲ့သည့် ဆယ်ကျော်သက်မလေး ■ စစ်ဘေးရှောင်ဒုက္ခသည် စခန်းမှ ပရဟိတသမား ■ နှစ်ပေါင်း၂၀ကျော် အကျဉ်းကျခံရသည့် နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားတစ်ဦး၏ ဖြတ်သန်းမှု ■ အသက် ၁၅နှစ်ကတည်းက နတ်ကတော်ဖြစ်ခဲ့သူ ■ စာနယ်ဇင်းလောကထဲမှ ကိုဦးဆွေ၏ ဖွင့်ဟသံ

**နေ့ကုန် မိုက်ချပ်လိမ်းဆေး**  
**အဆီကျသောက်ဆေး**  
 ရန်ကုန်တိုင်းရင်းဆေးအရောင်းဆိုင်များ ၀၁၂၀၀၄၉၁၊ ၀၉၅၀၄၁၂၃၀။  
 မန္တလေး၊ အောင်သုခ၊ သခင်ရုံ (မြေညီ) ၀၉၉၅၅၄၅၄၅၅။

**မဆလာ**  
 (ဖမ်းဆီးမှုအတွက်) အမှတ်(၁၃၀)၊ ငါးထပ်ကြီးဘုရားလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
 ဖုန်း - ၀၁ - ၅၄၆၂၂၂၊ ၀၉၅၀၀၀၅၀၅၀၊ ၀၉၅၆၆၆၆၆၆၆၊ ၀၉၂၅၀၀၉၉၉၂၆

**SAMSUNG QLED 8K LAUNCH PROMOTION**  
 10<sup>th</sup> June - 10<sup>th</sup> July, 2019

Facebook: samsungmyanmar, Instagram: samsungmyanmar, YouTube: samsungmyanmar, Twitter: samsungmyanmar

**ငွေသားလက်ဆောင်ပြန်လည်ပေးအပ်မည့် Promotion အစီအစဉ်**

Model အမျိုးအစားများ	ပုံမှန်ဈေး(မှတ်)	စတင်ဈေး(မှတ်)	Promotion ဈေးနှုန်း(မှတ်)
UA32N4003AKXXT	270,000	22,000	248,000
UA43N5003AKXXT	449,000	44,000	405,000
UA43RU7100KXMR	670,000	44,000	626,000
UA50RU7100KXMR	840,000	50,000	790,000
UA49RU7300KXMR	990,000	66,000	924,000
UA55RU7100KXMR	1,080,000	80,000	1,000,000
UA55RU7300KXMR	1,150,000	120,000	1,030,000
UA55RU7400KXMR	1,200,000	130,000	1,070,000

**တီဗီလက်ဆောင်တစ်လုံးလက်ဆောင် Promotion အစီအစဉ်**

Model အမျိုးအစားများ	တီဗီလက်ဆောင်များ
UA65RU7300KXMR	32" HD TV (Flat)
UA65RU7400KXMR	
QA55Q6DRAXMR	43" FHD TV (Flat)
QA65Q6ORAKXMR	
QA75Q6DRAXMR	43" UHD TV (Flat)
QA82Q6ORAKXMR	50" UHD TV (Flat)
QA65Q900RBKXXT	55" QLED TV (Flat)
QA75Q900RBKXXT	65" QLED TV (Flat)
QA82Q900RBKXXT	75" QLED TV (Flat)

**ဖျံ-၅-ကောင်**  
 အမှတ်တံဆိပ်  
**ဆီးချို-သွေးချိုကျဆေးနှင့် သွေးတိုးကျဆေးကို**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ မန္တလေးနှင့် တောင်ကြီးမြို့ရှိ မြန်မာဆေးအရောင်းဆိုင်ကြီးများမှ တဆင့် တစ်ပြည်လုံးသို့ ဖြန့်ချိလိုက်ပါပြီ။  
**ပင်ရင်း - ဒေါက်တာစိုးမြင့်အောင် (ဝါးဝယ်မ)**  
**Ph.D (Alternative Medicines)**  
 ဖျံ-၅-ကောင် တိုင်းရင်းဆေးခန်း၊ အမှတ်-၁၃၉ (မြေညီထပ်)၊ ၄၂ လမ်း၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း- 01- 838 0175 / 392 594

• သွေးတိုးရောဂါ  
 • နှလုံးသွေးကြောကျဉ်းရောဂါ  
 • ဆီးချိုသွေးချိုရောဂါ  
 • လေဖြတ်ရောဂါရှိသူများ  
 • အသက်အရွယ်ကြီးသူများနှင့်  
 • အဝလွန်သူများအတွက်

ရွေးချယ်စားသုံး/ရောင်ကြည်သင့်သည့် ဆီအမျိုးအစားများကို လမ်းညွှန်ဖော်ပြပေးထားသော

**စားသုံးဆီနှင့် ကျန်းမာရေး**

ဒေါက်တာခင်မောင်လွင် (FAME)

၀၁-၃၆၈၂၁၉, ၃၆၈၅၀၈၃, ၃၆၈၅၆၀၉

**ထွက်ပါပြီ**

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း**

ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (၁၃)ရပ်ကွက်၊ သံသုမာလမ်း၊ အမှတ် (၉၆၃) နှစ်ခန်းတွဲ RC(၈)ထပ်ခွဲတိုက်မှ ၆-လွှာ A1 (ခေါင်းရင်းခန်း)၊ ဧရိယာ (၁၀၀၇) စတုဂံပေရှိ ကျွန်ုပ်တို့၏ဆီလီကွန်မြို့နယ်နှင့်တကွ ရေမီးအပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို ဦးနေဝင်း [၁၂/ အစန(နိုင်) ၀၂၉၇၃၃၂ ထပ်မှ ကျွန်ုပ်တို့၏ဆီလီကွန်မြို့နယ်နှင့်တကွ ဦးနေဝင်းထွန်း [၁၂/ ၂၂၀၀ (နိုင်) ၁၆၁၄၉၁]၊ ဒေါ်ခင်မြမြတ်အောင် [၁၂/ ၉၀၀ (နိုင်) ၂၁၃၃၃၃] တို့မှ အပြီးအပြတ်ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ကြိုကြေညာပါသည့်နေ့မှ (၇)ရက်အတွင်း တီကျွန်ုပ်တို့သောစာရွက်စာတမ်းမူရင်းများနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ ကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်နေရက်ကျော်လွန်သည်အထိ ကန့်ကွက်မည်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးနေဝင်းထွန်းနှင့် ဒေါ်ခင်မြမြတ်အောင် တို့၏လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ

ဦးနေဝင်းထွန်း	ဒေါ်ခင်မြမြတ်	ဒေါ်ခင်မြမြတ်အောင်
LL.B, WIPO (Switzerland)	LL.B, D.B.L, D.L.L, WIPO (Switzerland)	LL.B
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၂၆၆၄) Ph: 09-450023651	အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၄၆၀၅၁) အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၄၄၀၀၃) Ph: 09-254508917	Ph: 09-421157856

Level (5, 6, 7, 8) တာဝ(၂) HAGL Myanmar Center Town အမှတ်(၁၉၂) ကမ္ဘာ့အေးဘုရားလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့

**ကြီး မြန် သစ် ပင် စိုက် ပျိုး လျှင် စွမ်း အင် လည်း ရ ပြည် လည်း လှ**







ကြေးမုံ ယနေ့ဖတ်စရာ



မြန်မာနိုင်ငံ လူ့အခွင့်အရေး အခြေအနေဆိုင်ရာ အထူးအစီရင်ခံစာ တင်သွင်းသူနှင့် အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးပွဲ၌ မြန်မာအမြဲတမ်း ကိုယ်စားလှယ်က ရှင်းလင်းပြောကြား

စာမျက်နှာ >> ၅

ဥပဒေမူကြမ်းကို အမြန်ဆုံးအကောင်အထည် ဖော်ပြီးတော့ ကလေးတွေရဲ့ လူ့အခွင့်အရေးကို စောင့်ရှောက်ဖို့လိုပါတယ်

စာမျက်နှာ >> ၈

လမ်းပတ်အား ချယ်လ်ဆီး အသင်းက နည်းပြသစ် အဖြစ် ခန့်အပ်

စာမျက်နှာ >> ၁၇

# MMA ဝိတ်တန်းနှစ်ခု ချန်ပီယံ အောင်လအန်ဆန် တစ်နှစ်တာအကောင်းဆုံး နိုင်ငံတကာတိုက်ခိုက်ရေးသမားဆု ဆွတ်ခူး

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၄  
Fighter Only မဂ္ဂဇင်းက ရွေးချယ်ချီးမြှင့်သည့် World MMA Awards 2019 ဆုပေးပွဲတွင် One ဝိတ်တန်းနှစ်ခုချန်ပီယံ အောင်လအန်ဆန် က နာမည်ကြီးကစားသမားများကို ကျော်ဖြတ်ပြီး တစ်နှစ်တာအကောင်းဆုံး နိုင်ငံတကာတိုက်ခိုက်ရေးသမားဆုကို ဆွတ်ခူးရရှိခဲ့သည်။

ယင်းဆုပေးပွဲကို ဇူလိုင် ၃ ရက် (မြန်မာစံတော်ချိန် ဇူလိုင် ၄ ရက် နံနက်ပိုင်း)က အမေရိကန်နိုင်ငံ လက်စ်ဗီးဂတ်စ်၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

ဆန်ခါတင်စာရင်းတွင် ပါဝင်အောင်လအန်ဆန်သည် တစ်နှစ်တာအကောင်းဆုံး နိုင်ငံတကာတိုက်ခိုက်ရေးသမားဆု ဆန်ခါတင်စာရင်းတွင် UFC တွင် ရှုံးပွဲမရှိသေးသည့် ရွှေခါးပတ်ချန်ပီယံ နာမည်ကြီးရုရှားနိုင်ငံသား ခါတစ်(UFC)၊ မူဆာဆီ(Bellator)၊ အူစမန်(UFC)၊ အာဒေးဆန်ညာ(UFC)တို့နှင့်အတူ ပါဝင်ခဲ့ပြီး ၎င်းတို့ကို ကျော်ဖြတ်ကာ ဆုရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ONE Championships မှ ကျင်းပနေသည့် ပြိုင်ပွဲများတွင် အောင်မြင်မှုရပြီး ဝိတ်တန်းနှစ်ခု စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၁ သို့ \*



၂၀၁၇ ခုနှစ်က ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည့် မစ်ဒယ်ဝိတ်တန်း ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံဆုပြိုင်ပွဲတွင် အနိုင်ရခဲ့သည့် အောင်လအန်ဆန်အားတွေ့ရစဉ်။



ရတနာပုံနှင့် ရန်ကုန်အသင်းတို့ ပထမအကျော့ တွေ့ဆုံခဲ့စဉ်။

## MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၁၅) ဇူလိုင် ၆၊ ၇ ရက် ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၄  
၂၀၁၉ ဘောလုံးရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်(၁၅)ကို ဇူလိုင် ၆ ရက်နှင့် ၇ ရက်တို့တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး MNL ပြိုင်ပွဲစတင်ကတည်းက ပြိုင်ဆိုင်မှု ပြင်းထန်ခဲ့သည့် ရန်ကုန်အသင်းနှင့် ရတနာပုံအသင်းတို့ ထိပ်တိုက် တွေ့ဆုံလျက်ရှိသည်။

ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်

ပွဲစဉ်(၁၅)အဖြစ် ဇူလိုင် ၆ ရက်တွင် YUSC ကွင်း၌ ရန်ကုန်အသင်းနှင့် ရတနာပုံအသင်း၊ တောင်ကြီးကွင်း၌ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် ဒဂုံအသင်း၊ သုဝဏ္ဏကွင်း၌ မကွေးအသင်းနှင့် ဟံသာဝတီအသင်း၊ ဇူလိုင် ၇ ရက်တွင် မော်လမြိုင်ကွင်း၌ Southern အသင်းနှင့် စစ်ကိုင်းအသင်း၊ ပုသိမ်ကွင်း၌ ဧရာဝတီအသင်းနှင့် Chinland အသင်း၊ သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ဇွဲကပင်အသင်းနှင့် ရခိုင်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။ စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၁ သို့ ○

# YBS ယာဉ်မောင်းများအား စမတ်ကတ်များ ယခုလအတွင်း အပြီးထုတ်ပေးမည်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၄  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ခရီးသည်တင်ပြေးဆွဲနေသော YBS ယာဉ်လိုင်းများတွင် မောင်းနှင်နေသည့် ယာဉ်မောင်းများကို ယခုလအတွင်း စမတ်ကတ်များအပြီးထုတ်ပေးနိုင်ရေးဆောင်ရွက်နေကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုအာဏာပိုင်အဖွဲ့ (YRTA)

မှ မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ ဦးအောင်ညီညီမော်က ပြောသည်။  
“ဇူလိုင်လကုန်တဲ့အချိန်မှာ ယာဉ်မောင်းအားလုံးကို စမတ်ကတ်တွေ အမြန်ထုတ်ပေးနိုင်ဖို့အတွက် ကျွန်တော်တို့မျှော်မှန်းထားပါတယ်” ဟု ဦးအောင်ညီညီမော်က ပြောသည်။  
အဆိုပါ စမတ်ကတ်များကို ကုမ္ပဏီကြီးများမှ ယာဉ်မောင်းများအား

ဦးစားပေးထုတ်ပေးမည်ဖြစ်ပြီး ကုမ္ပဏီအလတ်များကို ဒုတိယဦးစားပေး ထုတ်ပေးမည်ဖြစ်ကာ ယင်းနောက်တွင် တာဝန်ခံယာဉ်လိုင်းများကို ထုတ်ပေး သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း YRTA ထံမှ သိရသည်။  
လက်ရှိတွင် စမတ်ကတ်များထုတ်ပေးလျက်ရှိပြီး ယာဉ်လိုင်းများမှ YBS ယာဉ်မောင်းကတ်အတွက် စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၅ သို့ \*

ဂရန်း(ဒ်)ဟံသာ အင်တာနေရှင်နယ်ဆေးရုံကြီး Grand Opening အထူးအစီအစဉ်

GRAND HANTHA INTERNATIONAL HOSPITAL

(၁) ခုဝယ်လျှင်  
(၂) ခုလက်ဆောင်

ဇူလိုင် (၇) ရက်၊ ၂၀၁၉ တစ်ရက်တည်းသာ

DIAMOND GOLD

Member Card တစ်ကတ်လျှင် ကျပ် (၂၃) သိန်းမှ (၃၃) သိန်းကျော်တန်ဖိုးရှိ ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးမှု အစီအစဉ်လက်ဆောင်များ ပါဝင်ပါသည်။

အမှတ် (၃)၊ နာနတ်တောလမ်းနှင့် ကြည့်မြင်တိုင်ကမ်းနားလမ်းထောင့်၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ☎ 01 231 7617, 01 523 000, 01 523 111